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Novi prostori ne čez nekaj let, nujni so zdaj
Tu je odgovor, zakaj morajo bolniki ležati na hodnikih

CELJE – »Splošna bolnišnica nujno potrebuje bolnišnično 
nadomestno novogradnjo,« so bile besede strokovnega direk-
torja Splošne bolnišnice Celje Francija Vindišarja kot uvod 
v jasno opozorilo državi, da celjska bolnišnica dobesedno 
poka po šivih zaradi neustreznih prostorskih zmogljivosti. 
Več kot polovica vseh bolnišničnih oddelkov je v starih pro-
storih, ki so ne le prostorsko, ampak tudi statično neustre-
zni. Internistični oddelki so zasedeni več kot stoodstotno, 
pri čemer se v zadnjem letu stanje poslabšuje. In tudi to je 
razlog, da mora marsikateri bolnik noč preležati na hodniku 
ali celo v delovnih prostorih zdravniškega osebja. Stanje je 
resno in samo vprašanje časa je, kako dolgo bodo takšne 
razmere sploh sprejemljive.

store,« še dodaja. Brez novih 
prostorov je omejen tudi ra-
zvoj bolnišnice.

Grozijo bolnišnične 
okužbe
Težave se kažejo že danes. 

Predvsem pri obvladovanju 
bolnišničnih okužb, ki so re-
sne, za kronične bolnike celo 
smrtno nevarne. »Če je v sobi 

osem bolnikov in v njej ni 
umivalnikov, je stanje težko 
obvladovati. Težave imamo z 
nameščanjem otrok v bolni-
šnični oskrbi. Trenutno so na 
petih oddelkih, čeprav bi jih 
morali združevati. Žal je tudi 
stavba infekcijskega oddelka 
še vedno ločena od ostalega 
dela bolnišnice. Kaj to po-
meni za bolnike z boleznimi 
dihal v vremenskih razmerah 
pri minus desetih stopinjah, 
si lahko predstavljate. Iz ur-

Splošna bolnišnica Celje je lani izvedla dodaten pro-
gram za skrajševanje čakalnih dob. Največji premik je 
naredila na področju koronarografij, kjer so v bolnišnici 
opravili dodatnih 322 posegov. To pomeni, da so čakalne 
dobe znižali za 71 odstotkov. Pozitivni učinki se kažejo 
tudi v robotski kirurgiji. Ker na ta način opravljajo posege 
pri bolnikih z rakom na prostati, z boleznimi črevesja in 
danke, so se tudi na tem področju čakalne dobe nekoliko 
skrajšale. Skoraj za polovico so zmanjšali število čakajo-
čih v revmatološki ambulanti.

Vprašanja, kako kmetij-
stvo še dodatno spodbuditi 
v smeri krožnega gospodar-
stva, in izzivi, s katerimi se 
sooča kmetijstvo v Savinj-
sko-šaleški regiji, so pred-
stavljala rdečo nit drugega 
Evropskega pogovora, ki ga 
je na temo Priložnosti šale-
ško-savinjskega kmetijstva 
v krožnem gospodarstvu« 
minuli petek v Velenju or-
ganiziral evropski poslanec 
Franc Bogovič.

Nekdanji minister za kme-
tijstvo in okolje in zdaj aktiven 
član odbora Evropskega parla-
menta za kmetijstvo in razvoj 
podeželja, je v uvodu predsta-
vil osnovni pomen krožnega 
gospodarstva in njegove cilje. 
Kot pravi, kmetijstvo že sto-
letja deluje po takšnem sis-
temu. »Sicer človeštva ne bi 
bilo. Sedaj pa gre za nadgra-
dnjo obstoječih sistemov, kjer 
se kmetijstvu in gozdarstvu 
kot osrednjima panogama 

Krožno gospodarstvo priložnost slovenskega kmetijstva
»Kmetijstvo že stoletja deluje po principu krožnega gospodarstva,« pravijo pred-
stavniki kmetov in kmetijskih organizacij

pridružujejo še ostale. Tudi 
kmetijski produkti se vedno 
bolj uporabljajo kot surovina 
za tako imenovano ›bio base‹ 
industrijo. To je industrija, ki 
temelji na virih, kjer so osnov-
ne surovine pridelane v naravi 
in ne iz fosilnih goriv.«

Bogovič je predstavil tudi 
svojo vizijo za slovensko 
kmetijstvo v letošnjem letu, 
kjer vidi predvsem potrebo 
po krepitvi družbene spreje-
mljivosti kmetijstva, pri čemer 
morata okoljska in kmetijska 
stroka ter praksa tesneje sode-
lovati, predvsem v smeri do-
seganja skupnih trajnostnih 
in hkrati gospodarskih ciljev. 
Poudaril je pomen inovacij in 
tehnološkega razvoja. Verja-
me namreč, da je v tehnološki 
modernizaciji prihodnost tudi 
za slovenske kmete. Te letos 
čaka nujen korak naprej na 
področju boljše organizirano-
sti kmetijskih izobraževalnih 
sistemov, svetovalnih služb, 

zavodov in vseh v kmetijski 
panogi. Izpostavil je tudi nuj-
nost vzpostavitve dolgoročnih 
in pravičnih odnosov v pre-
hranski verigi (kmet oziroma 
pridelovalec–predelovalec–tr-
govina–potrošnik).

Sicer pa prednosti vidi tudi 
v tem, da naše kmetijstvo še ni 
preveč intenzivno, veliko pro-
stora za napredovanje je, kot 
ocenjuje, tudi pri povezovanju 
s turizmom.

Ravnanje z 
odpadki ključno 
pri krožnem 
gospodarstvu
Razprave se je udeležil 

tudi prvak Slovenske ljudske 
stranke in direktor celjskega 
javnega podjetja za ravnanje 
z odpadki Marko Zidanšek, 
ki je prepričan, da je ravnanje 
z odpadki v procesa krožnega 
gospodarstva ključno. »Gre za 
to, da znamo vse tisto, kar kot 
družba proizvedemo, ločiti in 

reciklirati ter dati v ponovno 
uporabo. Brez dobrih praks 
na področju ravnanja z od-
padki težko govorimo o kro-
žnem gospodarstvu. Zidanšek 
je opozoril še, da je treba več 
pozornosti nameniti prilaga-
janju in ne zgolj odpravljanju 
škode. Prepričan je tudi, da 
je posebno pozornost treba 
nameniti doseganju čim višje 
ravni kakovosti zraka, povr-
šinskih in podzemnih voda 
ter tal, kar zagotavlja ohra-
njanje biotske raznovrstnosti 
in kulturne krajine. »V Sim-
biu poskrbimo, da se skoraj 
devetdeset odstotkov nastalih 
odpadkov snovno predela, le 
dvanajst odstotkov se jih še 
odloži.«

Za sadjarje bo 
prehod v krožno 
gospodarstvo 
zahteven
»Sadjarji v zadnjem času 

ogromno sredstev vlagamo v 

Projekt nadomestne no-
vogradnje je še vedno na 
papirju, pristojni začetek del 
obljubljajo v letu 2018, med-
tem ko naj bi samo gradnja 
trajala nekaj let. In vsako 
poslabšanje epidemiološke 
situacije v družbi, tako kot 
je bilo ob zadnjih okužbah z 
gripo, pokaže, kako krhko je 
ravnovesje med zmogljivost-

mi in tistim, kar bi država 
morala bolnikom ponudi-
ti. »Kmalu bo prišel čas, ko 
bomo zahtevali novogradnjo, 
ko ne bomo več zanjo prosili 
ali nanjo opozarjali,« je jasen 
Vindišar. »Velikokrat posluša-
mo o naložbah v Ljubljani in 
drugih bolnišnicah, medtem 
ko je celjska bolnišnica tista, 
ki nujno potrebuje nove pro-

Država bo morala enkrat dojeti, da si bolniki zaslužijo boljše pogoje v bolnišnici. Realen dan v celjski bolnišnici: bolnik leži kar v delovnem prostoru zdravnikov.

UVODNIK

TATJANA CVIRN

Misel tedna

Prva skrivnost uspeha je zaupanje v samega sebe.
(Ralph Waldo Emerson)

Tudi če vam je malo mar za vse, kar 
je povezano s politiko, ste se prejšnji 
konec tedna težko izognili poročilom 
o washingtonskem dogodku, ko je 
zaprisegel nov ameriški predsednik 
Donald Trump. Najbolj zagreti ste za-
gotovo spremljali prenos na televiziji, 
Sevničani pa slavijo že vse od takrat, 
ko se je dalo zaslutiti, da ima njihova 
Melanija možnost, da bo postala prva 
dama Amerike.

Ni kaj, njena modra oprava na slove-
snosti je bila res lepa, sicer pa so takšne 
ženske krasne v vsem, kar oblečejo. Če to sešijejo najbolj slavni 
modni oblikovalci, pa sploh ne more biti manj kot vrhunsko. 
Ampak zunanja podoba dekleta iz Slovenije, kjer mnogi upa-
jo, da bo naša deželica imela na ta račun čim več turističnega 
obiska, je le delček celotne zgodbe. Tisto, kar je pomembno, 
šele prihaja. In to so konkretne poteze novega predsedni-

ka najmočnej-
še države na 
svetu, kot jo je 
označil v enem 
zadnjih govo-
rov odhajajoči 
Obama. Tudi 
zaradi tega 
nam ne more 

biti vseeno, kaj se dogaja na drugi strani zemeljske oble, saj 
je metuljev učinek dobro znan na številnih področjih. Kot 
je v osrednjem intervjuju v tokratni številki opozorila mag. 
Tatjana Rozman, je slabo že to, da je Trump dal vetra v jadra 
vsem populističnim politikom, vsem sovražnim govorom, 
ki so z njim postali legitimni. Na vse ostale poteze bo treba 
počakati in upati, da je Melanijina modra obleka morda tudi 
znak modrosti.

Kako se modro odločiti v prihodnjih dneh, ko bo treba 
izbrati srednjo šolo, pa je tema, ki v teh dneh še posebej 
obremenjuje mlade in njihove starše. Izšel je namreč razpis 
za vpis v srednje šole, kjer bistvenih novosti v programih ni. 
Še vedno je ponudba precej večja od tistega, kar bi glede na 
število otrok potrebovali (približno 800 mest več), a kaj, ko 
želje mladih niso vselej v skladu s številom razpisanih mest. 
Ponekod je zanimanja za določene poklice tako malo, da šole 
programov sploh ne morejo izvajati, drugje morajo zaradi 
prevelikega števila prijav omejiti vpis.

A do nekaterih sprememb je zadnja leta prišlo, in sicer 
se več mladih odloča za tehnične poklice oziroma srednje 
strokovno izobraževanje, manj je prostora na gimnazijah, 
kamor so pred leti želeli skoraj vsi. Če to pomeni večje možno-
sti pri kasnejšem iskanju dela in bolj zanesljivo prihodnost, 
je to vsekakor pozitivno, če se seveda otroci »najdejo« v teh 
programih. Ob izidu razpisa za vpis v srednje šole je to tež-
ko ugotoviti, o tem je treba začeti razmišljati že veliko prej. 
Otroci morajo že v zadnjih razredih osnovne šole razmišljati 
o svojih sposobnostih in interesih ter zbirati informacije, kaj 
vse je potrebno za to, da bodo dosegli želeni cilj. Morda se bo 
treba bolj potruditi pri kakšnem predmetu, da ne bo kasneje 
težav pri vpisu? Starši, šola in druge ustanove jim pri tem 
lahko pomagajo z nasveti, izkušnjami in tudi tako, da jim 
omogočijo neposredno spoznavanje poklicev. Iz prve roke je 
ponavadi zadeva povsem drugačna kot na papirju.

Več modrosti

Otroci morajo že v zadnjih 
razredih osnovne šole 
razmišljati o svojih 
sposobnostih in interesih.
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Novi prostori ne čez nekaj let, nujni so zdaj
Tu je odgovor, zakaj morajo bolniki ležati na hodnikih

gentnega centra jih vozimo 
z reševalnimi vozili v nekaj 
metrov oddaljen oddelek, 
saj jih pri nizkih temperatu-
rah ne moremo tja voziti na 
transportnih vozičkih. Ker 
so čakali reševalna vozila, so 
se nam bolniki v urgentnem 
centru, ki so čakali na spre-
jem v bolnišnico, v zadnjem 
času kopičili,« našteva Vindi-
šar več kot očitne razloge, ki 

kih, celo v delovnih prostorih 
zdravnikov. Vse to vpliva tudi 
na težje delovne razmere me-
dicinskega osebja.

Da so novi prostori nujni, 
je potrdil tudi prostorski pre-
izkus v bolnišnici, ki je poka-
zal, da so obstoječi prostori 
v starem delu bolnišnice 
popolnoma neustrezni tudi z 
infrastrukturnega vidika. Že 
zdaj bi morali obnoviti vse 
inštalacije, okna, tla, sanita-
rije. Vprašljiva je celo statika 
stavb. Vendar bi bila popolna 
obnova zdajšnjih prostorov 
finančno neprimerna, saj bi 
bila dražja od novogradnje. 
A kaj, ko je projekt novogra-
dnje leta 2011, čeprav je bilo 
zanj izdano celo gradbeno 
dovoljenje, zastal zaradi 
varčevanja v državi. V bol-
nišnici sicer imajo načrt B, 
in sicer prostorsko preraz-
poreditev, vendar vse »teče« 
prepočasi zaradi birokraci-
je, a tudi Zakon o javnem 

Še en finančni udarec
Med finančnimi udarci v celjski bolnišnici je tudi prenos 

nujne medicinske pomoči iz Zdravstvenega doma Celje v 
Urgentni center Celje. Čeprav so v bolnišnici pri tej reorga-
nizaciji upali tudi na pomoč države, se to ni povsem zgodilo.

Bolnišnica je tako ob prenosu nujne medicinske pomoči 
pod svoje okrilje morala sama odkupiti celo reševalna vozila 
od celjskega zdravstvenega doma. Za to je odštela 165 tisoč 
evrov. Gre za štiri vozila, ki so se januarja začela že kvariti, 
čeprav so uspešno prestala tehnične preglede. Zaradi okvar 
so morali celjskim reševalcem na pomoč priskočiti reševalci 
iz okoliških občin. Še več, vozila niso nova in medicinska 
oprema, ki je v njih, je pravzaprav celo več vredna kot vo-
zila. Bolnišnica je zaposlila tudi vseh 35 reševalcev, ki so 
prej delali v Zdravstvenem domu Celje, njihova oprema je 
prav tako predstavljala strošek, saj mora oprema natančno 
ustrezati vsem pogojem. Bolnišnica zdaj po pogodbi plačuje 
zdravstvenemu domu tudi dispečersko službo, ki je Zavod 
za zdravstveno zavarovanje RS ne krije. Vse dokler ne bo v 
Sloveniji, kot je bilo načrtovano ob gradnji urgentnih centrov, 
dispečerska služba začela delovati enotno v Mariboru. Stro-
ški so se povečali tudi v urgentnem centru, saj je bolnišnica 
zaposlila dva specialista urgentne medicine, z dvanajstimi 
pa ima sklenjene bodisi podjemne pogodbe bodisi pogodbe 
o dopolnilnem delu.

Krožno gospodarstvo priložnost slovenskega kmetijstva

Na pogovoru so svoje poglede, izkušnje in dobre prakse poleg pobudnika predstavili še direktor podjetja Simbio Marko Zidanšek, prokuristka podjetja 
Bokri Eva Štraser, direktor Kmetijske zadruge Šaleška dolina Ivan Drev, sadjar Dani Gradišnik, direktor Kmetijsko-gozdarskega zavoda Celje Stanko 
Jamnik in predsednik Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Branko Meh.

nje pomeni dražjo pridelavo, 
bo za približevanje temu cilju 
pomembno zavedanje sleher-
nega posameznika,« meni sad-
jar Dani Gradišnik. Evropska 
zakonodaja mora po njegovem 
prepričanju kmetu pomagati 
ustvarjati konkurenčnejše oko-
lje za pridelavo hrane, ministr-
stvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano pa mora pripraviti 
jasno strategijo razvoja kme-
tijstva za naslednjih dvajset 
let ter jo odločno podpreti s 
kakovostno javno svetovalno 
službo, ki se ne bo dušila z bi-
rokracijo. »Na koncu je vedno 
potrošnik tisti, ki lahko s svo-
jimi nakupovalnimi navadami 
prisili proizvajalce v uporabo 
bolj trajnostnih tehnologij. Ko 
bo potrošnik ponotranjil kro-
žno gospodarjenje, bo imel na 
razpolago dovolj visokokako-
vostne slovenske hrane s slo-
venskega podeželja, ki bo traj-
nostno upravljalo z zemljišči, 
vodami, odpadki in energijo,« 
je še poudaril Gradišnik.

Vse od leta 2009 po prin-
cipu krožnega gospodarstva 
in skrajševanja poti od kmeta 
do predelovalca in končnega 
potrošnika delujejo v šaleški 
kmetijski zadrugi. Za zdaj so, 
kot pravi direktor Ivan Drev, 
precej uspešni, še posebej pri 

pridelavi ekološkega govejega 
mesa.

Od avtomobilov 
do vrtnih lončkov
Kako naj bi krožno gospo-

darstvo živelo v praksi, je na 
srečanju predstavila prokurist-
ka podjetja Bokri Eva Štraser. 
Osnovna dejavnost podjetja je 
usmerjena v izdelavo plastič-
nih delov za avtomobilsko 
industrijo, a kot je povedala 
Štraserjeva, so v podjetju že 
pred približno dvema letoma 
ugotovili, da bo v tej dejavno-
sti čez leta manj dela. Zato so 
se usmerili v izdelavo biopla-
stike. Njihov trenutni »hit« so 
razgradljivi vrtni lončki. »Iz-
delki niso narejeni iz naftnih 
derivatov, ampak iz hrane in 
rastlin ali odpada. Čeprav se 
sliši preprosto, pot ni bila lah-
ka. Smo pa zdaj tako daleč, da 
so naši izdelki že prisotni na 
slovenskem trgu. Naše lonč-
ke uporabniki po uporabi 
odpeljejo na odlagališča, kjer 
jih predelajo v organski kom-
post. Tega pri nas ponovno 
dodajamo svojim izdelkom. 
Na ta način dokazujemo, da 
dejansko delujemo po princi-
pu krožnega gospodarstva in 
ne da o njem le govorimo.«

LEA KOMERIČKI

prilagajanje podnebnim spre-
membam. Ker ocenjujem, da 
prehod v krožno gospodarje-

bi jih država, predvsem mi-
nistrstvo za zdravje, morala 
dojeti kot temeljne razloge za 
bolnišnično novogradnjo.

Obnova bi 
bila dražja od 
novogradnje
Vse to posredno vpliva tudi 

na daljšanje čakalnih dob, pri 
čemer v bolnišnici opozarjajo 
tudi, da Celje nujno potrebu-

je ustrezno paliativo. »Potre-
bujemo vsaj deset postelj, 
na katere bi lahko namestili 
bolnike, katerih aktivno zdra-
vljenje se konča, da bi se lah-
ko dostojanstveno poslovili in 
ne da so nameščeni po različ-
nih bolnišničnih oddelkih,« 
dodaja Vindišar. Kako kata-
strofalne so lahko razmere, 
kaže to, da nekateri bolniki 
pogosto ležijo kar na hodni-

naročanju, ki je podlaga za 
takšne projekte, ne dopušča 
hitrejše izvedbe. Bolniki pa 
potrebujejo rešitev zdaj. V 
bolnišnici ocenjujejo, da bi 
novogradnja stala od osem-

deset do sto milijonov evrov, 
pri čemer bi z njo pridobili 
dvajset tisoč kvadratnih me-
trov novih površin.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: arhiv SB Celje

Realen dan v celjski bolnišnici: bolnik leži kar v delovnem prostoru zdravnikov. Ko je v sobi osem bolnikov, je težko pričakovati, da se bolnišnične okužbe ne bodo pojavile.

Prvič po dvajsetih letih bolnišnica 
v »škripcih«

V zadnjih dvajsetih letih se 
ni zgodilo, da bi bila Splošna 
bolnišnica Celje v likvidno-
stnih težavah. Zdaj je. Ima kar 
dva milijona evrov obveznosti 
do dobaviteljev. Kot pravijo v 
vodstvu bolnišnice, je razlog 
za slabo stanje tudi to, da bol-

nišnici niso bili priznani stro-
ški napredovanja delavcev, dr-
žava tudi ni v celoti pokrila niti 
dodatnih stroškov urgentnega 
centra, pri čemer državni sis-
tem bolnišnicam ne financira 
dovolj programov, ki jih izvaja-
jo. V bolnišnici ugotavljajo tudi 
visok porast stroškov zdravil in 
zdravstvenega materiala in za-

poslovanja dodatnega kadra, 
ki je nujen, da lahko bolni-
šnica zagotovi ustrezno ka-
kovost zdravstvenih storitev. 
Bolnišnica tako ne bo zmogla 
financirati nekaterih naložb 
v obnovo že tako ali tako ne-
katerih zastarelih prostorov. 
Vse to bo prineslo negativen 
poslovni rezultat za lani.
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Hohnjec predlagal nadaljevanje 
proizvodnje Skupno naj bi v Polzeli zaposlil 90 ljudi – Kmalu tudi predlog o prodaji 

premoženja

Veliko terjatev
Po napovedih bo celjska območna organizacija svo-

bodnih sindikatov danes sodišču poslala skupno prijavo 
terjatev, ki jih imajo delavci do svoje bivše tovarne. Kot 
je povedala sekretarka Mojca Stropnik, je terjatev veliko, 
zato skupni znesek ne bo majhen. Podjetje je delavcem 
ostalo dolžno dve plači za leto 2014, zadnjo plačo in pol, 
to je za december 2016 in polovico za letošnji januar, 
dolguje jim tudi odpravnino, celoten regres za leto 2013 
in del regresa za leto 2014, a tudi plačilo za nadure in 
neizkoriščen dopust ter plačilo prevoza in malice za prve 
tri mesece v letu 2014.

Manj prijavljenih na zavodu
Ob stečaju je bilo v polzelski tovarni nogavic zapo-

slenih 222 ljudi. Po podatkih, ki nam jih je posredovala 
direktorica celjske območne enote zavoda za zapo-
slovanje Alenka Rumbak, so v uradih za delo v Žalcu 
in Celju 19. januarja v evidenco brezposelnih oseb 
vpisali le 131 bivših delavcev Polzele. Seveda je treba 
upoštevati, da je bilo nekaj zaposlenih tudi z drugih 
območij Slovenije. Iz Velenja jih je bilo na primer 17, 
iz Ljubljane, Maribora, s Ptuja, iz Novega mesta, Kra-
nja in Murske Sobote pa skupaj 23. Glede na to, da se 
je v žalskem uradu za delo namesto predvidenih 168 
prijavilo 128 oseb, v celjskem uradu so se namesto 
devetih prijavile le tri, v Laškem, Šentjurju in Šmarju 
pri Jelšah pa se ni prijavila nobena, je očitno marsikdo 
že dobil novo službo.

Takole so delavci 30. decembra lani s sklepi o prenehanju delovnega razmerja zapuščali tovarno nogavic. Se bodo kmalu, vsaj nekateri od njih, lahko spet vrnili?

Stečajni upravitelj Zlatko Hohnjec bo tovarno čim prej poskušal prodati 
ali jo dati vsaj v najem.

Ena najtežje pričakova-
nih novic na Celjskem je 
bila v preteklih dneh odlo-
čitev stečajnega upravitelja 
Zlatka Hohnjeca, ali bo so-
dišču predlagal nadaljeva-
nje proizvodnje v polzelski 
tovarni nogavic. Hohnjec še 
v ponedeljek dopoldne, ko 
se je že iztekal zakonsko 
določen rok, ni vedel, kaj 
bo naredil. Nato je pozno 
popoldne na sodišče le po-
slal predlog o nadaljevanju 
proizvodnje. Sodišče bo o 
predlogu odločilo v priho-
dnjih dneh. Če ga bo potr-
dilo, bo v tovarni in njenih 
prodajalnah vsaj še nekaj 
mesecev delo imelo 90 lju-
di.

Stečajni upravitelj je, vsaj 
tako je dejal, imel največ 
pomislekov zaradi bojazni, 
ali bo lahko zagotovil do-
volj denarja za financiranje 
proizvodnje. »Skrbel me je 
predvsem načrt denarnega 
toka, saj moramo najprej 
zalogo izdelkov ustvariti, da 
jo bomo nato lahko proda-
li,« je povedal Zlatko Hoh-
njec. Očitno ga je elaborat 
o ekonomski upravičenosti 
nadaljevanja proizvodnje, 
ki ga je pripravila posebna 
delovna skupina, na koncu 

prepričal. Vendar je kljub 
temu še naprej previden. 
Kot je namreč poudaril, bo 
poslovanje skrbno spremljal 
vsak mesec. Če bo ugotovil, 
da se »računica ne izide« in 
bo tovarna delala z izgubo, 
bo proizvodnjo ustavil. Tudi 
zato delavcem, ki jih name-
rava poklicati nazaj na delo, 
ne obljublja trajnejše zapo-
slitve.

V proizvodnji le 
malo več kot 60 
delavcev
V Polzeli naj bi torej vsaj 

še nekaj časa delo imelo 90 
ljudi. V to številko je že všte-
tih 22 prodajalk v trgovinah, 
ki jih ima podjetje po Slove-
niji in so kljub stečaju osta-
le odprte. Sodišče je namreč 
presodilo, da bo z redno pro-
dajo izdelkov več finančnih 
koristi za stečajno maso kot 
v primeru, če bi zalogo pro-
dali na dražbi. Poleg trgovk 
je v podjetju ostalo še nekaj 
delavcev v režiji, ki poma-
gajo pri stečajnih opravilih. 
To pomeni, da bi Hohnjec v 
proizvodnji zaposlil le malo 
več kot 60 delavcev, kar je 
krepko manj od številk, ki so 
se v javnosti pojavljale pred 
stečajem in ki jih je napove-

dala tudi zadnja direktorica 
tovarne.

Bo kadrov dovolj?
Čeprav predvideno število 

zaposlenih v proizvodnji ni 
veliko, Zlatka Hohnjeca skr-
bi, da morda kadrov sploh ne 
bo dovolj. Podjetja v bližnjih 
krajih namreč napovedujejo 
veliko novih zaposlitev.

Direktor žalskega No-
vema Matjaž Omladič je 
potrdil, da bodo do maja 
predvidoma zaposlili do 
180 novih sodelavcev. O 
možnostih, da bi bili med 
njimi tudi nekdanji delavci 
Polzele, se je z Omladičem 
pogovarjal tudi polzelski 
župan Jože Kužnik. Kot 
pravi Omladič, so v njiho-

vem podjetju temu naklo-
njeni. »Slediti moramo svo-
jim načrtom zaposlovanja 
in če se bodo do februar-
ja, ko predvidevamo prvi 
del zaposlitev, uredile vse 
pravnoformalne zadeve, 
bi se lahko zgodilo tudi to. 
Trenutno je vse v rokah ste-
čajnega upravitelja. Sodelo-
vanje je odvisno tudi od že-
lja in pripravljenosti ljudi,« 
pravi Omladič in dodaja, da 
bodo nekdanje zaposlene v 
Polzeli tudi sami obveščali 
o možnostih in načinu dela 
pri njih.

Nekaj delavcev iz 
Polzele že v Odelu
Podobno velja za pre-

boldski Odelo, kjer je že 

zdaj zaposlenih veliko nek-
danjih delavcev propadle 
Tekstilne tovarne Prebold. 
»Zaradi začetka novih pro-
jektov v letu 2016 in tistih, 
ki nas čakajo letos, smo 
v Preboldu od novembra 
lani zaposlili približno 200 
novih sodelavcev, tako da 
je v podjetju zaposlenih 
že približno 1.200 ljudi. 
Med novozaposlenimi je 
tudi nekaj nekdanjih de-
lavcev iz tovarne nogavic. 
Zaposlovali jih bomo tudi 
v prihodnje,« je poveda-
la predstavnica podjetja 
Anemari Cilenšek. Zaradi 
širitve proizvodnje bodo v 
Odelu v naslednjih mesecih 
zaposlili še dodatnih 200 
novih sodelavcev.

Zaposlovali bodo tudi v 
Nazarjah. Kot je pojasnila 
predstavnica podjetja BSH 
Maja Šketa, bodo glede na 
trenutna naročila do pomla-
di zaposlili do 30 delavcev 
in jeseni najverjetneje še 
50. Za zdaj BSH ni zaposlil 
še nikogar iz Polzele, bi se 

pa to kmalu lahko zgodilo, 
je še povedala Šketa.

Najem ali prodaja
Stečajni upravitelj Zlatko 

Hohnjec bo moral najkasneje 
mesec po tem, ko bo (če bo) 
sodišče odobrilo nadaljeva-
nje proizvodnje, predlagati 
prodajo tovarne kot poslovne 
celote. Zato bo treba v priho-
dnjih dneh oziroma tednih 
pohiteti s cenitvijo premože-
nja. Takoj po začetku stečaja 
je Hohnjec napovedal, da bo 
kmalu začel pogovore z vse-
mi, ki so v preteklosti poka-
zali zanimanje za vlaganje v 
tovarno oziroma za njen od-
kup. Zdaj pravi, da pogovora 
o prodaji tovarne ni imel še 
nobenega, bilo pa naj bi kar 
nekaj zanimanja za najem. 
Vsekakor bo tako za prodajo 
kot za najem več zanimanja, 
če bo podjetje delovalo. In 
tudi cena, ki jo bo iztržil, bo 
morda višja.

JANJA INTIHAR
LEA KOMERIČKI

Foto: arhiv NT (SHERPA)
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OBJAVA PROSTEGA DELOVNEGA MESTA –

POMOČNIK VODJE ZA VZDRŽEVANJE 
ELEKTRO NAPRAV

Vodovod-kanalizacija javno podjetje, d. o. o., Lava 2a, 3000 
Celje, razpisuje eno prosto delovno mesto »Pomočnik vodje 
za vzdrževanje elektro naprav«, za katerega lahko kandi-
dirajo vsi, ki izpolnjujejo naslednje pogoje: dokončano 
višjo šolo VI. stopnje: elektro smer, naziv poklica: diplomiran 
inženir, izpit B-kategorije, znanje slovenskega jezika. Kan-
didat mora obvladati: izvajanje elektroinstalaterskih del, 
izvajanje vzdrževalnih del na elektro napravah, izvajanje 
in dokumentacija preventivnih pregledov elektro naprav, 
programiranje PLC-kontrolorjev, organiziranje in vodenje 
dela v obratu.
Zaželene veščine: poznavanje SCADA sistemov, programi-
ranje aplikacij v SCADA okolju, znanje programskih jezikov 
C+, Pascal, HTML. Posebne zahteve delodajalca: Deloda-
jalec bo pri kandidatih, ki jih bo povabil, testiral znanja ali 
sposobnosti z naslednjih področij: poznavanja elektro-in-
stalaterskih del, programiranja aplikacij na PLC in splošne 
razgledanosti.
Iz prijave mora biti razvidno, kako kandidat izpolnjuje ob-
vezne pogoje in s čim to dokazuje ter kaj obvladuje od 
zaželenih veščin, kratek življenjepis in tudi druga znanja, 
veščine ter delovne izkušnje, ki jih je pridobil.
Rok za prijavo kandidatov: 10 dni od dneva objave s pri-
pisom »Razpis DM«.
Celoten oglas za prosto delovno mesto je objavljen na sple-
tnih straneh podjetja (www.vo-ka-celje.si) in Zavoda RS za 
zaposlovanje.

Izrazi, zapisani v tej objavi v moški spolni slovnični obliki, 
so uporabljeni nevtralno za ženske in moške.

 Mag. Marko Cvikl,
Mag. Petra Kodela Felicijan, univ. dipl. inž. gradb.,
vodja splošne službe direktor

Vodovod-kanalizacija javno podjetje, d. o. o., Lava 2a, 3000 
Celje, razpisuje eno prosto delovno mesto, za katerega 
lahko kandidirajo vsi, ki izpolnjujejo naslednje pogoje: 
dokončana višja šola VI. stopnje (dipl. inž.) – elektro smer, 
izpit B-kategorije, znanje slovenskega jezika. Kandidat 
mora obvladati: izvajanje elektroinstalaterskih del, izva-
janje vzdrževalnih del na elektro napravah, izvajanje in 
dokumentacija preventivnih pregledov elektro naprav, 
programiranje PLC-kontrolorjev, organiziranje in vodenje 

dela v obratu.
Zaželene veščine: poznavanje SCADA sistemov, programi-
ranje aplikacij v SCADA okolju, znanje programskih jezikov 
C+, Pascal, HTML. Posebne zahteve delodajalca: kandidati, 
vabljeni na razgovor, bodo imeli preverjanje znanj ali spo-
sobnosti iz poznavanja elektroinstalaterskih del, programi-

ranja aplikacij na PLC in splošne razgledanosti.
Iz prijave mora biti razvidno, kako kandidat izpolnjuje obve-
zne pogoje in s čim to dokazuje ter kaj obvladuje od zaže-
lenih veščin, razvidni morajo biti tudi njegov življenjepis in 
druga znanja, veščine ter delovne izkušnje, ki jih je pridobil.
Rok za prijavo kandidatov: do vključno 6. 2. 2017 s pripi-
som »Razpis DM«, prijave na naslov podjetja ali e-naslov: 

info@vo-ka-celje.si.
Celoten oglas je objavljen na spletni strani podjetja 
(www.vo-ka-celje.si) in Zavodu RS za zaposlovanje.

OBJAVA PROSTEGA DELOVNEGA MESTA –

POMOČNIK VODJE OBRATA ZA 
VZDRŽEVANJE ELEKTRO NAPRAV (m/ž)

Še eno rekordno 
leto za Bisol

V preboldskem Bisolu, ki je vodilni slovenski proizvajalec 
fotonapetostnih modulov in nosilnih konstrukcij za sončne 
elektrarne, so lani proizvodnjo povečali za 90 odstotkov v 
primerjavi z letom 2015, ki je bilo prav tako rekordno.

Skupina Bisol svoje izdelke prodaja v več kot 60 državah 
po svetu. Lani je kar 99,5 odstotka celotne prodaje opravila 
v tujini, kar jo uvršča med največje slovenske izvoznike. 
Najbolj je še vedno uspešna na evropskem trgu, predvsem 
v Italiji, Franciji, Švici, Veliki Britaniji in državah Beneluxa. 
Zadnje čase vedno bolj povečuje prodajo tudi na ostalih 
trgih, zlasti na Poljskem ter v baltskih in skandinavskih dr-
žavah, a tudi na Bližnjem vzhodu in v nekaterih državah v 
jugovzhodni Aziji. Lani je v drugi polovici leta Bisolu uspelo 
izvesti zelo veliko dobavo, največjo v zgodovini podjetja. 
Beloruski energetski gigant Belorusneft ga je izbral za posta-
vitev 58-megavatne sončne elektrarne. Posel, ki ga je dobil 
skupaj s konzorcijem priznanih mednarodnih podjetij, je 
bil vreden malo manj kot 50 milijonov evrov. Delež Bisola 
je znašal 70 odstotkov.

Predsednik uprave Uroš Merc zaradi dobrih poslovnih 
rezultatov, ki so podjetju omogočili skoraj celotno razdol-
žitev pri bankah in predčasno poplačilo posojil, za letos 
napoveduje širitev proizvodnih zmogljivosti. Kot pravi, bodo 
širitev proizvodnje, ki jo načrtujejo že v prvem četrtletju, v 
celoti financirali sami.

JI

Težav z Atrijem še ni 
konec in jih najverjetne-
je še nekaj časa ne bo. V 
teh dneh se je oglasilo še 
nekaj etažnih lastnikov v 
stavbah, ki jih upravlja to 
celjsko podjetje, in pozvalo 
vse ostale lastnike, naj za-
vrnejo januarske obračune. 
Razlog – račune je poslala 
družba Atrij Fisa, s katero, 
pravijo, niso sklenili po-
godb o upravljanju. Zaradi 
opozoril, da Atrij ne plačuje 
računov svojih dobaviteljev, 
se je oglasila tudi zbornica 
za poslovanje z nepremič-
ninami, ki deluje pod okri-
ljem GZS.

Kot smo že pisali, se je 
Atrij, ki je v velikih finanč-
nih težavah, lani povezal s 
podjetjem Fisa nepremičnine 
iz Murske Sobote. Direktor 
Atrija Radovan Cink in direk-
tor Fise nepremičnin Stojan 
Fišer sta napovedala, da bo-
sta ustanovila skupno podje-
tje Atrij Fisa, preko katerega 
bo prekmurska družba reše-
vala in tudi rešila finančne 
težave Atrija. Podjetje je bilo 
decembra res ustanovljeno, 
vendar v njem kot enega od 
lastnikov ni Atrija. »Tako je 
le začasno,« je takrat zatr-
dil Cink in napovedal, da 
bo tudi Atrij kmalu vstopil 
v podjetje kot 30-odstotni 
lastnik. Poudaril je tudi, da 
z novim partnerjem že obi-
skujeta dobavitelje in se do-
govarjata o plačilu računov. 
Stanovalcem nekaterih stavb 
je namreč že grozilo (in jim 
še vedno grozi), da bodo 
zato, ker Atrij ne poravnava 
računov, ostali brez elektri-
ke ali vode. Skratka, v Atriju 
so zatrdili, da bodo z novim 

Se je kdo okoristil?
Agencija za trg vrednostnih papirjev (ATVP) je po 

preiskavi v zadevi Gorenje zaradi suma storitve dveh 
kaznivih dejanj in suma storitve poskusa kaznivega 
dejanja zlorabe notranjih informacij vložila kazenski 
ovadbi proti dvema fizičnima osebama iz Slovenije.

Po poročanju nekaterih medijev ovadena nista ne člana 
uprave ne nadzornega sveta Gorenja. Kazenski zakonik za 
kaznivo dejanje zlorabe notranje informacije predvideva 
do tri leta zaporne kazni. Kolikšen je bil zaslužek, v ATVP 
še ne morejo povedati, saj preiskava še traja.

Znano je, da se je vrednost delnic velenjske družbe 
podvojila med špekulacijami o prevzemu oziroma Pana-
sonicovem povečanju lastniškega deleža. V Gorenju za 
zdaj ovadb agencije ne komentirajo.

LK

Atrij še naprej 
dviguje prah
Ni šlo za nezakonit prenos upravljanja, pravijo v celjskem podjetju za upravlja-
nje z nepremičninami – Vedno več prestopov k drugim upravljavcem

»Zasledili smo navedbe, da družba Atrij, ki je tudi 
članica naše zbornice, naj ne bi plačevala računov 
svojih dobaviteljev, čeprav ji etažni lastniki svoje 
obveznosti plačujejo. V takšnih primerih, če do njih 
prihaja, gre za ravnanja, ki jih obsojamo. Zavedamo 
se, da so nekatera podjetja zaradi različnih poslov-
nih odločitev v preteklih letih zašla v finančne teža-
ve, vendar so sredstva etažnih lastnikov zaščitena 
in strogo namenska, zato jih upravnik v nobenem 
primeru ne sme uporabiti za lastno poslovanje,« 
so se na dogajanja, povezana z Atrijem, odzvali 
v zbornici za poslovanje z nepremičninami ter še 
poudarili, da »nikakor ne gre za razširjeno prakso, 
ampak za izjemno osamljene primere«.

podjetjem uredili vse težave, 
česar pa etažni lastniki oči-
tno ne verjamejo.

Pozivi k zavrnitvi 
računov
Zato so nekateri, ko so ta 

mesec dobili račune za stro-
ške upravljanja in tekočega 
vzdrževanja ter obratovalne 
stroške, ostale etažne lastni-
ke pozvali, naj računov ne 
poravnajo. Račune je poslalo 
podjetje Atrij Fisa, ki pa ga 
etažni lastniki niso izbrali za 
upravnika in niso sklenili z 
njim pogodbe o upravljanju 
niti niso dali Atriju poobla-
stila za prenos upravljanja. 
»Ker etažni lastniki z druž-
bo Atrij Fisa niso sklenili 
pogodb o upravljanju, ta 
družba nima podlage za 
obračunavanje stroškov. 
Zato naj januarski obračun 
zavrnejo in zahtevajo, da ga 
pripravi Atrij,« opozarjajo 
nekateri lastniki stanovanj, 
ki jih upravlja Atrij. Prav tako 
tudi menijo, da je Atrij ravnal 
sporno in nezakonito, ko je 

rezervne sklade posameznih 
stavb prenesel na novo pod-
jetje Atrij Fisa.

Poleg teh domnevnih prav-
noformalnih nepravilnosti 
etažni lastniki tudi opozarja-
jo, da Atrij novim upravljav-
cem, kamor odhaja vedno 
več njegovih »strank«, ne 
nakazuje denarja, zbranega 
v rezervnem skladu.

Atrij: račune je 
treba plačati
V Atriju, kjer smo na 

odgovore na naša vpraša-
nja morali čakati kar ne-
kaj dni, trdijo, da so očitki 
glede sredstev rezervnih 
skladov neutemeljeni, ker 
da jih niso prenesli na novo 
družbo. Poleg tega še po-
udarjajo, da so na osnovi 
pogodbe na skupno druž-
bo prenesli »zgolj določene 
poslovne storitve in finanč-
ne operacije ter da nikakor 
ni šlo za nezakonit prenos 
upravljanja«. O pozivu k 
zavrnitvi računov pravijo, 
da jih je treba pravočasno 

in v celoti plačati, saj »so 
bile storitve za stanovalce 
opravljene«.

So pa v Atriju priznali, da 
zaradi finančnih težav ob-
veznosti do dobaviteljev in 
ostalih izvajalcev res porav-
navajo z zamikom oziroma 
zamudo. »Z družbo Fisa smo 
se združili prav zato, da bi 
v prihodnje lahko pravoča-
sno in v celoti plačevali vse 
račune,« je sporočil direktor 
Atrija Radovan Cink, ki je 
tudi direktor novega podje-
tja Atrij Fisa.

Zamude pri 
prenosu 
rezervnega sklada
Da s prenosom sredstev 

iz rezervnih skladov ni vse 
tako, kot bi moralo biti, so 
nam potrdili tudi v družbi 
Suprastan, ki je v zadnjem 
času prevzela kar nekaj sta-
novanjskih zgradb, ki jih je 
prej upravljal Atrij. Direktor 
Rajko Fajmot je povedal, 
da za zadnji dve stavbi, ki 
so ju prevzeli novembra 
lani in januarja letos, od 
Atrija še niso dobili sred-
stev rezervnega sklada, za 
vse ostale stavbe pa jim je 
del denarja nakazal z več-
mesečno zamudo, večino 
pa so ga pridobili z medse-
bojnimi poravnavami.

Suprastan je po besedah 
Rajka Fajmota na željo eta-
žnih lastnikov od Atrija že 
prevzel 298 stanovanjskih 
enot. S 1. marcem jih bo k 
njim prestopilo še 146, skle-
pe o odpovedi pogodb o 
upravljanju in prestopu od 
Atrija k Suprastanu pa zbi-
rajo še v 129 enotah.

JANJA INTIHAR

Novi krog prodaje 
Garanta

Štiri leta in pol po stečaju je večina premoženja pol-
zelskega podjetja Garant še vedno neprodana. Stečajni 
upravitelj Tomaž Kos je do lani skoraj šest hektarjev 
velik kompleks, na katerem je več proizvodnih in 
drugih prostorov, prodajal kot celoto. Ker so bile tri 
dražbe neuspešne, se je odločil za prodajo po delih. A 
je tudi pri prvi prodaji našel kupca le za eno od šestih 
posameznih enot.

Kos je zdaj začel drugi krog iskanja najboljšega kupca. 
Te dni je objavil zavezujoče zbiranje ponudb za preo-
stalih pet enot. Najvišjo izhodiščno ceno, ki znaša 1,3 
milijona evrov, ima skoraj 30 tisoč kvadratnih metrov 
velik proizvodni del. Čas za oddajo ponudb je daljši kot 
običajno, saj jih morajo morebitni kupci poslati do sre-
dine marca.

Na območju tovarne je devet najemnikov s Polzele 
ter iz Prebolda in Žalca, ki skupaj v stečajno blagajno 
vsak mesec z najemninami prispevajo 10 tisoč evrov. 
Nekateri med njimi so že pred časom izkazali zanima-
nje, da bi kupili prostore, ki jih zdaj najemajo, vendar 
očitno čakajo, da bodo cene za nepremičnine še ne-
koliko padle.

JI

Kmalu začetek 
privatizacije Uniorja

Vlada je potrdila letni načrt upravljanja kapitalskih na-
ložb za leto 2017, ki določa tudi seznam naložb za prodajo. 
Na seznamu je tudi zreški Unior, v katerem ima Slovenski 
državni holding malo več kot 39-odstotni lastniški delež. 
Unior je sicer na seznamu podjetij, ki jih namerava država 
prodati že od leta 2013. Naprodaj bo 55 odstotkov družbe, 
saj so Slovenski državni holding, Kapitalska družba, Al-
pen Invest in Zavarovalnica Triglav že maja lani sklenili 
dogovor o skupni prodaji.

Država bo s prodajo Uniorja iztržila veliko več, kot bi na 
primer leta 2013. Takrat je vrednost njegove delnice na Lju-
bljanski borzi znašala 2 evra, danes pa je za delnico treba 
odšteti desetkrat več. Tudi poslovanje Uniorja je iz leta v 
leto boljše. Leto 2016 je bilo po besedah predsednika uprave 
Darka Hrastnika najbolj uspešno v vsej zgodovini podjetja. 
Celotna skupina je prihodke od prodaje povečala za pribli-
žno sedem odstotkov, čisti dobiček znaša malo manj kot 10 
milijonov evrov. Za prodajo Uniorja je tudi pomembno, da 
se je podjetje z bankami upnicami dogovorilo o poplačilu 
starega posojila in najemu novega pod boljšimi pogoji. Po-
godbo o 113 milijonov evrov velikem sindiciranem posojilu 
je s šestimi bankami podpisalo decembra lani.

Kot je znano, v Uniorju že od leta 2013 iščejo kupca za 
Terme Zreče, smučišče na Rogli in hčerinsko družbo RTC 
Krvavec. Zaradi novega posojila in drugačnih pogojev naje-
ma zdaj iskanje novih lastnikov za turistični del ni več tako 
nujno, kot je bilo prej. Zato naj bi se že ta mesec odločili, 
tako so vsaj napovedali v podjetju, ali bodo ustavili postopek 
prodaje term in smučišča na Rogli ter ga nadaljevali čez leto 
ali dve. Drugače je s prodajo Krvavca. V Uniorju namreč ra-
čunajo, da bodo ta smučarski center, za katerega se zanimata 
dva kupca, prodali že v prihodnjih mesecih.

JI
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Spet programsko 
pestro, a brez 
javnih del

Brez razpisov, a zato 
obnova stanovanj
Nepremičnine Celje se potegujejo tudi za kohezijski denar

Rušenje zidu, ki nas deli
CELJE – Krščanske cerkve po vsem sve-

tu vsako leto januarja namenijo nekaj dni 
molitveni osmini za edinost kristjanov. Ob 
začetku letošnje osmine je bilo v cerkvi 
svetega Duha v Celju ekumensko bogo-
služje.

Pred tem je celjski škof dr. Stanislav Lipo-
všek daroval mašo za edinost kristjanov, pri 
kateri so sodelovali poleg domačega mešanega 
pevskega zbora župnije Celje – sv. Duh še evan-
geličanska vokalno-inštrumentalna skupina 
iz Murske Sobote in vokalno-inštrumentalna 
skupina stolne župnije Celje – sv. Danijel. Po 

maši so predstavniki treh cerkva, srbske pra-
voslavne, evangeličanske in katoliške, opravili 
ekumensko bogoslužje.

Med tem so pred oltar so prinašali »kamne«, 
ki so na simboličen način prikazovali, kako so 
cerkve med seboj zgradile zid, ki jih ločuje. 
Ti »kamni« med drugim predstavljajo medse-
bojno sovraštvo in zaničevanje, obrekovanje, 
nestrpnost, delitve ter zlorabo moči in oblasti. 
Vsi predstavniki cerkva so združeni priznali te 
grehe in prosili za ozdravitev in odpuščanje.

NT
Foto: GrupA

Ekumenskega bogoslužja sta se v cerkvi svetega Duha udeležila poleg celjskega škofa dr. Stanislava Lipov-
ška še evangeličanski škof mag. Filo Geza in Milan Duduković, paroh srbske pravoslavne župnije v Celju.

CELJE – V približno letu 
so Nepremičnine Celje obja-
vile tri razpise za stanovanja 
za mlade družine in starej-
še ter razpis za neprofitna 
stanovanja, s katerimi bodo 
nekoliko izboljšale reševa-
nje stanovanjskega vpraša-
nja v mestni občini. Letos 
razpisov ne bo. Družba, ki 
upravlja z občinskim sta-
novanjskim fondom, se bo 
osredotočila na energetsko 
prenovo in vzdrževanje ob-
stoječih stanovanj.

Novembra 2015 so Ne-
premičnine razpisale deset 
stanovanj za mlade in mlade 
družine, marca lani so obja-
vile javni razpis za neprofitna 
stanovanja in jeseni lani še pet 
stanovanj za starejše. V okvi-
ru razpisa za neprofitna sta-
novanja, na podlagi katerega 
nameravajo Nepremičnine v 
prihodnjih treh letih podeliti 
približno petdeset stanovanj, 
je družba po zaključku vseh 
postopkov ob koncu minulega 
leta oblikovala prednostni listi 
A in B (finančna soudeležba 
prosilca). »Ob vsakem razpisu 
je približno petsto prosilcev, od 
tega je zagotovo 150 nujnih pri-
merov. Letos razpisov ne bo, 
saj so Nepremičnine lani po-
delile vsa stanovanja iz fonda, 
ki je bil na voljo,« je pojasnil 
Tadej Lebič, vodja projektov 
v Nepremičninah Celje.

Načrti družbe so letos pred-
vsem povezani s pripravo na 
razpisa za sredstva kohezij-

skega sklada v sodelovanju z 
Mestno občino Celje, in sicer 
za urbano prenovo in ener-
getsko obnovo stanovanj. Kot 
je še povedal Lebič, je ener-
getska prenova predvidena 
za približno sto stanovanj, 
medtem ko je v degradiranih 
območjih celjske občine pred-
videna celovita obnova več kot 
tridesetih stanovanj. »V druž-
bi imamo sicer izrazito največ 
dela z investicijskim vzdrževa-
njem obstoječega stanovanj-
skega fonda, ki je že relativno 
star, kar predvsem velja za 
stanovanja v mestnem jedru.«

Vrednost izvedbe naštetih 
projektov na podlagi poslov-
nega načrta v tem letu Lebič 
ocenjuje na približno dva mi-
lijona evrov. Odvisno tudi od 
uspešnosti na evropskih raz-
pisih, pri čemer iz evropskega 
kohezijskega sklada računajo 
na približno šeststo tisoč evrov.

V Nepremičninah Celje 
trenutno pripravljajo idej-
ni projekt za novogradnjo v 
Dečkovem naselju, to je na 
območju Dolgega polja 3. 
»Če bodo v dogovoru z MOC 
evropska sredstva namenjena 
tudi za novogradnjo in če bo 
odločeno, da ga bodo izvaja-
le Nepremičnine, bo to edini 
tovrsten projekt naše družbe. 
Ne glede na to, ali bo projekte 
stanovanjske novogradnje iz-
vajala občina ali naša družba, 
so zelo pomembni za uresni-
čevanje stanovanjske politike 
v mestu,« je še dodal Lebič.

ROBERT GORJANC 
Foto: RG

Na zadnji seji celjskega me-
stnega sveta so bile potrjene 
tudi spremembe ustanovitve-
nega akta Nepremičnin Ce-
lje, kar pomeni, da je družba 
dodatno registrirala nekatere 
dejavnosti, ki bodo omogo-
čale, da bo lahko uspešneje 
kandidirala na evropskih raz-
pisih. Sprememba je tudi, da 
poslovni načrt družbe odslej 
sprejema nadzorni svet in ne 
več mestni svet. »Gre za bolj 
operativno rešitev, saj je mo-
goče lažje sklicati nadzorni 
svet družbe kot mestni svet in 
hitreje sprejemati odločitve, 
kar je s časovnega vidika, ko 
gre za potrjevanje projektov, 
včasih zelo pomembno,« je še 
povedal Tadej Lebič.

Tadej Lebič, vodja projektov v 
Nepremičninah Celje

Med ustanovami, ki imajo že dolgoletno 
tradicijo vključevanja javnih delavcev v de-
lovni proces, je tudi Osrednja knjižnica Celje. 
V zadnjih dvajsetih letih je v njej dobilo delo 
in se dodatno usposabljalo kar sedemdeset 
ljudi. »Od teh jih je zdaj trinajst redno zapo-
slenih, nekateri tudi na odgovornejših in vo-
dilnih delovnih mestih. Vsako leto smo imeli 
od dva do pet javnih delavcev in to je zelo 
koristna pomoč države in občine tudi glede 
financiranja. Res pa je, da je bil v preteklosti 
drugačen sistem izbire in napotitve javnih 
delavcev,« je povedala direktorica Osrednje 
knjižnice Celje.

Kljub uspešnemu izvajanju te oblike pro-
grama zaposlovanja je letos knjižnica prvič 
ostala brez pomoči kadra za javna dela. Kot 
je povedala direktorica, je zavod za zaposlo-
vanje zavrnil prijavo knjižnice, ker naj ne bi 
imel plačanih vseh davkov in prispevkov. 

»Kar seveda ne drži, saj se tako kot ostali 
javni zavodi držimo vseh zakonskih določb, 
plačujemo v roku in smo likvidni. Do težav je 
prišlo, ker smo prejeli odločbo ene od občin 
za plačilo nadomestila za stavbno zemljišče 
v višini sto evrov, ravno takrat je Furs uvedel 
e-vročanje odločb, zaradi neažuriranosti sis-
tema nismo uspeli pravočasno izvesti plači-
la, zavod se je ravnal na podlagi presečnega 
datuma oddaje vloge in nas je zavrnil. Torej 
povsem birokratsko-administrativni razlog, 
zaradi česar se nam zavrnitev ne zdi uteme-
ljena,« je bila nejevoljna Polona Rifelj.

Ob tem je še povedala, da nova politika 
izvajanja javnih del prinaša številne ome-
jitve za napotene delavce (ne smejo delati 
ob sobotah in nedeljah, z blagajnami …) kar 
otežuje organizacijo delavnega procesa in 
ni v prid javnim delavcem pri pridobivanju 
izkušenj.

Zaradi stotih evrov ostali 
brez javnih delavcev

CELJE – Preteklo leto, ko 
je zaznamovala sedemde-
setletnico delovanja, je bilo 
za Osrednjo knjižnico Celje 
zelo bogato z različnimi do-
godki in s projekti. Podobno 
bo letos. Po uspešno obele-
ženem jubileju so v knjižni-
ci zadovoljni tudi zato, ker 
jim je lani, tudi s pomočjo 
večjega deleža sredstev celj-
ske občine, uspelo povečati 
nabavo gradiva, enako tudi 
število članov in izposojo.

»Mislim, da smo ena red-
kih knjižnic v Sloveniji, ki 
ji raste članstvo, lani smo 
število članov skupno pove-
čali za štiri odstotke,« je po-
vedala mag. Polona Rifelj, 
direktorica Osrednje knji-
žnice Celje. Članstvo med 

Alenka Hren Medved

Mag. Polona Rifelj

predšolskimi otroki je na 
podobni ravni kot lani, rast 
so zabeležili med osnovno-
šolci in dijaki, kar je po be-
sedah direktorice posledica 
dobrega sodelovanja knji-
žnice s srednjimi šolami, 
in med zaposlenimi. »Rast 
članstva v tej kategoriji za 
dvajset odstotkov je za knji-
žnico poseben dosežek, saj 

so zaposleni tisti uporabni-
ki, ki jih je najtežje dobiti 
v knjižnico, ker zaradi de-
lovnih obveznosti nimajo 
veliko prostega časa. Rast 
članstva med zaposlenimi 
je seveda pomembna tudi 
s finančnega vidika, saj gre 
za uporabnike, ki plačajo 
članarino,« je še povedala.

Za večjo uporabo 
elektronskih virov
Lani so v knjižnici veliko 

pozornosti namenili tudi 
promociji uporabe elek-
tronskih virov in prav na 
tem področju ima knjižnica 
tudi za to leto zelo ambici-
ozne načrte. Zaradi hitrega 
tehnološkega razvoja na 
tem področju v knjižnici 
razmišljajo, da bi drugače 
zasnovali oddelek glasbe 
in filma, saj zaradi uporabe 
spleta opažajo upad izposo-
je DVD in nosilcev glasbe-
nih zapisov. »Za uporabnike 
bi bilo priročno, da bi bil v 
knjižnici poseben oddelek, 
kjer bi člani imeli omogo-
čen dostop do elektronskih 
virov, baz podatkov, elek-
tronskih knjig. Prav tako 
bi v knjižnici usposobili 
ustrezen kader, ki bi znal 
izobraziti naše uporabnike 
in jim svetovati pri uporabi 
elektronskih virov,« je še 
povedala direktorica celjske 
knjižnice.

Ob sodelovanju z izobra-
ževalnimi ustanovami pri 
nekaterih projektih in ob 
številnih prireditvah bo imel 
v tem letu pomembno vlo-
go pri programskih vsebinah 
ponovno tudi domoznanski 
oddelek.

Minulo leto uspešno za Osrednjo 
knjižnico Celje

Znanstveni 
simpozij o 
pozabljenem 
pesniku

Ob lanskem jubileju je 
pripravil razstavo o razvo-
ju knjižnice in projekt Ce-
lje na starih razglednicah. 
Letos bodo v knjižnici pri-
pravili simpozij o znanem 
jezikoslovcu, narodopiscu 
in šolniku Johanu Gabrie-
lu Siedlu, ki je pomemben 
del svojega ustvarjalnega 
življenja (1829–1940) preži-
vel tudi v Celju, kjer je po-
učeval na celjski gimnaziji. 
»Danes je že precej poza-
bljen, v času, ko je živel in 
ustvarjal, pa je bil eden naj-
bolj produktivnih pesnikov 
bidermajerskega obdobja v 
tedanjih monarhiji. V naši 
knjižnici hranimo veliko 
gradiva, Siedlove rokopise 
in knjige, s simpozijem pa 
želimo obuditi spomin na 
tega pomembnega moža,« 
je povedala Alenka Hren 
Medved, vodja domoznan-

ske dejavnosti v Osrednji 
knjižnici Celje in avtorica 
knjige Stare razglednice 
Celja. Sicer pa bo Osrednja 
knjižnica Celje letos sodelo-
vala še pri pripravi monogra-
fije o Laškem.

ROBERT GORJANC
Foto: arhiv OK Celje, RG
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Kandidat za novega direktorja 
prestal prvi preizkus
Očitali so mu mladost in neizkušenost

ŠMARJE PRI JELŠAH – 
Občinski svetniki so potrdili 
kandidata za novega direk-
torja Zdravstvenega doma 
Šmarje pri Jelšah Marjana 
Dikaučiča. Čeprav je dobil 
večino glasov, so nekateri 
svetniki odločno opozarjali 
na njegove pomanjkljivosti.

Nekaj svetnikov je izrazilo 
dvom o delovnih izkušnjah 
kandidata za novega direktorja 
ZD Šmarje pri Jelšah Marjana 
Dikaučiča. Ta ima namreč le 
tri leta vodstvenih izkušenj, ki 
jih je pridobil pri vodenju pre-
vozniškega podjetja. Mladost 
in neizkušenost je kandidatu 
očital predvsem svetnik iz 
SLS Jožef Čakš, ki je opozoril, 
da presojajo o pomembnem 
delovnem mestu, ki zahteva 
izkušnje in dobre vodstvene 
sposobnosti. Poudaril je, da 
je delo v zdravstvu še posebej 
specifično, in sicer zaradi sla-
be državne ureditve področja. 
Dikaučič se je sicer na Čakševe 
komentarje odzval suvereno. 

Odgovoril mu je, da je pre-
pričan, da bo v njegovih letih 
tudi sam imel letom primerne 
izkušnje. Čakš je na seji celo 
namignil, da je svet zavoda, ki 
ga pretežno sestavljajo ženske, 
kandidata potrdil tudi zaradi 
njegovega videza in nastopa. 
Na ta komentar se Dikaučič ni 
odzval.

Večina svetnikov je sicer 
sklenila, da je mladim treba 

dati priložnost. Da bo kljub 
skromnim delovnim izku-
šnjam in starosti kos vodenju 
javnega zavoda, je prepričan 
kandidat Marjan Dikaučič. 
Prepričan je celo, da so tako 
imenovane pomanjkljivosti, ki 
so mu jih očitali, celo njegova 
prednost: »Glede na svoja leta 
imam primerne izkušnje, sta-
rost se mi niti ne zdi pomemb-
na. Ne morem imeti toliko iz-
kušenj kot starejši kolegi. Še 
več, prinašam novosti, ki jih 
starejši niti ne poznajo.«

Dikaučiču so nekateri sve-
tniki na čelu s Čakšem očitali 
tudi nepoznavanje področja 
dela, saj prihaja iz povsem 
drugačnega delovnega okolja. 
Dosedanje izkušnje je pridobi-
val pri vodenju izrazito manj-
šega kolektiva, prav tako ni 
delal v javnem sektorju. Tudi 
na te pomisleke je kandidat 
imel pripravljen odgovor. 
Ubranil se je s pojasnilom, 
da je vodil manj številen, a 
večnarodnostni kolektiv, kar 
je od njega zahtevalo dobre 

vodstvene sposobnosti. Sicer 
je dodal še, da se v strokov-
nost zdravniške prakse ne bo 
mešal, saj to ni delo direktorja: 
»Za delo zavoda sem v prvi vr-
sti odgovoren jaz, a ne moram 
se mešati v strokovnost. Za to 
je strokovni vodja, jaz pa bom 
vodil zavod.«

Lotil se bo 
odkrivanja težav
Če bo Dikaučič postal novi 

direktor zdravstvenega doma, 
bo najprej sklical sestanek z 
vsemi zaposlenimi in posku-
šal ugotoviti, kje so največje 
pomanjkljivosti pri delovanju. 
Sicer bo poudarek pri vodenju 

dajal pozitivnemu poslovanju 
zavoda, zadovoljstvu zaposle-
nih in zagotavljanju kakovo-
stne zdravstvene oskrbe bol-
nikov.

Kot je Dikaučič omenil na 
predstavitvi svojega progra-
ma, bo kot direktor skušal 
uvesti sistem nagrajevanja 
zaposlenih: »Naredili bomo 
ustrezno študijo, na podlagi 
te merila, nagradili pa bomo 
tistega, ki bo delal dobro.« Di-
kaučič je sicer zatrdil, da to ne 
bo pomenilo pritiska na zapo-
slene v takšni meri, da se ti ne 
bi zadostno posvetili bolniku: 
»Ne bomo nagrajevali le šte-
vila obravnavanih bolnikov, 
temveč tudi kakovost dela.«

Prepričati mora še 
pet občin
Preden bo Dikaučič sedel na 

vodstveni stolček, ki ga trenu-
tno še greje vršilka dolžnosti 
Irena Nunčič, mora predlaga-
nega kandidata potrditi še pet 
občin soustanoviteljic zavoda 
(Rogaška Slatina, Podčetrtek, 
Bistrica ob Sotli, Kozje in Ro-
gatec). Danes, torej v četrtek, 
bodo o tem odločali v občinah 
Rogatec in Kozje, jutri v Bistri-
ci ob Sotli. Če katera od občin 
predlaganega kandidata ne 
bo potrdila, bo Svet javnega 
zavoda Zdravstvenega doma 
Šmarje pri Jelšah odločal o 
nadaljnjih postopkih.

EP
Foto: EP

Ne za porabo vode, plačujemo 
za uporabo cevi

Cepljenje proti 
HPV tudi za 
odrasle ženske
Tudi za tiste, ki so že prestale operativ-
ni poseg zaradi predrakavih sprememb

CELJE – Splošna bolnišnica Celje in območna enota 
Nacionalnega inštituta za javno zdravje sta pripravili 
že osmo tradicionalno strokovno srečanje izvajalcev 
preventivnega programa Zora. Namena srečanja sta bila 
preprečevanje in odkrivanje raka materničnega vratu.

Med osrednjimi temami je bilo cepljenje proti okužbam 
HPV. Od lani je v Sloveniji na voljo tudi 9-valentno cepivo, 
ki nudi zaščito pred okužbami s sedmimi visoko tveganimi 
genotipi HPV, ki sicer povzročijo približno 90 odstotkov 
primerov raka materničnega vratu.

Cepivo je namenjeno preprečevanju predrakavih spre-
memb in raka na materničnem vratu, zunanjem spolovilu, 
nožnici in zadnjiku ter preprečevanju genitalnih bradavic. 
Na srečanju so strokovnjaki predstavili podatke raziskav, 
ki potrjujejo učinkovitost preventivnega cepljenja. To je v 
Sloveniji od leta 2009 uvedeno v redni program cepljenja 
šestošolk. V lanskem šolskem letu jih je bilo cepljenih 49 
odstotkov, na Celjskem 53 odstotkov, ostali starši se s ce-
pljenem niso strinjali.

V Avstraliji, kjer so leta 2007 uvedli sistematično ce-
pljenje proti HPV pri ženskah do 26. leta, beležijo 59-od-
stotni upad pri pojavnosti genitalnih bradavic. Pozitivne 
posledice cepljenja ugotavljajo tudi pri moških do 26. 
leta, ki so običajno spolni partnerji mladih žensk.

Sicer je v letu 2015 v Sloveniji zaradi raka materničnega 
vratu zbolelo 114 žensk, na Celjskem 19, v zadnjih letih pa 
v Sloveniji na leto zaradi te bolezni umre od 30 do 40 žensk.

Od leta 2003, odkar v Sloveniji obstaja preventivni pro-
gram Zora, ki spodbuja k cepljenju, do danes so strokov-
njaki zabeležili kar 50-odstotni upad števila novih prime-
rov bolezni zaradi raka materničnega vratu. Po cepljenju 
zdravniki največkrat poročajo o lokalnih reakcijah na 
mestu cepljenja, v letu 2015 je bilo zabeleženih 8 prijav 
nezaželenih učinkov.

Strokovnjaki tako pozivajo vse deklice, ženske do 26. 
leta in tudi mlade moške, da se cepijo, ter opozarjajo, da 
prebolela okužba s HPV ne ščiti pred ponovno okužbo.

EP

Ob koncu leta so občinski 
svetniki šestih spodnjesavinj-
skih občin ponovno obrav-
navali in potrjevali elaborat 
novih, višjih cen žalskega 
javno komunalnega podjetja 
(JKP Žalec). Koliko bodo po-
dražitve občutili občani posa-
mezne občine, je odvisno od 
višine občinske subvencije. 
V Braslovčah bo podražitev 
kar občutna, v Žalcu naj ne 
bi presegla pol evra.

Januar že kar tradicional-
no postreže z novimi, v za-
dnjih letih ponavadi višjimi 
cenami storitev. Tudi letos 
se cene za izvajanje javno 
komunalne službe na ob-
močju Spodnje Savinjske 
doline višajo. Povišanje ne 
bo v vseh občinah enako, saj 
je končna cena, ki jo plačajo 
uporabniki, odvisna od šte-
vilnih dejavnikov, na primer 
od dolžine omrežja, števila 
obstoječih in novih priključ-
kov, a tudi od volje občinske-
ga vodstva, koliko je pripra-
vljeno subvencionirati fiksni 
strošek omrežnine.

Izračun končne cene za po-
sameznega uporabnika je za 
nepoznavalce zelo zapleten. 
Direktor JKP Žalec Matjaž 
Zakonjšek je pojasnil postav-
ke in številke, ki na položni-
ci oblikujejo končni znesek. 
»Cena storitev javne službe 
je sestavljena iz omrežnine 
in cene izvajanja dejavnosti 

Občine s subvencijami uravnavajo 
stroške komunale

Nove cene veljajo od januarja 2017. Uporabniki bodo račune 
s spremenjenimi cenami prejeli v začetku februarja 2017.

posamezne javne službe. Pre-
težni del cene omrežnine se 
nanaša na najemnino, ki je 
v skladu z uredbo določena 
najmanj v višini obračunane 
amortizacije javne infrastruk-
ture v vsaki posamezni obči-
ni. V zadnjih (desetih) letih 
so občine zelo veliko denarja 
namenjale gradnji kanaliza-
cijskih sistemov, malih ko-
munalnih čistilnih naprav in 
posodobitvi centralne čistilne 
naprave v Kasazah, kar se je 
posledično odrazilo v poveča-
nju vrednosti infrastrukture. 
Poleg vrednosti premoženja 
na višino cene omrežnine bi-
stveno vpliva število priklju-
čenih uporabnikov na javno 
infrastrukturo – več kot jih je, 
nižja je cena.« Ob tem je poja-

snil še, da se cena omrežnine 
obračunava glede na zmoglji-
vost priključka, določenega 
s premerom vodomera, in je 
neodvisna od količine pora-
bljene pitne vode.

Položnice višje od 
0,5 do 6 evrov
Da podražitev ne bi preveč 

prizadela občanov, občine del 
fiksnih stroškov subvencioni-
rajo. V Žalcu, kot je povedal 
župan Janko Kos, ohranjajo 
subvencijo na enaki ravni, kot 
je bila lani, to je 30 odstotkov 
cene. Kljub subvenciji se bo 
vsem uporabnikom, ne glede 
na to, ali so priključeni na či-
stilno napravo ali ne, znesek 
na položnicah povečal. A kot 
zatrjuje Kos, ne več kot za 
pol evra. Podobne bodo tudi 
podražitve v Preboldu, Tabo-
ru in na Vranskem. Bistveno 
bolj bodo nove cene občutili 
v Braslovčah, kjer je občinski 
svet ob koncu lanskega leta 
potrdil znižanje subvencije s 
75 na 50 odstotkov vrednosti. 

To po besedah župana Brani-
mirja Strojanška pomeni tudi 
do šest evrov razlike.

Ob tem je treba omeniti 
– na to je večkrat opozoril 
tudi direktor žalske komu-
nale – da bodo podražitev 
bolj občutili manjši porab-
niki, na primer »vikendaši«. 
Občutneje se namreč draži 
zgolj fiksni strošek, medtem 
ko bo podražitev vodarine 
skoraj neopazna.

Gospodarstvo brez 
pomoči
Župan Prebolda Vinko 

Debelak je ob tem izpostavil 
težavo dodatnega obremenje-
vanja gospodarstva. »Občina s 
subvencijo ne sme pomagati. 
Po slovenski zakonodaji naj bi 
to pomenilo nedovoljeno po-
moč,« je nejevoljen Debelak in 
pravi, da bodo morale občine 
iskati druge načine, kako iz-
boljšati pogoje za poslovanje 
gospodarskih družb.

LEA KOMERIČKI
Foto: arhiv NT (SHERPA)



8 Št. 4, 26. januar 2017IZ NAŠIH KRAJEV

ŠMARJE PRI JELŠAH – 
Občinski svetniki so potr-
dili amandma, s katerim so 
denar, namenjen pripravi 
dokumentacije za gradnjo 
oskrbovanih stanovanj, 
prerazporedili za nakup 
upravnih prostorov v šmar-
skem hramu. Zaradi tega 
bo občina potrebovala kar 
polovico nižji kredit za na-
kup teh prostorov, hkrati 
pa se bo ustavila priprava 
dokumentacije za gradnjo 
oskrbovanih stanovanj, ki 
je v načrtu že od leta 1999, 
in se prestavila v leto 2018.

Čeprav so šmarski svetniki 
na decembrski seji potrdili 
predlog letošnjega proraču-
na v prvi obravnavi, je kar 
sedemnajst svetnikov župa-
nu posredovalo amandma k 
predlogu proračuna. Župan 
Stanko Šket je jasno izrazil 
nenaklonjenost amandmaju, 

Za varovana stanovanja 
očitno še ni čas
Se bo načrt iz leta 1999 prestavil v leto 2018?

ki bo spet ustavil pomemben 
projekt v občini, ki bi poleg 
stanovanj prinesel novo po-
dobo Lorgerjeve domačije. 
Kot pravi, mu je žal, nad od-
ločitvijo svetnikov pa je razo-
čaran: »O Lorgerjevi domačiji 
in oskrbovanih stanovanjih 
govorimo od leta 1999, da 
niti ne izpostavim leta 2008, 
ko je že bil sprejet podroben 
prostorski načrt.« Sprejetje 
amandmaja obžaluje pred-
vsem zato, ker je bilo za pri-
pravo vsega potrebnega po-
trošenih več kot dvesto tisoč 
evrov, vse skupaj pa bo zdaj 
obstalo na isti točki: »Ta pro-
stor bo očitno ostal še dolgo 
eden najgrših in neurejenih 
prostorov v središču Šmarja 
pri Jelšah.« Šket poudarja, da 
od nakupa Lorgerjeve doma-
čije v zadnjih šestih letih ni 
bilo na tem področju nareje-
nega nič.

Razlogi za 
amandma
Svetniki so amandma pre-

dlagali in potrdili, ker so pre-
pričani, da se da načrt uresni-
čitve varovanih stanovanj in 
ureditve okolice racionalizira-
ti. Zdi se jim namreč občutno 
predrag. Kot so povedali na 
seji, želijo upravičiti svoje delo 
in razporejanje z občinskim 
denarjem. A Šket je poudaril, 
da ravno zaradi tega amand-
maja racionalizacija ne bo 
mogoča. Ta namreč zahteva 
nove analize, za katere bi ob-
čina potrebovala denar. »Sta-
ne podroben prostorski načrt, 
stane idejna zasnova … zaradi 
amandmaja pa za to v prora-
čunu ni ostalo niti evra.«

Obljuba dela dolg
Gradnja varovanih stano-

vanj je bila ena od predvolil-
nih obljub trenutnega župana. 

Uresničitev te obljube bo zdaj 
po besedah Šketa nemogoča 
ravno zaradi sprejetja tega 
amandmaja. Župan meni 
tudi, da gre za metanje polen 
pod noge: »Projekt bo obstal 
in še naprej bo to najgrši del 
Šmarja pri Jelšah. A verjetno 
je to želja nekaterih posame-
znikov, ki v preteklosti niso 
bili uspešni na tem področju 
in mi uspeha ne privoščijo.«

Da ni tako črno-belo, so na 
seji poudarili svetniki in se 
odzvali na očitke Šketa, da so 
popolnoma zaustavili projekt. 
Kot so povedali, ne bodo ime-
li težav občanom obrazložiti, 
da so z amandmajem projekt 
ustavili, ker verjamejo, da ta 
lahko občino stane manj de-
narja in da s tem že porabljen 
denar ni bil porabljen zaman. 
Opomnili so namreč, da ob-
staja rebalans proračuna. 
Obljubili so, da ga bodo po-
trdili, če se bo projekt izkazal 
za dobro zasnovanega, torej 
takšnega, ki zaradi slabih od-
ločitev ne bo občinskega de-
narja »metal stran«.

EP
Foto: arhiv NT (SHERPA)

V Braslovčah 
izbirajo novo 
ravnateljico
Katera od kandidatk bo marca sedla 
na stol prve »šolarke« v občini, bo 
znano kmalu

BRASLOVČE - Dokaj tiho in stran od oči in ušes javno-
sti so konec lanskega leta objavili in izpeljali razpis za 
mesto ravnatelja braslovške osnovne šole, pod okriljem 
katere deluje tudi javni vrtec. Kandidati, ki so izpolnjeva-
li pogoje, so vizijo razvoja šole in program že predstavili 
predstavnikom sveta staršev šole in vrtca, lokalni sku-
pnosti, zaposlenim in članom sveta zavoda.

Na razpis, ki se je končal decembra lani, se je prijavilo 
dvanajst kandidatov, devet jih je zadostilo vsem razpisnim 
pogojem in ti so imeli možnost, da z javnim nastopom ne-
posredno nagovorijo in prepričajo odločevalce. Soglasje k 
imenovanju je že podal občinski svet občine, ki je ustano-
viteljica zavoda, in svetu zavoda predlagal imeni dveh kan-
didatk, in sicer Simono Zbičajnik in Marijo Arh, je potrdil 
župan Branimir Strojanšek. Nadalje je o izboru odločal še 
svet zavoda osnovne šole, ki je vsem kandidatom zastavil tri 
enaka vprašanja – o izzivih zavoda in njihovih prednostnih 
usmeritvah, o videnju sodelovanja matične enote s podru-
žničnimi in o njihovi dobri in slabi lastnosti.

Neuradno naj bi, tudi glede na soglasje občinskega sveta, 
slušatelje najbolj prepričala Marija Arh iz okolice Trojan, 
trenutno zaposlena v osnovni šoli v Zagorju ob Savi. Na-
mestnik predsednice sveta zavoda Igor Košak, ki je vodil 
sejo, na kateri so se kandidati predstavili, za zdaj ne želi 
ničesar komentirati. Kot pravi, bodo vse povedali, ko bo 
svoje mnenje o izbrani kandidatki podalo še ministrstvo 
za šolstvo. Košak pravi, da je molk hkrati tudi zaščita vseh 
vpletenih v izbor nove ravnateljice braslovške šole, kjer naj 
bi bilo po neuradnih informacijah poslovanje in delovanje 
v zadnjih nekaj letih vse prej kot zgledno.

Na ministrstvu so potrdili, da so obvestilo Sveta zavoda 
OŠ Braslovče o izboru kandidatke prejeli 19. januarja.

LK

Do 4. aprila imajo učenci 
osnovnih šol čas, da oddajo 
prijavnico za vpis v 1. letnik 
srednje šole in za bivanje v 
dijaškem domu. Na spletni 
strani ministrstva za izo-
braževanje in v Uradnem 
listu RS je bil pred dnevi 
objavljen razpis za vpis v 
srednješolske programe in 
dijaške domove za šolsko 
leto 2017/18.

Generacija otrok, ki bo le-
tos končala izobraževanje v 
osnovni šoli, je približno ena-
ko velika kot lani in tudi tokrat 
je na voljo veliko več prostih 
mest v srednjih šolah, kot 
je otrok. Letos naj bi 17.448 

Razmislek pred vpisom

Več podatkov o programih in 
izobraževanju bodo straši in učenci 
dobili na informativnih dnevih v petek 
in soboto, 10. in 11. februarja.

učencev in učenk kandidira-
lo za skupno 23.440 vpisnih 
mest v srednjih šolah, a ker 
njihove želje niso idealno raz-
porejene, bodo imeli v neka-
terih šolah zagotovo tudi letos 
preveč prijavljenih. To se bo 
videlo 7. aprila, ko bo mini-
strstvo objavilo stanje prijav 
po šolah, učenci pa se bodo 
do 25. aprila lahko odločili za 
prenos prijave v drugo srednjo 
šolo oziroma drug program.

V Savinjski regiji je za 
2.320 bodočih dijakov raz-
pisanih 3.142 mest. Ponud-
ba programov je enaka kot 
lani in tudi število razpisanih 
mest ne odstopa od lanskih.

Sicer pa je v državi razpi-
sanih 23.440 prostih mest, 
in sicer največ v programih 
srednjega strokovnega izo-
braževanja, sledijo mesta v 

programih splošnih in stro-
kovnih gimnazij ter srednje-
ga poklicnega izobraževanja.

Novost v razpisu je, da bodo 
nekatere izobraževalne pro-

grame v nekaterih šolah po-
skusno izvajali tudi v vajeniški 
obliki. Gre za izobraževanja 
za mizarje, kamnoseke, izva-
jalce gastronomskih in hotel-

skih storitev ter za oblikovalce 
kovin – orodjarje. V pilotnem 
projektu ne sodelujejo srednje 
šole z našega območja.

TC

Konec vseh del 
maja

NAZARJE – V industrijskem središču Zgornje Sa-
vinjske doline od lani izvajajo obsežna dela. Gre za 
rekonstrukcijo pol kilometra dolgega odseka državne 
ceste in za gradnjo krožišča s petimi kraki.

Naložba bo izpeljana v sodelovanju med državo in ob-
čino, ki bo med drugim plačala gradnjo pločnika in novo 
javno razsvetljavo. Prav tako so zamenjani nekateri vodi. 
Večina del je končanih, manjka še preplastitev s finim as-
faltom, kar bo prišlo na vrsto, ko bodo temu primerne vre-
menske razmere. Decembra se je država odločila še za do-
datno rekonstrukcijo ceste od mostu do graščine Vrbovec.

Pogodba je vredna 90 tisoč evrov. Vrednost celotnega 
projekta znaša več kot sedemsto tisoč evrov. V celoti naj 
bi bil končan konec maja. Po končani naložbi bo videz 
kraja bistveno izboljšan. Prav tako bo bolje poskrbljeno 
za prometno varnost.

BJ

Začetek od konca 
februarja

MOZIRJE, NAZARJE, REČICA OB SAVINJI – V Zgor-
nji Savinjski dolini gradijo tri osrednje občine novo 
skupno čistilno napravo za odpadne vode. Gre za ob-
čine Mozirje, Nazarje in Rečica ob Savinji, ki jo bodo 
postavile za šest tisoč prebivalcev.

Obstoječa namreč služi le za tri tisoč in je stara že tri 
desetletja. Postavljena je v mozirskih Lokah, kjer bo tudi 
nova, ki je v bistvu njena rekonstrukcija. Gradbena dela 
bodo kmalu končana, v glavnem so končane tudi zunanje 
inštalacije. Investitor prav tako že vgrajuje tehnološko 
opremo. Gre za osemsto tisoč evrov vredno naložbo.

»Poskusno obratovanje je predvideno za konec febru-
arja. Vse kaže, da bo ta rok dosežen,« napoveduje Marko 
Eberlinc iz javnega podjetja Komunala Mozirje, ki opra-
vlja upravljavski nadzor. Poskusno obratovanje čistilne 
naprave bo trajalo pol leta.

BJ

Od nakupa Lorgerjeve domačije se na tem mestu ni zgodilo nič, opozarja šmarski župan
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Med nami so že dodobra zaokrožili virusi prehlada, 
gripe, respiratorni sincicijski virus – RSV in drugi. Viru-
sne okužbe so zelo nalezljive. Prenašajo s kašljanjem 
in kihanjem, s kužnimi kapljicami po zraku, ki jih lahko 
vdihnemo, ter tudi s kontaktom, saj se virusi usedajo na 
različne površine, kjer preživijo več ur, z rokami jih nato 
prenesemo v usta, nos in oči in se tako posredno okužimo. 
Zato je zelo pomembno, da si zdravi in bolni roke pogosto 
umivamo.

Za navadni prehlad je značilno, da ima bolnik zamašen nos, 
voden izcedek iz nosu, praska ga v žrelu, ima vnetje očesnih 
veznic, navadno pa je brez povišane telesne temperature in 
splošno slabega počutja. Zdravila za navadni prehlad ne po-
znamo.

Sezonska gripa, ki se v izbruhih pojavlja skoraj vsako jesen 
in zimo, je znana že več stoletij. Humani virus gripe je bil od-
krit leta 1933. Pri gripi zamašen nos ali obilen izcedek iz nosu 
nista običajna, pogostejši simptomi so zvišana telesna tem-
peratura, bolečine v mišicah in sklepih in izrazita utrujenost, 
ki lahko traja tudi do 3 tedne. Pojavijo se lahko tudi mrazenje, 
suh kašelj in glavobol. Virus gripe ogroža predvsem starejše, 
bolnike s kroničnimi boleznimi (bolezni srca, pljuč, ledvic, 
sladkorna bolezen, bolniki z imunsko pomanjkljivostjo, bolniki 
z rakom ter tisti zdravljeni z obsevanjem ali kemoterapijo), 
nosečnice in otroke. Če gripo odkrijemo zgodaj, jo je možno 

zdraviti z zdravilom, ki ga predpiše zdravnik, a je učinkovito 
le, če se ga vzame v prvih 48 urah. Zapleti gripe so pljučnica, 
akutno vnetje srednjega ušesa, akutno vnetje obnosnih votlin, 
in drugi, ki zahtevajo antibiotično zdravljenje po navodilih 
zdravnika. Proti gripi je možna zaščita s cepljenjem, ki ga še 
posebej priporočamo vsem bolnikom iz ogroženih skupin in 
njihovim svojcem. Ker se virusi gripe spreminjajo, je potrebno 
cepljenje vsako leto ponavljati.

RSV pri večjih otrocih in odraslih povzroča navadni pre-
hlad, pri majhnih dojenčkih pa je najpogostejši povzročitelj 
bronhiolitisa, ki pogosto zahteva bolnišnično zdravljenje. Pri 
ogroženih dojenčkih (prezgodaj rojeni otroci, otroci z bron-
hopulmonalno displazijo, s prirojeno srčno napako in drugimi 
prirojenimi boleznimi ter imunsko oslabljeni otroci) je možna 
pasivna zaščita – cepljenje s protitelesi proti RSV, ki pa je učin-
kovito le mesec dni in ga je potrebno v sezoni prehladnih 
obolenj ponavljati.

Bolniki z akutno okužbo dihal naj pijejo tople napitke, pri-
pravijo naj si vlažne inhalacije, ob vročini in bolečinah naj 
vzamejo paracetamol, ob zamašenem nosu uporabijo kapljice 
za nos, v primeru bolečega žrela pa naj ližejo pastile, ki lokalno 
ublažijo bolečino in delujejo protivnetno.

Vsi oboleli naj ostanejo doma, počivajo in ne širijo okužbe.
Doc. dr. Maja Šereg Bahar,

dr. med., specialist otorinolaringolog
Imetnik dovoljenja za promet: 
Angelini Pharma Österreich GmbH, Avstrija
Predstavnik: Angelini Pharma d.o.o., 
Koprska ulica 108 A, Ljubljana

Pred uporabo natančno preberite navodilo! 
O tveganju in neželenih učinkih se posvetujte 
z zdravnikom ali s farmacevtom.

Zdravilo se izdaja brez recepta v 
lekarnah in specializiranih prodajalnah.

… pri vnetjih ustne sluznice, 
grla in žrela pa na pastile iz 
družine Tantum Verde.

Pastile Tantum Verde so primerne za vse tiste, ki 
imajo težave z grgranjem, saj z anestetičnim in 
protivnetnim delovanjem lajšajo lokalizirane 
bolečine in otekline pri vnetjih v ustni votlini ali 
žrelu. Primerne so tudi za otroke, starejše od 6 let.

Vedno lahko računam 
na člane svoje družine,

Primeren za otroke

Za natančno aplikacijo

Že od leta 1968.
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Načrtujejo novi Tic
RIMSKE TOPLICE – Eden pomemb-

nejših projektov Občine Laško v 
prihodnjem letu bo gradnja novega 
turističnoinformacijskega središča 
v Rimskih Toplicah. Novi Tic bo na 
pobočju zelenega parka nad regional-
no cesto, in sicer v osi promenade do 
Rimskih term.

Nov turističnoinformacijski center 
v Rimskih Toplicah bo obsegal dve 
enoetažni stavbi: prva bo namenjena 

turističnim storitvam in predstavitvi 
zgodovine kraja, druga z letno teraso 
bo namenjena gostinski dejavnosti. V 
zunanjih prostorih novega Tica bodo še 
igrala in plezalna stena. Idejno zasnovo 
projekta je pripravilo podjetje Esplana-
de iz Šentjerneja na Dolenjskem.

»S tem projektom bomo kandidirali 
na razpisu za sredstva za razvoj pode-
želja – Las. Naš delež pri tem projektu 
sicer ocenjujem na približno 50 tisoč 

evrov, za preostalo nameravamo pri-
dobiti zasebnega vlagatelja,« je povedal 
župan Občine Laško Franc Zdolšek. 
Kdaj bi se lahko začela gradnja novega 
Tica, v občini še ne morejo povedati: 
po oceni Andreja Kaluže, vodje urada 
za gospodarske javne službe, okolje in 
prostor, nameravajo v tem letu urediti 
vso projektno dokumentacijo, potem 
bodo objavili razpis za izvajalca del.

RG, foto: Občina Laško

Idejna zasnova novega Tica v Rimskih Toplicah     

Naložb ne bo manjkalo
VOJNIK – V sprejetem proračunu za leto 2017 je predvidenih 7,5 milijona evrov prihodkov in milijonov evrov več od-

hodkov. Razliko predstavljajo leta 2016 neporabljena sredstva. Od prve do druge obravnave je bila največja sprememba 
dodana postavka za sanacijo plazu v Trnovljah pri Socki.

Največ, približno pol milijona evrov je namenjenega za prenovo stavbe v Novi Cerkvi, kjer bodo občinska stanovanja za mlade. 
Poleg tega bo občina pridobila nove prostore na podstrešjih šol v Vojniku in Socki, za kar je na voljo več kot tristo tisoč evrov. 
Za asfaltiranje bo zagotovljenih 150 tisoč evrov in za naložbo v vojniško pokopališko stavbo sto tisoč. Veliko denarja je tudi za 
gradnje kanalizacij in vodovodov. Za odplačilo dolgoročnih posojil bo Občina Vojnik namenila 280 tisoč evrov. BJ

Občina kupuje 
stanovanja

NAZARJE – Približno tretjina letošnjega proračuna je 
namenjena za različne naložbe. V proračunu, ki je že 
sprejet, načrtuje za letos skupno približno 2,6 milijona 
evrov prihodkov in štiristo tisoč evrov več odhodkov. 
Razliko predstavljajo predvsem neporabljena sredstva 
iz preteklih let.

Med osrednjimi naložbami je vlaganje v centralno či-
stilno napravo treh zgornjesavinjskih občin, ki bo letos 
dokončana. Nazarje jo postavlja z Mozirjem in Rečico 
ob Savinji v mozirskih Lokah. Občina bo v sodelovanju z 
državo prav tako dokončala urejanje krožišča v Nazarjah, 
kjer med drugim sofinancira javno razsvetljavo, gradnjo 
pločnika ter vodovodne in kanalizacijske vode. Med leto-
šnjimi postavkami je tudi obnova dotrajanega centralnega 
vodovoda Letošč in sekundarnih priključkov. Poleg vsega 
tega namerava občina še odkupiti pet stanovanj v novem 
nazarskem bloku. Zato se je z zasebnim investitorjem 
prijavila na razpis republiškega stanovanjskega sklada.

Za naložbe iz preteklih let bo Občina Nazarje letos od-
plačala 80 tisoč evrov posojila.

BJ

Zbornik o 
osamosvojitvi

MOZIRJE – V Galeriji Mozirje je bila predstavitev 
novega zbornika o osamosvojitvenem obdobju v Zgor-
nji Savinjski dolini. Gre za zbornik Priče in pričevanja 
2 – kako smo gradili in obranili samostojnost v Zgornji 
Savinjski dolini.

Prvi podoben zbornik je bil izdan leta 2004. V njem so 
predstavljena osamosvojitvena dejanja v letih 1990 in 1991 
na območju te doline, in sicer skupaj s kopijami pomemb-
nih listin iz tega obdobja ter s pričevanji udeležencev. »Že 
takrat smo se zavedali, da nismo uspeli zajeti vsega, kar 
bi bilo mogoče. Zato smo se že pred leti odločili, da bomo 
skušali zbrati gradivo za drugo izdajo tega zbornika,« je 
povedal njegov urednik Franci Kotnik.

V letu, ko se je Slovenija spominjala 25-letnice osamo-
svojitve, je Zgornjesavinčanom to tudi uspelo. V novi 
knjigi je osrednji avtor Niko Purnat pripravil celovit pre-
gled nastanka in nadaljnjega razvoja teritorialne obrambe 
na območju Zgornje Savinjske doline. »Vse analize vojne 
za Slovenijo so pokazale, da brez dobro usposobljene in 
dobro opremljene teritorialne obrambe naša država tako 
odločnega upora proti agresiji jugoslovanske armade ne bi 
zmogla,« poudarja Kotnik. Prav tako je predstavljeno ob-
dobje drugih obrambnih priprav in same vojne. Zbornik je 
izdalo Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo 
Zgornje Savinjske in Zadrečke doline.

BJ
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»Ne iščite Čehova v naši predstavi!«
Na vaji Gledališča Zarja Celje, ki pripravlja novo predstavo Vanja

V Gledališču Zarja Celje 
se v teh dneh intenzivno 
pripravljajo na premiero 
nove predstave Vanja, ki je 
nastala po predlogi Strička 
Vanje ruskega pisatelja in 
dramatika Antona Pavlovi-
ča Čehova. Tudi tokrat je re-
žiser Tomaž Krajnc klasiko 
priredil za sodoben čas.

Mlad in uspešen celjski 
režiser Tomaž Krajnc, ki ima 
v žepu številna priznanja 
strokovnih komisij za svoje 
delo, je tokrat na celjski oder 
postavil novo priredbo kla-
sičnega dela. Igralce in njega 
smo ujeli na eni od vaj pred 
prvim nastopom in navduše-
no sledili njihovi »ljubiteljski 
profesionalnosti« – od resne 
udeležbe vaj do jasne reži-
serjeve začrtanosti, kaj želi 
od svojih igralcev in kako bo 
predstava izgledala 10. febru-
arja, ko bo njena premiera.

Zakaj spet 
klasično delo?
»Med lanskim študijem za 

režijo na Škotskem sem dobil 
na izbiro štiri Čehove drame 
za vajo in med njimi je bila 
tudi Striček Vanja. Takrat 
sem veliko študiral ruskega 
dramatika in našel sem veli-
ko stvari, ki so med mladimi 
aktualne tudi 150 let kasneje. 
Kot je značilno zame, sem se 
odločil za sodoben pristop, a 
sem ohranil motive Čehova. 
Podobno je bilo tudi pri Ma-
cbethu. A tam sva z Nejcem 
Jezernikom tekst napisala na 
novo, medtem ko smo tu na-
redili nov prevod iz angleške-
ga jezika, ker sem želel spre-
meniti Čehovo poetičnost,« je 
razložil režiser Krajnc.

Raje trpljenje kot 
spremembe
»Zelo me je zanimala 

vdanost v usodo junakov in 
njihova želja po spremem-
bah, hkrati me je pritegnilo 
pomanjkanje energije, da bi 
res zgrabili spremembo. Liki 
se raje prepustijo trpljenju. 
Hkrati vsi liki izpostavljajo, 
kako življenje hiti mimo 
njih, da samo delajo in se 
pozabijo ustaviti,« je režiser 
našel povezave s stanjem 

Striček Vanja je v Celju postal Vanja. »Ker smo besedilo posodobili, 
smo naslov spremenili, da gledalci ne bodo iskali preveč povezav s 
klasičnim delom,« je povedal Krajnc.

Pred začetkom se je treba ogreti.

Inšpicientka Nada Jelen pazi, da so besede pravilno izgovorjene, da se 
igralci držijo svojega besedila in režiserjevih predlogov.

Režiser Tomaž Krajnc pri pregledu zadnjih poudarkov. »Tomaževa odlika 
je, da se zaradi njega igralci počutimo zelo varno. Točno ve, kaj želi od nas 
in kako bo predstava izgledala na koncu vaj,« je povedal eden od igralcev.

Čeprav še ni premiera, je Tara Prodnik brezhibno naličena. Anita Kepe, Žiga Medvešek, Alen Mastnak in Neža Strenčan so tokrat hrepeneči posamezniki, ki so ujeti v svoj svet tragedij.

Alen Mastnak o vlogi Astrova: »Ko sem raziskoval vlogo, sem si zami-
slil, da bi Astrov bil videti bolje s palico. Je človek, ki veliko razmišlja, 
in palica mu nekako pristoji.«

današnje mladine, ki po 
njegovem mnenju do tride-
setega leta težko dobi redno 
zaposlitev in si posledično s 
težavo ustvari lasten dom.

Potek vaj
»Moj princip je, da na pr-

vih dveh vajah tekst samo 
beremo, ne posegam veli-
ko v branje in dovolim, da 
se seznanijo s tekstom brez 
mojega vpliva. Pogovarjamo 
se samo o vsebini. Pri tretji 
vaji razložim svoj koncept 
in nato se razvije razprava 
o tem, kako se jim zdi moj 
pogled smiseln. Pogovori in 
vprašanja so vedno bolj za-
pleteni in vedno bolj delamo 
na posameznikovi vlogi.«

Razprava v 
zaodrju: ni 
strahospoštovanja 
do klasike
»Čehov se je na eni od 

predstav razjezil, da njego-
ve tekste režiserji in igralci 
jemljejo veliko preveč resno. 
Celo zagrozil naj bi igralcem, 
da ne bo hodil več na svoje 
predstave, ker jih jemljejo 
preveč resno,« je razložil 
v zaodrju pred predstavo 
režiser Krajnc v razpravi 
z igralci, kako prepogosto 
klasična dela režiserji in 
igralci naredijo nezanimiva 

in neaktualna. »Na Škotskem 
na Shakespearja ne gledajo 
s takšnim strahospoštova-
njem kot recimo v sloven-
skem prostoru. Veliko bolj 
s spoštovanjem, kar želimo 
narediti tudi mi s Čehovom. 
Brez strahu, le spoštovanje,« 
je razmišljal Nejc Jezernik. 
Krajnc je nadaljeval: »Pre-
biral sem Čehova, in sicer 
predvsem zaradi anekdot, ki 
so povezane z njegovim ži-

vljenjem, vendar ne z name-
nom, da bi želel vedeti, kaj je 
hotel povedati s predstavo. 
Nekje sem zasledil, da je av-
tor režiserjem predlagal, naj 
v vlogah, ki jih je napisal, ne 
iščejo njegovih misli. Prosim 
ne iščite Čehova, ker ga mi 
nismo,« je zaključil režiser, 
nato je povabil igralce, naj se 
vaja začne.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: GrupA



11Št. 4, 26. januar 2017 KULTURA

V Muzeju Laško je na 
ogled razstava Trije jubileji 
zveze Možnar Laško in Etno 
odbora Jureta Krašovca, ki 
je posvečena tridesetletnici 
njunega delovanja. Ob odpr-
tju razstave je zveza Možnar 
izdala tudi brošuro Naših 30 
let, v kateri je predstavila 
bogato zgodovino delovanja 
zveze, ki skrbi za ohranja-
nje ljudskega in etnološkega 
izročila na območju občine 
Laško in širše.

Zveza kulturnih društev 
občine Laško Možnar je na-
slednica nekdanje Zveze kul-
turnih organizacij in odbora 
Jureta Krašovca Možnar. 
»Društva, zbrana v tem od-
boru, so skrbela za pestrost 
delovanja na etno področju 
in pripravljala prikaze obi-
čajev, šeg, ljudskega petja, 
godčevstva ter tako ohranja-
la našo bogato preteklost,« je 
povedal Ivan Medved, pred-
sednik Zveze Možnar Laško.

V zvezo je danes vklju-
čenih petnajst kulturnih 
društev in javnih zavodov 
v občini. Medved je ocenil, 
da so društva zelo dejavna 
pri predstavljanju ljudskega 
izročila, ki je po občini zelo 

raznoliko. »Brez aktivnega 
delovanja društev bi težko 
pripravili ustaljene projek-
te, kot so pustni karneval, 
ki je pred vrati, prikaz šeg in 
navad Lepo je res na deželi, 
kmečka ›ohcet‹ in etno povor-
ka, tradicionalne prireditve v 
času Piva in cvetja, Martino-
vo v Laškem, ›žegnanje‹ konj 
in ostale prireditve.«

Številnost 
prispeva k 
vsebinski 
pestrosti
Častni predsednik zveze 

Možnar Vlado Marot je oce-
nil, da številnost društev v 
zvezi ni težava zaradi zaple-
tenosti usklajevanja, marveč 
prispeva k pestrosti njenega 
delovanja. Veseli ga tudi, da 
mladi kažejo zanimanje za 
ohranjanje ljudskega izročila 
in kulturno udejstvovanje na 
etnološkem področju, zato 
za prihodnost Možnarja ni 
strahu. »Pri tem je pomemb-
na pozornost, da bo zveza 
še naprej opravljala svoje 
osnovno poslanstvo: kako-
vostno predstavljanje ljud-
skega izročila, da se ne bi 
sprevrglo v cenenost prika-

zovanja, klovnovstvo, bana-
lizacijo,« je poudaril Marot.

Razstava o zvezi Možnar 
Laško je splet treh samo-
stojnih razstav. »Pri prvi gre 
za povzetek razstave, ki jo 
je zveza pripravila ob lanski 
tridesetletnici, v kateri pa ni 
sklopa o društvih, saj so ta 
podrobneje predstavljena v 
brošuri. Razstavi ob dvajsetle-
tnici Martinovega v Laškem in 
desetletnici Pohoda po Anze-
kovih poteh pa predstavljata 
dva od tradicionalnih večjih 
projektov zveze Možnar,« je 
povedal Tomaž Majcen, ku-
stos v Muzeju Laško.

ROBERT GORJANC
Foto: TOMAŽ MAJCEN

Sobotni koncert ob peti obletnici zbora 
Collegium vocale Celje je potrdil, da je še 
vedno eden najkakovostnejših pevskih 
sestavov na celjskem območju.

Zbor, ki je bil ustanovljen jeseni 2011, je 
naslednik Komornega zbora Emanuel, ki 
je izjemno uspešno deloval 21 let. Z novim 
imenom nadaljuje kakovostno delo predho-
dnika in v petih letih se je nabralo precej 
priznanj in gostovanj. »Zelo so nam ostala 
v spominu gostovanja, še posebej dve v 
Nemčiji, in tudi tekmovanja, saj dajejo po-
seben pečat našemu delu. Dobri rezultati so 
namreč potrditev, da delamo prav. Moram 
omeniti tekmovanje v Benetkah, kjer smo 
prejeli zlati plaketi, in tudi v Bratislavi, kjer 
smo prejeli prav tako dve zlati plaketi. Tek-
movali smo tudi na regijski ravni in prejeli 
obakrat dve zlati priznanji z odliko,« se je 
pohvalila zborovodkinja Bernarda Prelo-
žnik Kink in od tem navedla nove izzive. 
»Imamo povabila za tujino, ponovno za 

Nemčijo in tudi za Nizozemsko.« Na vsak 
način bodo jeseni na regijskem tekmova-
nju preverili, ali je njihova pot delovanja 
še vedno prava.

Na sobotnem jubilejnem koncertu so pev-
ci predstavili predvsem popularne skladbe 
v zborovski preobleki, in sicer od črnskih 
duhovnih do slovenske popevke in sve-
tovno znanih uspešnic. Nekaj je bilo tudi 
del klasikov, kot sta Brahms in Schubert. 
Manjkali niso niti odlomki iz popularnega 
muzikala Veronika Deseniška, kjer so se v 
zahtevnih vlogah solistov predstavili Špela 
in Matevž Kink ter Anita Laznik in Simon 
Podjaveršek. Popularna dela so pevci izvedli 
ob spremljavi Free jazz banda. Dela roman-
tičnih skladateljev Brahmsa in Schuberta pa 
so zazvenela ob klavirski spremljavi Metode 
Kink in Simone Moškotevc Guzej.

Na koncertu so pevci prejeli Gallusove 
značke za večletno pevsko udejstvovanje.

BGO

V objektiv ujeti občutki
V preddverju male dvorane Doma kulture Velenje je na ogled fotografska razstava 

Ksenije Mikor z naslovom Zgodbe podob.
Ksenija Mikor skozi fotografski objektiv že vrsto let spremlja različne umetniške in kul-

turne dogodke, ki nastajajo v produkciji Festivala Velenje. Na razstavi je razstavljenih 22 
fotografij v A3-formatu. V svoji bogati fotografski malhi ima največ fotografij s Pikinega 
festivala. »Festival je vsako leto in traja cel teden. Posledično se nabere po tisoč fotografij 
na festival. A s fotografskega vidika so mi najbolj všeč plesne prireditve in koncerti,« je 
povedala Ksenija Mikor. Na fotografijah prikazuje trenutke, občutke, podrobnosti, ki so 
ostali zapisani skozi čas in ki ohranjajo spomin na ustvarjalce, predstave, dogodke. »Če je 
recimo živahen koncert, morajo biti temu primerne tudi fotografije. Želim pokazati vzdušje 
občinstva. Da lahko nekdo, ki je bil na koncertu, podoživi svoje občutke in reče, da je bilo 
na določenem koncertu res super.«

Ksenija Mikor je fotografsko zajela res veliko dogodkov v velenjskem okolišu, a klub temu 
jih je nekaj ostalo žal nezabeleženih. »Še zdaj mi je hudo, da nisem v svoj objektiv ujela 
legendarne Josipe Lisac, ko je bila v Velenju, saj sem bila na dopustu. A prepričana sem, 
da se bova slej ko prej fotografsko ujeli,« je zaključila Mikorjeva.

BGO
Foto: Ksenija Mikor

Za prvo podelitev na-
grad za vidne dosežke na 
področju kulture v Mestni 
občini Celje je do predpisa-
nega roka na podlagi jav-
nega razpisa v zavod Celeia 
prispelo deset kandidatur, 
ki jih je posredovalo osem 
predlagateljev. Nagrade 
bodo podeljene na osrednji 
občinski prireditvi ob kul-
turnem prazniku.

Za najvidnejše dosežke v 
preteklem letu je predlaga-
nih šest kandidatov (med 
njimi dva posameznika), 
za življenjsko delo pa štirje 
kandidati (med njimi trije 
posamezniki). Največ pre-
dlogov, in sicer za šest kan-

didatov, je bilo s področja 
uprizoritvene umetnosti, od 
tega trije kandidati ustvarja-
jo v dramskem gledališču, 
dva ustvarjata v sodobnem 
plesu in plesnem gledali-
šču, en kandidat pa ustvarja 
v glasbenem gledališču. Za 
dosežke na področju glas-
bene umetnosti sta prispe-
la dva predloga, za likovno 
umetnost oziroma vizualno 
kulturo je prispel en predlog, 
en kandidat pa prihaja tudi 
s področja varstva kulturne 
dediščine, je povedala Jerne-
ja Kolar, svetovalka za kultu-
ro v zavodu Celeia.

O nagrajencih je odloča-
la strokovna komisija, ki jo 

sestavljajo Slavko Pezdir 
kot predsednik, namestnica 
predsednika Anka Aškerc, 
člani komisije Nenad Firšt, 
dr. Aleksander Žižek in Ma-
tjaž Brežnik. Nagrajence je 
strokovna komisija že izbra-
la, imena dobitnikov priznanj 
pa ostajajo javnosti neznana 
vse do podelitve, ki bo na 
osrednji proslavi ob občin-
skem prazniku v petek, 3. fe-
bruarja, ob pol osmih zvečer 
v Narodnem domu v Celju.

Proslavo bo režiral Tomaž 
Krajnc, zasnova celostne 
podobe novih priznanj pa je 
delo oblikovalke Tine Pregelj 
Skrt.

ROBERT GORJANC

Bogastvo ohranjanja ljudskega izročila
Trideset let zveze Možnar Laško – Ob jubileju razstava in izid brošure

Jure Krašovec (1928–
2004), po katerem je etno 
odbor kot predhodnik 
zveze Možnar Laško do-
bil ime, je bil nekdanji 
urednik Novega tednika 
in novinar naše medijske 
hiše. Po upokojitvi je bil 
še naprej naš stalni sode-
lavec, ki je ob nedeljah več 
kot dvajset let pripravljal 
zelo priljubljeno oddajo Iz 
domačih logov. Vlado Marot, častni predsednik zveze Možnar Laško, je spregovoril na odprtju razstave in predstavitvi 

brošure Naših 30 let.

Deset kandidatur za 
kulturne nagrade
Največ predlogov s področja uprizoritvene umetnosti

Pet let zbora Collegium 
vocale Celje
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Nesojeno upravno središče, trgovina 
v stečaju in hotel brez lastnika

Turistična vizija brez postelje in strehe 
nad glavo

V prvi polovici leta 2017 
bodo trgovski center Re-
sevna prodajali. Ker imata 
Krajevna skupnost Šentjur 
mesto in občina verjetno že 
izdelan vsaj idejni projekt za 
arhitekturno in vsebinsko 
prenovo mestnega jedra, ka-
mor sodi tudi omenjena stav-
ba, je smiselno in nujno, da 
občina za to nepremičnino 
uveljavi predkupno pravico.

Tako bi lahko povzeli javno 
izraženo pobudo občinskega 
svetnika Jožeta Koržeta pred 
nekaj dnevi. Pa je to res izve-

Kako bodo celostno podobo šentjurskega mestnega jedra kazili ali bogatili nekdanja upravna stavba Alposa, trgovski center 
Resevna in Hotel Žonta?

dljiva in pametna poteza ob-
činske uprave? Ali pa je vlak 
z najboljšimi rešitvami že od-

peljal? Po sledi govoric smo 
raziskali, kdo v resnici pro-
daja, kdo kupuje in kakšne 

Celostna ureditev Šentjurja je na papirju že nekaj let.

»Hotel Žonta že nekaj let propada. Tudi to je 
del mestnega jedra. Če ga bodo zaprli, bomo 
v kraju izgubili večino prenočitvenih zmo-
žnosti. Športniki, gostujoči delavci in drugi 
so imeli doslej možnost nekje prespati. Če se 
bodo uresničile govorice, da bo novi kupec 
hotel spremenil v samski dom, bo to za Šen-
tjur katastrofa,« je povedal Korže.

Šolski hotel na evropski ravni
Vizijo za pet zvezdic imajo v zvezi s Hotelom Žonta v Šolskem centru Šentjur. 

Elaborat, ki predvideva hotel kot poslovno-izobraževalni podaljšek šole, je nastal 
že leta 2011. Kot je povedal direktor šolskega centra Branko Šket, o tem še vedno 
aktivno razmišljajo.

»Zelo smo zainteresirani, da bi hotel prišel pod okrilje šolskega centra. Po zgledu 
dobrih praks z Bleda, iz Novega mesta, Izole in Maribora, kjer pod okriljem podobnih 
šol delujejo hoteli in restavracije, bi se lahko na praktični ravni izobraževali živilski 
tehniki, gostinci, turistični delavci in drugi.« Svojo prednost vidijo predvsem v za-
ključeni prehranski verigi. Šolski center ima namreč tudi svoje posestvo, kjer hrano 
pridelujejo in predelujejo. Na vrhunski ravni bi jo lahko tudi ponujali. Kader, ki bi se 
izobraževal v takšnih realnih razmerah, bi izšel vrhunsko usposobljen, hotel pa bi 
lahko tudi v turistično-gostinski ponudbi prinesel kraju veliko dodano vrednost. A v 
to zgodbo bi Šolski center Šentjur stopil samo v primeru, če bi država – po zakonu 
lastnica vsega šolskega premoženja – hotel kupila, obnovila in uredila primerne po-
goje. Takšen scenarij bi bil izvedljiv ob resni podpori politike na državni ravni in ob 
močni asistenci lokalne skupnosti. Šket ostaja optimist, ni pa to scenarij, v katerega 
bi šola vstopala na silo.

Na 1,028 milijona evrov je ocenjena
vrednost Resevne.

Čez meje zmožnosti se ne da

Kdo se zanima za nakup Resevne?
Stečajna upraviteljica o imenih ni mogla govoriti, vendar je potrdila, da se je doslej za nakup 

zanimalo več morebitnih kupcev. V Šentjurju v zvezi s tem najpogosteje omenjajo Avtopre-
vozništvo Maček. Podjetje je namreč že kupilo stavbo na Mestnem trgu 3. Lastnik na naše 
vprašanje o tem ni želel ničesar povedati.

Gospodarska slika Šentjurja
Po stečaju Alposa leta 2011 – v skupini je 

bilo zaposlenih sedemsto ljudi, upniki so pri-
javili za 286 milijonov terjatev – je bila gospo-
darska slika kraja precej klavrna.

Po podatkih iz leta 2015 je šentjursko gospo-
darstvo glede na regijo med boljšimi, in sicer v 
zgornji tretjini. To je bilo leto, ko je bilo šentjursko 
gospodarstvo spet neto pozitivno. Po povprečni 
bruto plači se zaposleni v šentjurskih podjetjih 
uvrščajo v spodnji del regijske lestvice. Slabše 

plačani so ljudje samo še v sedmih občinah. Po-
slovno gre samostojnim podjetnikom bolje kot 
podjetjem. Po ustvarjenih prihodkih in številu 
zaposlenih so bili tretji v regiji. Enako »uspešno« 
so ustvarjali tudi izgubo. V mestu Šentjur je naj-
večje podjetje po obsegu prihodkov in številu za-
poslenih Kea. Po prihodkih sledita podjetji Farme 
Ihan in Meja, po številu zaposlenih pa Tegometal 
in Alpos Alu.

JI

Pred poletjem dražbe ni mogoče 
pričakovati

Stečaj Resevne je republiška finančna uprava sprožila oktobra lani. Stavba je obreme-
njena z bančno hipoteko, ostale terjatve so manjše, a številne. Skupnega zneska dolga 
stečajna upraviteljica Jerneja Pečoler v času pogovora še ni imela.

»Gre za relativno enostaven stečaj, saj ne vključuje zaposlenih delavcev. Ocenila bom premo-
ženje, zavarovala nepremičnine, pogodbe z najemniki sem podaljšala do konca oktobra 2017. 
Otvoritveno poročilo bo končano kmalu, prvo dražbo pa je težko pričakovati pred poletjem.« 
Čeprav bi bila Pečolerjeva vesela čim prejšnje prodaje Resevne, se bo glede na izkušnje s po-
dobnimi nepremičninami prodaja vlekla najmanj leto.

Samski dom? Pa kaj še!
Med mogočimi kupci za šentjurski hotel se že več mesecev poja-

vlja tudi lastnik makedonskega podjetja IGM Ilija Gečev. Glede na 
številna ugibanja, kdo bodo delavci v ponovno obujeni šentjurski 
cevarni, so sledila tudi sklepanja, da bo hotel kupil za lastne potrebe 
– za nastanitev in prehrano delavcev na začasnem delu v Šentjurju. 
Kot so nam zagotovili v podjetju, nič od tega ni res.

Naše poizvedovanje jih je očitno zabavalo. Na vprašanje, ali so se 
zanimali za nakup Hotela Žonta, pa jedrnato zapisali, da nikoli niso bili 
kupec. Kar je čudno, saj nam je lastnik hotela Marjan Žonta zagotovil, 
da je Gečev dal ponudbo za nakup hotela. Glede na ocene vrednosti 
hotela pa se je manj kot pol milijona evrov za nakup stavbe zdelo precej 
neresna ponudba. Mojca Klajderič je v imenu podjetja še zapisala, da 
začetek proizvodnje cevi v Šentjurju predvidevajo maja letos. Zaposlili 
pa ne bodo delavcev iz Makedonije, Bolgarije ali od kdove kod, ampak 
nameravajo zaposliti delavce iz lokalnega okolja, in sicer v območju 
trideset kilometrov od podjetja.

Šentjurski župan Marko Diaci očitke, da o razvoju kraja 
nima vizije, seveda ostro zavrača. »Občina Šentjur glede na po-
trebe in zmožnosti v okviru dolgoročnih razvojnih usmeritev 
središče mesta celostno že ureja. Osnutek ureditve Mestnega 
trga imamo izdelan in ga postopoma že izvajamo.« Ureditev 
pešpoti in kolesarske steze ob Pešnici je na primer v načrtu za 
letos. S kakšnim tempom bo šlo v prihodnje, je odvisno tudi od 
razrešitve lastniških razmerij in nenazadnje od nadaljnjega 
subvencioniranja energetskih obnov. V okviru teh je namreč 
predvidena tudi obnova občinske stavbe.

spet del državne investicije. 
Občina seveda na upravljanje 
z zasebnimi zemljišči nima 
večjega vpliva. Dejavnosti na 
posameznih območjih ureja 
občinski prostorski načrt, ki v 
strogem središču predvideva t. 
i. centralne dejavnosti. Parkira-
nja tovornjakov in gradbenih 
strojev ni med njimi.

Nakupa stavbe 
Alposa si nismo 
mogli privoščiti
Kot pravi Diaci, so na občini 

o nakupu razmišljali, vendar 
si v takratnem izjemno nape-
tem investicijskem ciklusu tega 
niso mogli privoščiti. Poskušali 
so kupiti zgolj zemljišče pred 
stavbo, kar pa ni bilo mogoče. 
Tudi zdaj bodo prodajo Resev-
ne spremljali, vendar nakup za 
vsako ceno ni sprejemljiv. Gle-
de na to, da je občina v zadnjih 
letih rešila vprašanja nove knji-
žnice, kulturne dvorane, gale-
rije, glasbene šole in podobnih 
inštitucij, uporabne vrednosti 
dotrajane socialistične trgovske 
hiše ne vidi.

»Parkiranje tovornjakov v tej državi ureja-
jo predpisi in zato jih v strogem mestnem 
jedru ne pričakujem. Prav tako se mi ne zdi 
realno, da bi nov lastnik parkirišče zaprl za 
javnost. Nenazadnje sta v občinski lasti oba 
dovoza in nekaj deset parkirišč ob stavbi 
stare občine oziroma podjetniškega inkuba-
torja.«

Prav zdaj občina pripravlja 
celostno prometno strategijo 
in kot kažejo prvi izsledki, po-
manjkanje parkirišč ni težava, 
ki bi ljudi najbolj težila. Osre-
dnji problem je obvoznica, ka-
tere gradnjo država vedno bolj 
odlaga. Nova parkirišča so sicer 

predvidena v sklopu večjega 
projekta ureditve prostora za 
zdravstvenim domom, pa tudi 
v Zgornjem trgu pri cerkvi. 
Že leta 2014 je občina od Re-
sevne, d. d., kupila parkirišče 
pri križišču. Tam je namreč 
predvideno krožišče, ki pa je 

Šentjur:
 366 registriranih gospodarskih subjektov
 256 od teh jih je poslovalo z dobičkom
 2.000 zaposlenih ljudi
 277 milijonov čistih prihodkov od prodaje ali 4,8 odstotka v regiji
 57,5 milijona evrov prihodkov so ustvarili z izvozom

Občina Šentjur je v turistič-
nem smislu odskočna deska 
za raziskovanje širšega Koz-
janskega ali postaja na poti 
do termalnih središč.

Resda po statistikah beleži 
večji del dnevnih, izletniških 
gostov, a turistične vizije brez 
spodobnih prenočitvenih zmo-
žnosti v neposredni bližini si 
ni mogoče zares predstavljati.

»Če bi imeli v kraju kakovo-
stno hotelsko ponudbo, bi to 
vsekakor prispevalo k temu, 
da bi se gostje pri nas lahko 
zadržali še kakšen dan dlje in 
bi posledično tudi več potroši-
li. Obstoječ hotel že kar nekaj 
časa ne zadovoljuje več po-
treb današnjega gosta. Nujna 
je obsežnejša prenova in tudi 
prenova kulinarične ponudbe 
z večjim poudarkom na lokal-

nih živilih in domačih izdel-
kih. Na ta način bi ta odlična 
lokacija v središču mesta po-
menila dodano vrednost tako 
za goste kot za domačine,« je 
dejala vodja Tica Alenka Te-
staniere.

Če odmislimo edini šen-
tjurski hotel, je v ožjem sre-
dišču na voljo manj kot deset 
prenočišč. In sicer v gostilni 
Bohorč.
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Nesojeno upravno središče, trgovina 
v stečaju in hotel brez lastnika

Šentjur ljubkega enotnega sredi-
šča pač nikoli ne bo imel. Že zato, 
ker je razvlečen med dva trga, spo-
dnjega in zgornjega. Če bi na mestu 
pokrite tržnice, ki nikoli ni zares za-
živela, imeli na primer sodoben kul-
turni center, bi bilo morda drugače. 
Ali pa če bi ga postavili na mestu 
blagovnice Resevna. Ampak ta vlak 
je odpeljal. IKC ni idealen, a je čisto 
spodoben. V stilu bolje vrabec v roki 
kot golob na strehi je zadeva za ne-
kaj deset let urejena.

Če bi občina kupila nekdanjo Alposovo upravno stavbo 
in vanjo zlepa ali zgrda spravila državne službe od centra 
za socialno delo, zavoda za zaposlovanje, policije, sodišča 
in nenazadnje gasilcev, ki jim je tako ali tako dolžna nov 
gasilski dom, bi zadeva imela smisel. Trgovsko poslopje 
Resevne pa razen nesrečnega naključja, da stoji ravno pred 
občinsko stavbo, nima prav nobenega od teh potencialov. 
Kaj bi občina – glede na visoko ceno in potrebno obnovo 
pa sploh – z njo počela, si v sedanjih razmerah težko pred-
stavljam. Skoraj tako težko, kot da bi stavba Eksene za 
Šentjurčane prav kmalu postala samoumevno družabno 
in poslovno središče. Vsej prijaznosti in odprtosti navkljub 
stavba s pripadajočim parkiriščem ostaja zasebno poslov-
no zemljišče. Prepričana sem, da bi tudi alpoški vratar v 
nekdanjih časih odprl zapornico, če bi ga kdo prosil za 
parkirišče, medtem ko bi sam skočil v lekarno ali k zdrav-
niku. In tako kot to takrat ni nikomur padlo na pamet, se 
tudi zdaj verjetno zgodi bolj poredko. Ampak roko na srce, 
s parkirišči v Šentjurju tako ali tako ni takšna kriza, da bi 
bilo treba biti plat zvona.

Je pa bolj kriza, ko gre za javno razpravo, pogovor, ko-
munikacijo. To nam gre na Šentjurskem slabo. Občinski 
svet je samo simptom splošne kulture in dialoga. In tudi 
zato tokratna tema ni povsem brez smisla. O stvareh, ki 
nas žulijo, je vsaj tu in tam pač treba kakšno reči tudi na 
glas. Čeprav niti Resevne niti hotela Žonta še dooolgo ne 
bodo prodali nikomur.

OB ROBU

Središče naredijo 
ljudje, ne stavbe

SAŠKA T. OCVIRK

Kako bodo celostno podobo šentjurskega mestnega jedra kazili ali bogatili nekdanja upravna stavba Alposa, trgovski center 
Resevna in Hotel Žonta?

načrte imajo s strateškimi 
šentjurskimi nepremičninami 
eni in drugi. Tudi s hotelom, 
ki bi ga v najslabšem prime-
ru lahko spremenili v samski 
dom ali celo zaprli.

Koržetova pobuda ni prva 
te vrste. »Upam, da se ne bo 
ponovila zgodba z upravno 
stavbo Alposa in objektom na 
Mestnem trgu 3, kjer občina 
ni izrazila prav nobenega zani-
manja za nakup. V ožjem delu 
Šentjurja kronično primanjku-
je parkirnih prostorov. Veliko 
smo jih izgubili s prodajo Al-

se lahko zgodi, da bomo imeli 
na tem delu parkirne prosto-
re za tovornjake,« je v pismu 
navrgel Korže. »Zato smo že 
pred časom v naši svetniški 
skupini podali pobudo, da se 
s primerno strategijo opredeli 
mestno jedro. Seveda ne gre 
za načrt, ki bi ga uresničili v 
letu ali dveh. Toda poznati 
moramo dolgoročno usmeri-
tev.« Na očitek, da s svojo jav-
no kampanjo dviguje ne samo 
prah, ampak tudi ceno nepre-
mičnini, Korže odgovarja: »To 
sem enostavno moral napisati. 
Moja odgovornost je, da po-
vem občanom. Na te stvari 
sem že predolgo opozarjal. 
Morda se bo cena zaradi tega 
dvignila za kakšen cent, nujno 
pa ni. Takšnega objekta tudi ni 
tako enostavno prodati.«

SAŠKA T. OCVIRK

Hotel Žonta ima v tem letu nove najemnike. 
Strateške lastnike še išče … (Foto: GrupA)

»Sem tudi samokritičen. To je greh vseh žu-
panov doslej. Zdajšnji pa dela kronsko na-
pako. Bil sem prvi, ki je na občinskem svetu 
opozoril, kako narobe je, da nismo odkupili 
alpoške upravne stavbe. Na ta način bi 
šentjursko upravno središče lahko smiselno 
zaokrožili,« je še dejal Korže, ki je bil v dveh 
mandatih prejšnjega župana Tisla eden od 
treh podžupanov.

posa, pod vprašajem je prostor 
pred Hotelom Žonta, v prime-

ru prodaje pa tudi na parkiri-
šču ob Resevni. V tem primeru 

Eksena ne kupuje 
Žonte

Da je šentjurski Hotel Žonta že dlje časa naprodaj, njegov la-
stnik pa v finančnih težavah, ni nobena skrivnost. Ob prelomu 
leta se je zamenjal najemnik hotela, ugibanja, kdo bo stavbo 
kupil in kaj z njo namerava, pa so v zadnjih dneh dosegla 
vrelišče. Med »zanesljivimi« kupci hotela je šentjurska ulica 
naštevala celo izobraževalni center Eksena. »To žal izvira iz 
natolcevanj, laži in podtikanj, ki smo jih v zadnjih letih dele-
žni obilo,« je bila ostra direktorica Ajda Bezenšek.

Tovrstnim napadom so se v centru zoperstavili s svojo promo-
cijo deklaracije o človekovih pravicah in kampanjo strpnosti. Kot 
pravi Bezenškova, so se v nehvaležni vlogi znašli tudi zato, ker 
so prav oni kupili upravno stavbo Alposa. »Ta stavba je bila zelo 
zaželena in mi smo tisti, ki smo jo dobili. Občina je imela za to 
takrat vse možnosti, a jih ni izkoristila. Zdaj se nekateri obnašajo 
kot užaljeni otroci v peskovniku, ki jim je nekdo iz rok izpulil 
igračko. A tako pač je. Bi si pa želela, da bi iz tega vsi skupaj 
naredili nekaj dobrega.«

Parkirišča so zaprta, vendar na voljo
Dr. Nejca Jelena čudi, da se toliko govori o izgubi parkirišč 

prav v povezavi z njihovo stavbo. Ljudje so se menda odzvali 
zelo burno in nekateri so tudi povsem nevzgojeno parkirali na 
pločnikih, zebri in njihovem dovozu. Zato so se v Ekseni odločili, 
da občanom omogočijo do dve uri brezplačnega parkiranja na 
svojem zemljišču. Da bi zapornico odstranili, niso razmišljali. 
Po njihovem zapornica ne predstavlja zidu, ampak odnos. Treba 
je pač reči dober dan, prosim in hvala. »Ta parkirišča so že od 
nekdaj zaprta, le da v času Alposa tega nihče ni problematiziral. 
Mi prihajamo naproti občini, okoliškim podjetjem, zavodom, 
odziv pa je nikakršen ali celo posmehljiv. To je žalostno in res si 
želimo, da bi bilo drugače.«

Kaj pa lastnik Žonte?
Marjan Žonta nam je potrdil, da hotel prodaja. Milijonska 

hipoteka, s katero naj bi bila nepremičnina obremenjena, po 
njegovem ne predstavlja nobene težave. »O ceni se takole po 
telefonu res ne bova pogovarjala, če pa poznate primernega 
kupca, mi ga pošljite.«

V Žonto še vedno na 
malico ali na ples konec 
tedna

Nova najemnica Hotela Žonta je trenutno Senija Hajder. V nje-
ni odsotnosti nas je prijazno sprejela njena hči Alisa. Družina 
prihaja s Primorske, v Šentjur so prišli na priporočilo prijateljev, 
potem ko so dlje časa iskali primeren hotel ali prostor za gostinsko 
dejavnosti.

»Nekaj zaposlenih smo obdržali, vsekakor pa prenavljamo, urejamo 
in na široko odpiramo vrata. Na odprtju v petek ni bilo veliko ljudi, 
verjetno tudi zato, ker v reklamo še nismo prav veliko vložili. Vsak 
dan ponujamo malice po ugodni ceni, ob koncih tedna bomo imeli 
živo glasbo. Trenutno že vse teče, kot mora, le picerija še ni odprta. 
Resnično je težko najti dobrega picopeka,« nam je še vedno optimistič-
no razlagala mladenka. Kot pravi, jim je v Šentjurju všeč in če se bodo 
stvari dobro obračale, bodo med prvimi v vrsti tudi za nakup hotela.

Samski dom? Pa kaj še!
Med mogočimi kupci za šentjurski hotel se že več mesecev poja-

vlja tudi lastnik makedonskega podjetja IGM Ilija Gečev. Glede na 
številna ugibanja, kdo bodo delavci v ponovno obujeni šentjurski 
cevarni, so sledila tudi sklepanja, da bo hotel kupil za lastne potrebe 
– za nastanitev in prehrano delavcev na začasnem delu v Šentjurju. 
Kot so nam zagotovili v podjetju, nič od tega ni res.

Naše poizvedovanje jih je očitno zabavalo. Na vprašanje, ali so se 
zanimali za nakup Hotela Žonta, pa jedrnato zapisali, da nikoli niso bili 
kupec. Kar je čudno, saj nam je lastnik hotela Marjan Žonta zagotovil, 
da je Gečev dal ponudbo za nakup hotela. Glede na ocene vrednosti 
hotela pa se je manj kot pol milijona evrov za nakup stavbe zdelo precej 
neresna ponudba. Mojca Klajderič je v imenu podjetja še zapisala, da 
začetek proizvodnje cevi v Šentjurju predvidevajo maja letos. Zaposlili 
pa ne bodo delavcev iz Makedonije, Bolgarije ali od kdove kod, ampak 
nameravajo zaposliti delavce iz lokalnega okolja, in sicer v območju 
trideset kilometrov od podjetja.

Nekdanja upravna stavba Alposa je še naprej zasebni poslovni objekt.
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Že dolgo »celjske ulice« niso bile tako jezne
Kljub višini škoda še ni dovolj za visoko kazen – Bodo ženski krivdo sploh dokazali?

Več kot 130 ljudi je imelo 
v teh dneh polne roke dela 
in obveznosti zaradi odprave 
škode, ki naj bi jim jo pov-
zročila 42-letna Celjanka v 
noči na minulo soboto. Žen-
ska naj bi po do zdaj znanih 
podatkih prerezala pnevma-
tike na 130 vozilih, ki so bila 
parkirana na celjskih ulicah. 
Čeprav naj bi bilo poškodo-
vanih vozil krepko več. Mar-
sikoga od oškodovancev je 
odprava posledic njenega 
početja udarila po žepu tudi 
za tristo evrov.

Policisti preiskave dogaja-
nja v noči na soboto še niso 
končali. Ženska je tudi njim 
»dala« kar nekaj dela. Pribli-
žno štirinajst dni bo zagoto-
vo trajalo, da bodo policisti 
zbrali vse podatke in z vsemi 
oškodovanci, nekateri bodo 
morda šele v teh dneh poda-
li prijavo ali izjavo, napisali 
tudi zapisnike. 42-letnica se 
je na pohod z več kot očitno 
ostrim predmetom odpravi-
la najverjetneje že v petek 
zvečer. Rezanje pnevmatik 
na toliko vozilih terja čas in 
tudi moč, zato policisti do-
mnevajo, da je njen pohod 
trajal več ur.

»Reže gume!«
Okoli četrte ure v soboto 

zjutraj je na policijo poklical 
moški, ki je žensko opazil v 
Aškerčevi ulici, kjer je prav 
tako poškodovala osebno vo-
zilo. Policisti so jo prijeli na 
kraju, pri čemer se prijetju 
naj ne bi upirala. Nekaj ur 
kasneje so na policijo začeli 
»deževati« klici občanov iz 
Nušičeve, Pohorske, Vrunče-
ve, Stritarjeve, Brodarjeve in 
Okrogarjeve ulice. Svoj pečat 
naj bi pustila tudi v Zoisovi 
ulici in še na nekaterih par-
kiriščih. Ljudje so se v jutra-
njih in dopoldanskih urah 
odpravljali po opravkih ozi-
roma so se želeli odpraviti, 
vendar se zaradi preluknja-
nih pnevmatik niso mogli. 
Šele prijave so pokazale, da 
naj bi ženska povzročila ško-

Ni odnesel veliko denarja. Izdale ga bodo kamere.

Grozil receptorju, 
vzel denar in 
pobegnil
Pred tem se je ustrašil uslužbenke na 
postaji

Celjski policisti preiskujejo rop, ki se je zgodil v 
nedeljo nekaj minut pred 20. uro v Hotelu Evropa 
v Celju.

Neznan mlajši moški je vstopil v recepcijo Hotela 
Evropa na Krekovem trgu v Celju, receptorju zagrozil 
s pištolo in zahteval denar. Ko mu je zaposleni izročil 
manjšo količino denarja, je ropar pobegnil peš v smeri 
Razlagove ulice in Ulice XIV. divizije. »Storilec je bil 
oblečen v sivo jakno s svetlo črto na levem ramenu in z 
odsevnikom na rokavu ter v sive športne hlače. Na glavi 
je imel volneno kapo z izrezom za oči, na rokah pa sve-
tlo modre rokavice. Govoril je slovensko,« so sporočili iz 
Policijske uprave Celje. Podatke o ropu so potrdili tudi 
v Hotelu Evropa, kjer so dodali, da je storilec odnesel 
manjšo količino menjalnega denarja, saj je dostop do 
sefa nemogoč. »Hotel Evropa je zelo dobro ›pokrit‹ s 
kamerami, tako da smo vse razpoložljive posnetke že 
predali policiji, za katero ne dvomimo, da bo predrzneža 
izsledila,« je dejal vodja hotela Zoran Podkoritnik. Ro-
par naj bi bil oborožen, a s ponaredkom orožja. »Kljub 
temu naša družba takšne dogodke jemlje zelo resno in 
bo uporabila vsa pravna sredstva zoper prestopnika,« 
še pojasnjuje Podkoritnik. Isti storilec naj bi nekaj mi-
nut pred ropom hotela poskušal oropati zaposleno na 
blagajni železniške postaje, kjer je blagajničarki skozi 
okence zagrozil s pištolo. Ko je stopila izza pulta, je 
ropar pobegnil.

Zapeljal na 
nasprotni pas

V torek zjutraj okoli 7.30 se je na cesti Preserje–Male 
Braslovče zgodila hujša prometna nesreča.

49-letni voznik osebnega vozila je iz neznane-
ga razloga zapeljal na nasprotno smerno vozišče 
in trčil v 59-letnika, ki je pripeljal nasproti. 59-le-
tni voznik se je v prometni nesreči huje poškodoval, 
povzročitelj prometne nesreče naj ne bi bil poško-
dovan. Policisti okoliščine nesreče še preiskujejo. 

Prišla sta po jakne
Policisti iščejo neznanca, ki sta pretekli teden v eni 

od trgovin na Mariborski cesti v Celju ukradla usnjene 
jakne.

Moška, stara od 30 do 40 let, sta v trgovini vsak 
oblekla po tri jakne in odšla iz trgovine. To je razvi-
dno s posnetkov videonadzornih kamer. Povzroče-
no škodo v trgovini ocenjujejo na približno 800 evrov. 

do na najmanj 130 vozilih. 
V soboto do 12. ure je bilo 
prijav 40, do 14. ure že 93, 
ostale prijave so kapljale še 
ves ostali konec tedna.

Marsikdo je prerezane 
pnevmatike opazil kasneje, 
pri čemer so jih nekateri opa-
zili šele v ponedeljek, saj je 
bilo med poškodovanimi 
vozili tudi nekaj službenih, 
zato o dogodku v podjetjih 
niso vedeli do ponedeljka, 
ko je bil prvi delovni dan v 
tednu. In policija še vedno 
domneva, da bo kdo v teh 
dneh še poklical, nekaterih 
lastnikov vozil v omenjenih 
dneh namreč ni bilo doma. 
Prihodnji teden naj bi prei-
skavo končali in na okrožno 
državno tožilstvo podali ka-
zensko ovadbo zaradi suma 
poškodovanja tuje stvari, 
pravi pomočnik komandirja 
Policijske postaje Celje Rok 
Naveršnik. Policija, ki do 
danes ni našla predmeta, s 
katerim je ženska pnevma-
tike poškodovala, zavrača 
nekatere neuradne govorice, 
da predmeta sploh ni iskala 
ali da takoj ni prišla na kraj 
dogodka.

Čeprav naj bi 42-letnica 
pnevmatike rezala ali luknja-
la kar nekaj ur – glede na to, 
da takšno početje ni ravno 
lahko – v vsem tem času, 
torej do četrte ure zjutraj, 
na policiji niso prejeli prav 
nobenega klica, da bi kdo na 
lokacijah, kjer so v soboto la-
stniki odkrivali povzročeno 
škodo, opazil kaj sumljivega 
že v nočnem času. Nihče ni 
videl niti slišal popolnoma 
nič. Naveršnik pravi, da je 
vprašanje, če bi jo na parki-
riščih opazile tudi policijske 
patrulje pri svojih rednih 
obhodih. »Glede na vremen-
ske razmere, neosvetljena 
parkirišča in nočni čas je to 
namreč zelo težko,« dodaja. 
Zaradi takšnih kršitev ali ka-
znivih dejanj storilke v prete-
klosti nikoli niso obravnavali.

»Moral je biti 
nož«
Kazenski zakonik predvi-

deva za kaznivo dejanje po-
škodovanja tuje stvari denar-
no kazen ali zapor do dveh 
let. Kazen je lahko tudi višja, 
ampak mora biti višja tudi 
povzročena škoda. To kazni-

vo dejanje namreč preganja-
jo na predlog, kar pomeni, 
da so se morali oškodovanci 
ob prijavi tudi odločiti, ali 
predlagajo pregon storilke 
ali ne. In po naših podatkih 
so se vsi tako tudi odločili. 
Prijava namreč še ne pomeni 
predloga za pregon.

Policisti bi na primer sami 
začeli pregon, če bi bila pov-
zročena škoda višja od pet-
deset tisoč evrov, vendar – ne 
glede na število preluknjanih 
pnevmatik – v tem primeru 
ni. In to danes marsikaterega 
oškodovanca jezi. Ti so mo-
rali zaradi posledic dejanja 
odšteti nemalo denarja. Me-
njava pnevmatik ni poceni, 
še posebej ker so nekateri – 
storilka je namreč največkrat 
preluknjala po eno pnevmati-
ko na vsakem vozilu – morali 
menjati dve pnevmatiki, saj 
morata biti glede na sloven-
sko zakonodajo na isti osi 
vozila dve pnevmatiki istega 
modela in z isto globino profi-
la. To je pri nekaterih naneslo 
tudi do tristo evrov. Te podat-
ke je potrdil vulkanizer Franc 
Čakš. V ponedeljek in torek 
je imel polne roke dela. »Naj-
manj petdeset oškodovancev 
se je oglasilo, da smo morali 
menjati pnevmatike na nji-
hovih vozilih. Tridesetim od 
teh smo zaradi ene uničene 
pnevmatike ravno zaradi 
predpisov morali zamenjati 
dve. Stroški menjave znaša-
jo od pet do sedem evrov, 
medtem ko ena pnevmatika 
stane od štirideset do tudi 150 
evrov, torej ni šlo za majhne 
stroške,« je povedal Čakš. Ali 
so bili po njegovem mnenju 
rezi narejeni z nožem, glede 
na to, da je videl poškodbe? 
»Mislim, da je moral biti nož, 
širok približno dva centime-
tra,« nam je povedal.

Ne splača se tožiti
K vulkanizerju je v torek 

odšel tudi Martin Černec iz 
Nušičeve ulice. Je eden prvih, 
ki je v soboto zjutraj opazil 
škodo tudi na svojem avto-
mobilu: »Gledal sem skozi 
okno in videl soseda, ki se je 
odpravljal k sorodnikom na 
Hrvaško. Ko sem ga vprašal, 
kaj je narobe, saj ni mogel 
speljati, je dejal, da ima pnev-
matiko prazno. Kasneje me je 
poklical in dejal, da imamo 
prazne pnevmatike vsi na 
parkirišču. Tudi jaz.«

Menjava ga je stala sto 
evrov. Več stroškov je s tem 
imel zato, ker je tudi sam 
eden tistih, ki so morali 
sočasno zaradi predpisov o 
enakih pnevmatikah na eni 
osi menjati obe. »Ker je bila 
nepoškodovana že starej-
še izvedbe in enake nisem 
mogel kupiti, sem moral 
kupiti obe novi,« doda. Ali 
bo uveljavljal tudi pravice iz 
zavarovanja, glede na to, da 
je imel avto zavarovan tudi 
za primer poškodbe na par-
kirišču? »Ne. Veste, mnogo je 
dela in poti zaradi tega in se 
za to ne bom odločil. Policija 
je bila tukaj, povedal sem ji 

Najmanj sedemdeset evrov stroškov

Pri vulkanizerjih so v teh dneh imeli prav tako polne roke dela.
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Končno so ga 
prijeli
Bankomata ni uspel ukrasti

Celjski kriminalisti so ovadili 37-letnega Romuna, za 
katerega osumijo, da je v sostorilstvu še z nekaterimi 
osebami novembra 2015 vlomil v eno od avtomeha-
ničnih delavnic in ukradel tovorno vozilo. Poleg tega 
so omenjeni odnesli tudi več kot trideset pnevmatik. 
Primer je odmeven zato, ker so to vozilo nato storilci 
uporabili pri poskusu tatvine bankomata v trgovskem 
centru v Vojniku.

O tem poskusu tatvine smo poročali leta 2015, ko so 
storilci zapeljali kar v vetrolov trgovine, okoli bankomata 
navezali jekleno žico in ga nato s pomočjo tovornega 
vozila skušali izvleči iz prostora. A jim ni uspelo. Ko so 
brez plena odpeljali, so vozilo pustili na enem od celjskih 
parkirišč. Čeprav jim bankomata ni uspelo odpeljati, so 
trgovini povzročili za skoraj štiri tisoč evrov škode, banki 
s poškodovanjem bankomata za približno 1.500 evrov in 
avtomehanični delavnici, v kateri so vozilo ukradli, kar 
za 19 tisočakov škode. Romuna bodo zdaj ovadili zaradi 
suma velike tatvine.

Že dolgo »celjske ulice« niso bile tako jezne
Kljub višini škoda še ni dovolj za visoko kazen – Bodo ženski krivdo sploh dokazali?

Koliko dela imajo policisti zaradi takšnega dogodka, 
kaže podatek, da so bili na terenu vso soboto in tudi 
v nedeljo. In tudi ta teden se s tem primerom ukvarja 
več policistov. Z vsakim oškodovancem je treba osebno 
govoriti in napisati zapisnik ter vozilo tudi fotografirati. 
Nato je treba spisati ovadbo, v kateri so navedeni vsi 
primeri, in jo podati na tožilstvo. Ovadbo bodo napisali 
v naslednjih dneh, če bi jo prej, bi vsaka nova prijava 
pomenila dodatno dopolnitev že spisane dokumentacije.

in prijavil. Tudi tožil ne bom, 
saj vem, da bom s tem imel 
samo več stroškov,« doda.

Veliko oškodovancev se po 
dogodku ne bo ukvarjalo z 
uveljavljanjem pravic iz za-
varovanja. »Pri Zavarovalnici 
Triglav bodo škodo, ki jo je 
povzročila oseba z rezanjem 
pnevmatik, krili iz zavarova-
nja splošnega avtomobilske-
ga kaska. Gre za nasilno ali 
objestno dejanje tretje osebe 
in spada med zavarovane 
nevarnosti. Pri tovrstnem 
uveljavljanju odškodnine 
zavarovanec nima soudelež-
be. Posledica prijave škode 
je sicer izguba bonifikacije 
ob obnovi zavarovanja,« so 
nam odgovorili v Zavaroval-
nici Triglav. Kar nekaj oško-
dovancev ima tam namreč 
zavarovane svoje avtomobile.

»Hvala bogu, da 
jo je videl!«
Kar nekaj lastnikov poško-

dovanih vozil je povedalo, 
da ljudje marsikaj govori-
jo, tudi to, da je ženska to 
storila zaradi zdravstvenih 
težav in da ji bo krivdo tež-
ko dokazati. Enako nam je 
povedala stanovalka v Nu-
šičevi ulici, ki je imela prav 
tako prerezano pnevmati-
ko. Ne želi se izpostavljati: 
»Dovolj skrbi smo imeli v 
soboto. Ves dan. Na vozilo 
sva s partnerjem dala za zdaj 
rezervno kolo, vendar naju 
stroški menjave obeh pnev-
matik še čakajo.« Dodaja, 
da je hvaležna tistemu, ki je 
žensko opazil in jo prijavil 
policiji, da jo je prijela. »Če 
je ne bi, bi bilo poškodova-
nih vozil še več. In javnost bi 
krivila mlade, češ da so bili 
pijani in so delali škodo po 
Celju,« dodaja in omeni, da 
se stanovalci še danes o tem 
veliko pogovarjajo. »Sliši se, 
da ima ženska zdravstvene 
težave, česar nikomur ne 
privoščim, ker je težje to 
odpraviti kot škodo zaradi 

pnevmatike. Vendar bo mo-
ral biti sistem bolj pozoren 
na takšne primere in osebe. 
Zdaj so bili avtomobili, če bo 
kdaj kdo zaradi zdravstvenih 
težav poškodoval človeka, ta-
krat se bosta morala zganiti 
vsa družba in ves sistem,« 
zaključi.

Ji bodo sploh 
dokazali?
Policija sicer podatkov o 

zdravstvenem stanju storil-
ke ne razkriva in tudi ni po-
trdila, da naj bi bila ženska 
hospitalizirana v zdravstveni 
ustanovi, kot smo neuradno 
slišali. Kakšni bodo nadaljnji 
ukrepi, razen ovadbe, zaen-
krat ni znano. Ovadba bo s 
policije romala na Okrožno 
državno tožilstvo v Celju, 
kjer se bodo odločili, ali jo 
bodo zavrgli ali obravnavali 
naprej in spisali tudi obto-
žnico.

Če je res, da ima ženska 
zdravstvene težave, bo tre-
ba poiskati tudi mnenje izve-
denca medicinske ali psihia-
trične stroke, ki bo presodil 
o njenem stanju. V pravni 
stroki velja, da je, če se iz-

kaže, da je bil storilec v času 
storitve kaznivega dejanja 
neprišteven, na kazen tež-
ko računati. Četudi zadeva 
pride na sodišče, je možen 
zgolj ukrep zdravstvene na-
rave, torej ukrep obveznega 
zdravljenja.

V praksi obstaja možnost, 
da bi storilka priznala krivdo 
in se sojenju izognila ter se s 
tožilstvom pogodila za milej-
šo kazen ali za delo v javno 
dobro, saj bi se na ta način 
pokesala. Vprašanje je tudi, 
ali je zmožna poplačati ško-
do, ki jo je storila. Treba je 
vedeti namreč, da četudi za-
deva pride na sodišče, pred-
meta, s katerim naj bi storilka 
škodo povzročila, niso našli. 
Edini dokaz je torej »način 

izvedbe« kaznivega dejanja. 
Ta bi jo lahko obremenil in 
povezal z vsemi prijavljenimi 
primeri prerezanih pnevma-
tik. Vendar s pravnega vidika 
na sodišču štejejo materialni 
dokazi in priče. Priča je v tem 
primeru samo ena, torej ob-
čan, ki jo je prijavil, saj jo je 
pri delu opazil. Ostali so na-
mreč oškodovanci, ki ženske 
fizično pri rezanju pnevma-
tik niso videli. Zato tožilci ne 
bodo imeli ravno malo dela 
– če bo zadeva prišla na so-
dišče in ženska krivde ne bo 
priznala – da bodo dokazali, 
da je ravno ona ne glede na 
vse znano do zdaj prerezala 
vse pnevmatike …

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Najbolj na udaru so bile Nušičeva ulica in ulice v neposredni bližini.

Upravičen razlog za jezo

Ne duha ne sluha
Kar za 14 tisoč evrov škode je povzročil nekdo, ki je v 

teh dneh iz ograjenega prostora podjetja na Hmeljarski 
cesti v Žalcu ukradel štirikolesnik.

Vozilo je rumeno-črne barve, do zdaj pa policisti niso 
uspeli najti ne štirikolesnika ne tatu, ki ga je odpeljal.

Pešec umrl na 
kraju nesreče

V torek se je v Celju zgodila tragična prometna 
nesreča, v kateri je umrl 38-letni pešec. Nesreča se 
je zgodila v križišču Mariborske ceste in Kovinarske 
ulice, v neposredni bližini bencinskega servisa.

75-letni voznik osebnega vozila, ki je vozil po Mari-
borski cesti iz smeri Dečkove ceste, je zapeljal v križi-
šče in začel zavijati levo v trenutku, ko sta mu nasproti 
pravilno pripeljala 19-letni voznik, ki je vozil po de-
snem prometnem pasu in 31-letni voznik avtomobila, ki 
je vozil po levem pasu. 19-letnik je poskušal preprečiti 
trčenje in zavil desno, da bi obvozil 75-letnikov avto-
mobil, 31-letnik pa je z istim razlogom zapeljal levo.

Pri poskusu preprečitve trčenja je vozilo 19-letnika 
bočno zdrselo proti desnemu robu vozišča, kjer je s 
pnevmatikami trčil v robnik hodnika za pešce, nato pa 
je njegov avtomobil odbilo v semafor in v 38-letnega 
pešca, ki je s kolesom stal ob drogu semaforja ter čakal 
na zeleno luč. Pešec se je v trčenju tako hudo poško-
doval, da je umrl na kraju nesreče. 31-letnik, ki se je 
prav tako poskušal izogniti trčenju, pa je pri tem trčil v 
vozilo 28-letnice, ki je pravilno pripeljala po srednjem 
prometnem pasu Mariborske ceste iz smeri Dečkove ce-
ste. V nesreči so se lažje poškodovali še 19-letni voznik 
osebnega vozila in njegov 17-letni sopotnik ter 28-letna 
voznica. Torkova nesreča je prva smrtna nesreča na 
cestah celjske regije letos.

Torkova nesreča je prva smrtna nesreča na Celjskem v letošnjem 
letu.
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PE V LAŠKEM na novi lokaciji, 
Trubarjeva ulica 1.

Zamenjali ste pnevmati-
ke. Preverili ste raven olja 
v vozilu. Preverili ste teko-
čino za čiščenje stekel. Ste 
pregledali tudi vetrobran-
sko steklo?

Zamislite si mrzlo jutro, 
otroci sedijo na zadnjih se-
dežih in čakajo, da jih boste 
odpeljali v vrtec ali šolo, ter-
mometer kaže mrzlih -5 sto-
pinj Celzija, vklopite gretje 
in upate, da se bo notranjost 
vozila kmalu segrela.

Kar naenkrat se zasliši 
pok.

Šok. Pa ravno zdaj, ko ima-
te še toliko nujnih opravkov. 
Besni ugotovite, da se je na 
vetrobranskem steklu pojavi-
la razpoka, ki se nezadržno 
širi. Kako in zakaj je prišlo 
do tega?

Ceste so polne majhnih 
kamenčkov, ki so posledica 
posipanja v zimskem času. 
Temu botrujejo tudi neutrje-
ne bankine in gradbišča na 
cestah, kar dnevno pomeni 
na tisoče kamenčkov v zra-
ku, ki dobesedno frčijo kot iz 
frače z veliko hitrostjo izpod 
koles vozil. Vetrobransko 
steklo je največja žrtev rafala 
kamenja na cestah. V večini 
primerov nastane le majhna 
in na videz nedolžna razpo-
ka, ki ji vozniki ne namenja-
jo veliko pozornosti, kar se 
izkaže za usodno napako.

Nevarna 
poškodba
Kaj seje zgodilo? Na vetro-

branskem steklu je bila majh-
na poškodba, ne večja od 

Pri Carglassu pravijo, da 
na mesto poškodbe takoj 
pritrdite obliž, s katerim 
boste poškodbo zaščitili 
pred vodo in umazanijo ter 
omogočili lepše izvedeno 
popravilo.

Obliže dobite v njihovih 
poslovalnicah. Nato se čim-
prej odpravite na popravilo, 
medtem pa z upoštevanjem 
naslednjih navodil prepreči-
te, da bi se razpoka razširila: 

Ste preverili vetrobransko steklo?
kovanca za dva evra. V teh 
mrzlih in vlažnih dneh vlaga 
prodre v to poškodbo. Pono-
či, ko se temperature spustijo 
pod ledišče, ta vlaga v razpo-
ki zamrzne. Vklopimo gretje, 

kar povzroči temperaturni šok 
in posledično nastanek velike 
razpoke iz majhne poškod-
be. Tako poškodovano steklo 
predstavlja izjemno veliko 
nevarnost za potnike v vozi-
lu. Ali veste, da vetrobransko 
steklo zagotavlja 30 odstotkov 
strukturne moči vozila? Ali 
veste, da je v primeru trka in 
sprožitve od vetrobranskega 
stekla odvisno pravilno delo-
vanje zračnih blazin?

Torej, zakaj bi tvegali. Ker 
je preventiva vedno boljša 
od kurative, pripeljite svoje-
ga jeklenega konjička v eno 
od Carglassovih delavnic po 
Sloveniji na pregled vetro-
branskega stekla. Pregled 
stekel vam vzame le nekaj 
minut, popravilo pa le 30 mi-
nut vašega dragocenega časa. 
Rezervirajte si svoj termin 
na www.carglass.si ali 
pokličite na 080 26 62.

Še prej si čez poškodbo 
nalepite Carglass®obliž, ki 
preprečuje vdor vlage in uma-
zanije v poškodbo, ki se jo 
potem lažje in lepše popravi.

Promocijsko besedilo

Kaj storiti, ko se pojavi pika?
topel zrak dovajajte postopo-
ma, izogibajte se vožnji po 
makadamu in slabših cesta 
in ne loputajte z vrati (zaradi 
vibracij in potiska zraka).

Če je nastala poškodba 
ali razpoka večja, je tre-
ba steklo takoj zamenjati. 
Ker vetrobransko steklo 
prispeva h karoserijski 
trdnosti vozila in tako po-
škodovano izgubi do 34 od-
stotkov svoje trdnosti, sve-
tujejo, da to storite takoj. 
Takšno vozilo tehnično ni 
ustrezno in ne bo opravilo 
tehničnega pregleda, po-
licisti pa vam zaradi tega 
lahko tudi izstavijo globo 
in vas izločijo iz prometa, 
kar se je na naših cestah 
letos že zgodilo.

Milan Konečnik, s. p., Mali Vrh 19 B, Šmartno ob Paki
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Štirje P-ji iskanja zaposlitve (2. del)
NE PREZRITE

Kaj je velika napaka ve-
čine iskalcev? Ko morajo 
iskati delo, se osredotočijo 
predvsem na življenjepis in 
na svoj nastop na morebi-
tnih razgovorih. Pozabijo 
se osredotočiti tudi nase. 
Ena pomembnih stvari so 
prepričanja o tem, kaj smo 
in česa nismo zmožni, o ka-
terih smo že pisali. Danes 
predstavljamo še dva P-ja 
iskanja zaposlitve.

Predstavitev 
kandidata
Pri iskanju zaposlitve ni 

toliko pomembno, kdo v re-
snici ste, temveč kako dobro 
posredujete informacije in 
kakšna je vaša sposobnost, da 
nek pojem izrazite z drugimi 
besedami. Oblikovanje infor-
macij o sebi v primerno, pre-
gledno obliko in pravilno na-
stopanje v osebnih srečanjih 
sta jedro uspešnega iskanja. 
Predlagamo, da se posvetite 
tudi drugim vidikom iskanja 
in ne le pripravi predstavitve. 
A če te ne boste postavili na 
trdne temelje, se vam lahko 
iskanje sesuje kot hišica iz 
kart. Potencialnim deloda-
jalcem se boste predstavili 
z vašo telefonsko komuni-
kacijo in osebnimi srečanji, 
z vašo pisno komunikacijo 
(pisma in elektronska sporo-
čila, prijave na oglase in po-

nudbe za delo, življenjepisi, 
spremna in zahvalna pisma 
ter morebitni drugi pisni iz-
delki, ki jih boste pripravili 
za potencialne delodajalce v 
času iskanja zaposlitve).

Toplo vam priporočamo, 
da se predstavljanja deloda-
jalcem lotite šele, ko opravite 
osnovno pripravo. Tudi ko bo-
ste začeli komunicirati z delo-
dajalci, lahko izkušnje vedno 
koristno uporabite tako, da 
se vrnete k pripravam in tako 
dopolnjujete učinkovitost is-
kanja zaposlitve.

Pristop kandidata
Pogovarjali smo se s kan-

didatom, »s katerim je bilo 
vse v redu«. Nikakor nismo 
mogli ugotoviti, zakaj ne 
dobi zaposlitve in zakaj mu 
vedno spodleti na razgovo-
rih. Dokler nismo na uspo-
sabljanju opazili zanimive 
podrobnosti: kadar molče 
posluša, se mu na obraz 
prikrade tako žalosten in 
čemeren izraz, da govorec 
v trenutku dobi občutek, da 
mu kandidat nasprotuje. Ko 
smo to kandidatu diskretno 
omenili, se je zavestno lotil 
odpravljanja te lastnosti in se 
zaposlil prej kot v mesecu.

Mnogi iskalci pristopa-
jo do delodajalcev z vsemi 
svojimi težavami. Zaradi 
vseh težav, ki jih imajo, se 

Prihodnjič si preberite, 
kako razmišljajo delodajal-
ci, ko pridete k njim na raz-
govor.

In še nekaj nasvetov za konec:

»Kar verjamete, se običajno zgodi! Ostanite odprti za 
nove informacije in jih preizkusite, preden jih zavržete. 
Lahko boste pozitivno presenečeni.«

»Pazite na svoje misli, postale bodo besede.
Pazite na svoje besede, postale bodo dejanja.
Pazite na svoja dejanja, postala bodo navade.
Pazite na svoje navade, postale bodo značaj.
Pazite na svoj značaj, postal bo vaša usoda.«

smilijo sami sebi in podza-
vestno sporočajo, da bi jih 
delodajalec moral zaposliti 
iz usmiljenja. A tako žal ne 
gre – delodajalec zaposluje 
izključno iz lastne koristi.

Sprememba pristopa – 
kako delate – lahko pomeni 
velikansko razliko. Pristop je 
vezivo vašega iskanja zapo-
slitve. Z razmišljanjem in s 
treningom ga lahko spreme-
nite in tako močno povečate 
svojo učinkovitost.

Če je vaš pristop vzbujanje 
usmiljenja pri delodajalcu, 
boste verjetno uspešni – pri 
vzbujanju usmiljenja na-
mreč. A to še ne pomeni, da 

boste dobili zaposlitev. Žalo-
stna zgodba gane marsikoga, 
a vprašanje je, če ima ta ose-
ba možnost, da vam pomaga.

Vaš pristop naj bo usmeri-
tev na tisto komunikacijo in 
vedenje, ki vam lahko poma-
ga pri iskanju. To so vedno 
koristi, ki jih bo delodajalec 
imel, če vas zaposli. Pristop 
lahko spreminjate, pozorni 
pa morate biti predvsem na 
tiste elemente svojega vede-
nja, ki jih ne opazite takoj.

Vaš pristop se bo odražal 
tudi v tem, katere metode 
boste izbrali za iskanje zapo-
slitve. Vaš pristop je lahko ak-
tiven, celo agresiven: usmerje-

no komunicirate z delodajalci, 
poskušate s ponudbami priti 
do osebnih srečanj … Lahko 
pasivno čakate na klic, ki so 
vam ga obljubili že pred tremi 

dnevi, a ga niste dočakali.
Pristop se odraža v tem, 

kako sprejemate stvari, ki se 
vam zgodijo. Kako se odzo-
vete, ko dogodki ne gredo v 
načrtovano smer?

Vaš pristop je plod vaših 
prepričanj: kadar verjame-
te, da je nekaj dosegljivo 
in možno, se lažje spravite 
v aktivnost za dosego cilja. 
Kadar pa vas nekaj ovira ali 
dvomite v svoje sposobnosti 
ali možnosti za dosego cilja, 
se spremeni tudi vaš pristop.

GORAZD PRAH za 
Mojedelo.com

Vodja gostinskega obrata 
(m/ž) (Celje)
Naloge in odgovornosti: celoten 

nadzor nad delovanjem obrata 
na vseh ravneh (načrtovanje, or-
ganiziranje, vodenje), izvajanje 
delovnih nalog strežbe v izmeni 
(postrežba gostov), načrtovanje 
in izvajanje posebnih dogodkov 
in rezervacij. Eurotas hoteli, d. o. 
o., Krekov trg 4, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 22. 2. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Vodja gospodinjstva (m/ž) 
(Celje)
Naloge in odgovornosti: načrtu-

je, organizira in nadzoruje delo v 
oddelku ter zagotavlja optimalno 
razporeditev vseh virov glede na 
potrebe delovnega procesa, skrbi 
za optimalno izkoriščanje delovne-
ga časa, razporede delovnega časa 
podrejenih delavcev, zagotavlja do-
seganje pričakovane kakovosti in 
uspešnosti dela v delovnem okolju 
v skladu s standardi … Eurotas hote-
li, d. o. o., Krekov trg 4, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 22. 2. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Železokrivec/tesar/zidar 
(m/ž) (Žalec)
Zaposlimo izkušene železo-

krivce, tesarje in zidarje za grad-
bena dela v Sloveniji. Državljan-
stvo Republike Slovenije ali EU ali 
urejeno stalno bivanje v Republi-
ki Sloveniji. Zaželeno bivališče v 
celjski regiji. Zaposlitev za polni 
delovni čas. Dobro in redno plači-
lo. Nivo Eko, d. o. o., Ulica Savinj-
ske čete 17, 3310 Žalec. Prijave 
zbiramo do 19. 2. 2017. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Električar (m/ž) (Savinjska)
Vaše delo bo obsegalo: polaga-

nje kablov in cevi, montažo polic, 
svetilk in priključkov, delo na višini 
(po potrebi), ostala dela po navodi-
lih nadrejenega. Agencija M Servis, 
kadrovske storitve, d. o. o., Sloven-
ski trg 8, 4000 Kranj. Prijave zbira-
mo do 22. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Delavec v proizvodnji (m/ž) 
(Šmartno ob Paki)
MPT, d. o. o. je družinsko pod-

jetje z več kot 30-letno tradicijo. 
Glavno dejavnost predstavljata 
predelava in brizganje plastičnih 
mas. Proizvaja predvsem tehnič-
no visoko zahtevne izdelke velikih 
serij na tujem in domačem trgu. 
Trgotur, d. o. o., Ljubljanska cesta 
13b, 3320 Velenje. Prijave zbira-
mo do 31. 1. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Produktni vodja (m/ž) 
(Gomilsko)
Od vas pričakujemo, da imate 

vsaj V. stopnjo izobrazbe ekonom-
ske ali tehnične smeri, poznate 
tehnike pogajanja in ste sposobni 
strateške nabave, poznate osnove 
marketinga in vam je delo s stran-
kami v veselje, imate tekoče zna-
nje angleškega jezika … Silco, d. 
o. o., Orla vas 27a, 3314 Braslovče. 
Prijave zbiramo do 15. 2. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Kontrolor kakovosti (m/ž) 
(Nazarje)
Za svojega naročnika, medna-

rodno podjetje s 50-letno tradici-
jo, iščemo kandidate za delovno 
mesto kontrolorja kakovosti. Če 

imate elektro izobrazbo (V., VI., 
VII. stopnja) in ste se pripravljeni 
učiti in rasti skupaj s podjetjem, 
potem vas vabimo, da se čimprej 
prijavite z vašim življenjepisom. 
HSG Kariera, Vošnjakova ulica 3, 
1000 Ljubljana. Prijave zbiramo 
do 18. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Delavec v proizvodnji (m/ž) 
(Savinjska regija)
Za svojega naročnika v Savinj-

ski regiji iščemo več proizvodnih 
delavcev za opravljanje raznovr-
stnih nalog v proizvodnji. Če ste 
zanesljivi, fleksibilni in imate izku-
šnje z delom v proizvodnji ter ste 
pripravljeni na triizmensko delo, 
vas vabimo k prijavi. Trenkwal-
der, d. o. o., Leskoškova cesta 9e, 
1000 Ljubljana. Prijave zbiramo do 
18. 2. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Sestavljalec elektronike 
(m/ž) v okolici Celja (Celje)
Uspešno slovensko proizvodno 

podjetje vabi k prijavi kandidate 
s tehnično izobrazbo za vezavo 
elektronskih vezij v okolici Celja. 
Trenkwalder, d. o. o., Leskoškova 
cesta 9e, 1000 Ljubljana. Prijave 
zbiramo do 18. 2. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Tehnolog za delo v 
3D-merilnici (m/ž) (Prebold)
Od vas pričakujemo naslednja 

strokovna in tehnična znanja: V. 
stopnjo izobrazbe tehnične sme-
ri, aktivno znanje nemškega ali 
angleškega jezika, poznavanje in 
aktivno uporabo računalniških 
orodij – znanje uporabe orodij MS 
Office (Word, Excel …), poznava-
nje področja 3D-merilnih strojev. 
Odelo Slovenija, d. o. o., Tovarni-
ška cesta 12, 3312 Prebold. Prijave 
zbiramo do 31. 1. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Planer proizvodnje 
elektronike (m/ž) (Prebold)
Na delovnem mestu boste odgo-

vorni za izdelavo dnevnega, teden-
skega, mesečnega načrta proizvo-
dnje na podlagi napovedi in preteklih 
trendov, za tehnološko obdelavo 
prejetih naročil z vidika potrjevanja 
rokov dobav glede na razpoložljive 
strojne kapacitete ter razpoložljivo-
sti materialov, za kreiranje potreb 
po materialih oziroma kreiranje na-
bavnih naročil … Odelo Slovenija, d. 
o. o., Tovarniška cesta 12, 3312 Pre-
bold. Prijave zbiramo do 31. 1. 2017. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Orodjar (m/ž) (Okolica Žalca)
Pričakujemo: vsaj IV. stopnja 

izobrazbe tehnične smeri, pozna-
vanje orodij, strojev in naprav za 
brizganje plastike, vsaj eno leto iz-
kušenj na področju izdelave, mon-
taže oziroma popravila oziroma 
vzdrževanja orodij, osnovno razu-
mevanje nemškega ali angleškega 
jezika. Smarty, d. o. o., Vrečerjeva 
ulica 14, 3310 Žalec. Prijave zbira-
mo do 18. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Nastavljalec strojev za 
brizganje plastike (m/ž) 
(okolica Žalca)
Opis delovnih nalog: nastavitve 

strojev za brizganje plastike, odpra-
vljanje napak v procesu brizganja 
plastike, oskrba strojev z granulati, 
priprava delovnega mesta, menjava 
brizgalnih orodij, zagon procesa in 
sprostitev serije, skrb za kakovost 
izdelkov, manjša vzdrževalna dela. 
Smarty, d. o. o., Vrečerjeva ulica 
14, 3310 Žalec. Prijave zbiramo do 
18. 2. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Pomožni delavec v skladišču 
(m/ž) (Celje)
Za svojega naročnika v Savinj-

ski regiji iščemo kadidate, ki bi 

opravljali preprosta dela v skla-
dišču. Zaposlitev je možna takoj 
in za daljše obdobje. Trenkwal-
der, d. o. o., Leskoškova cesta 9e, 
1000 Ljubljana. Prijave zbiramo 
do 18. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Poslovni skrbnik za pravne 
osebe (m/ž) (Ljubljana, Celje)
Pogoji za zasedbo delovnega 

mesta so najmanj VI/1. stopnja 
strokovne izobrazbe ekonomske 
ali druge ustrezne smeri, najmanj 
12 mesecev delovnih izkušenj, 
pisno in ustno sporazumevanje 
v angleškem jeziku, dobro po-
znavanje dela z osebnim raču-
nalnikom (poznavanje orodij MS 
Office). Abanka, d. d., Slovenska 
cesta 58, 1517 Ljubljana. Prijave 
zbiramo do 29. 1. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Strojni vzdrževalec (m/ž) 
(Savinjska regija)
Uspešno proizvodno podjetje k 

prijavi vabi tehnično usmerjene 
kandidate za delovno mesto vzdr-
ževalec. Kovinska proizvodnja se 
deli na tri glavne skupine produk-
tov in obvladuje različne tehnologi-
je. Trenkwalder, d. o. o., Leskoško-
va cesta 9e, 1000 Ljubljana. Prijave 
zbiramo do 17. 2. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Posluževalec CNC-stroja 
(m/ž) (Savinjska regija)
Naš naročnik, slovensko podje-

tje z lastno proizvodnjo izdelkov, 
išče več kandidatov za prosto de-
lovno mesto posluževalec CNC- 
stroja v Savinjski regiji. Trenkwal-
der, d. o. o., Leskoškova cesta 9e, 
1000 Ljubljana. Prijave zbiramo 
do 17. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.
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Roglo bodo zavzeli deskarji
Rogla: Najboljši deskarji v alpskih disci-

plinah se bodo ta konec tedna že peto leto 
zapored zbrali na Rogli, kjer jih v soboto čaka 
tekma v paralelnem veleslalomu. Po Carezzi, 
Cortini d'Ampezzo in Bad Gasteinu bo to šele 
njihova četrta letošnja postaja, od katere si 
tudi slovenski tekmovalci obetajo precej več, 
kot so prikazali v tej sezoni. Program tekmo-
vanja ostaja podoben kot vsa leta. Začel se bo 
z jutrišnjim žrebom startnih številk, sobotne 
kvalifikacije bodo potekale med 9. in 11. uro, 
finalni obračuni pa se bodo začeli ob 13. uri.

Konjičani pred Celjani
Grosuplje: V 12. krogu druge lige so košar-

karji Celja izgubili na gostovanju v Grosuplju. 
Gostitelji so bili uspešnejši z 80:73. Matic 
Perger je za poražence dosegel 20 točk. Šo-
štanjska Elektra je v domači dvorani z 78:62 
klonila proti Iliriji. Za gostitelje je Andraž 
Praunseis dosegel 22 točk. Konjice so doma 
z 88:75 slavile proti Ljubljani. 22 točk je za 
zmagovalce vpisal Enej Miklavčič. Na lestvici 
vodi Ilirija, ki ima pred Mesarijo Punk Sežana 
dve zmagi prednosti. Tretje so Konjice, Celje 
je šele šesto, na zadnjem, dvanajstem mestu 
pa je šoštanjska Elektra.

Dobovec nemočen
Tolmin: Moštva v 1. slovenski futsal ligi 

so odigrala tekme 12. kroga. Oplast je proti 

Po četrtfinalnih bojih na rokome-
tnem svetovnem prvenstvu so znane 
vse udeleženke polfinala, ki se bodo 
borile za medalje. Med najboljše štiri 
na svetu so se prebili Norvežani, go-
stitelji in branilci naslova Francozi, 
Slovenci ter Hrvati. Francija in Slove-
nija se bosta za finale borili v četrtek 
ob 20.45, Norveška in Hrvaška pa ob 
isti uri dan pozneje.

Slovenija se je drugič v zgodovini pre-
bila med štiri najboljše na svetovnem 
prvenstvu. Pred štirimi leti v Španiji je 
osvojila končno četrto mesto. Zdaj ima 
priložnost, da pride do druge medalje 
na velikih tekmovanjih. Prvo je osvoji-
la na evropskem prvenstvu v Sloveniji 
2004, ko si je priborila srebrno odličje. 

Naša izbrana vrsta je po edinem porazu 
na prvenstvu, ko je izgubila tekmo za 
prvo mesto v skupinskem delu tekmo-
vanja s Španijo, zatem v osmini finala 
po izvrstnem drugem polčasu z 32:26 
odpravila Rusijo. V četrtfinalu je pro-
ti Katarju vodila že za devet golov, na 
koncu pa zmagala z 32:30.

Člani Celja Pivovarne Laško so se 
izkazali tudi v tekmah na izpadanje. 
Urban Lesjak, Blaž Janc, Vid Poteko, 
Tilen Kodrin, Miha Zarabec in Borut 
Mačkovšek si skupaj s celotno repre-
zentanco in strokovnim štabom zaslu-
žijo vse pohvale.

Po preboju med najboljše štiri ekipe so 
po spletnih omrežjih deževale čestitke 
na račun reprezentance, ogromno pa je 

bilo tudi kritik, ki so bile usmerjene proti 
»nacionalki«. Tisti, ki smo ob obračunu 
Slovenije in Katarja vzporedno na hrvaški 
televiziji gledali tekmo Španija – Hrvaška, 
nismo mogli verjeti, da je takšna razli-
ka v komentiranju našega in hrvaškega 
športnega komentatorja. Slednji se veselil 
ob golih in na koncu proslavljal uvrsti-
tev domače ekipe v polfinale, medtem 
ko smo na našem programu pomislili na 
to, da Slovenija igra kakšno izmed nepo-
membnih prijateljskih tekem. Kakorkoli, 
pred našo reprezentanco je danes velika 
priložnost za izjemen uspeh, čeprav bo 
to proti gostiteljem zelo težko. Smo na 
pragu raja, ko upanje umira zadnje.

MITJA KNEZ
Foto: RZS

Študij preprečil 
nadaljevanje?

Odbojkarji Sip Šempetra so v prvi tek-
mi drugega kroga pokala challenge v 
gosteh izgubili z norveško ekipo Viking 
Tif Bergen. Gostitelji so slavili s 3:1. 
Šempetrani, ki so v prvem krogu izločili 
hrvaško ekipo Međimurje Centrometal, 
so na Norveško odpotovali brez prvega 
organizatorja igre Jerneja Vrhunca.

Vrhunec je imel študijske obveznosti, ki 
so morda Šempetranom odnesle 3. krog. 
Pojavlja se namreč vprašanje, kako bi se 
srečanje v Bergnu končalo ob njegovi pri-
sotnosti. Domača ekipa je bila boljša v vseh 
elementih igre, predvsem pa s kar trinajsti-
mi asi pri servisu. Povratna tekma bo na 
sporedu v četrtek, 2. februarja. Šempetrani 
bodo za napredovanje potrebovali zmago 
s 3:0 ali 3:1, nato bodo morali biti boljši še 
v zlatem nizu. Zagotovo je pred njimi zelo 
zahtevna tekma, a nikakor še ni vse odlo-
čeno. Zasedba iz Šempetra je po gostovanju 
na Norveškem odigrala še tekmo 5. kroga 
državnega prvenstva in pred domačimi gle-
dalci izgubila s Hočami. Bilo je 3:1. V dresu 
Šempetra je Danijel Pokeršnik dosegel 22 
točk. Odbojkarice Spodnje Savinjske-Alian-
se so v tekmi 12. kroga državnega prvenstva 
doma izgubile s Calcit Volleyballom s 3:0.

MITJA KNEZ

GOSTUJOČI KOMENTAR

LUKA ŽVIŽEJ

Tekmo s Katarjem sem si 
ogledal doma na kavču, kot 
tisti pravi »kavčar«. Vendar se 
pri nas doma, ne glede na to, 
kaj se dogaja na tekmi, repre-
zentanci vedno stoji ob strani. 
Našim je uspelo nekaj, kar je 
do sedaj Sloveniji uspelo le 
enkrat. Polfinale svetovnega 
prvenstva je nekaj izjemne-
ga. Fantje so na dobri poti, 
da uresničijo svoje sanje, ki 
jih imajo že iz otroštva. Ali pa 
sanje, ki so na plano prišle na 
prvenstvu, saj cilj nikakor ni 
bil polfinale, temveč priti čim 
višje. Zdaj nam je uspelo priti 
med štiri najboljše reprezen-
tance na svetu, kar je velika 
stvar. Do medalje je potrebna 
le še ena zmaga. Verjamem, 
da bodo fantje danes naredi-
li korak naprej in zagotovili 
Sloveniji najboljšo uvrstitev 
do sedaj.

Katar? Pokupil je precej ro-
kometašev, ki v določenem 
trenutku niso bili reprezen-
tanti. Mi imamo na prven-
stvu vse, ki si to zaslužijo. 
Moramo vedeti, da so vsi naši 
fantje željni uspeha, igrajo za 
Slovenijo, za grb. V Katarju 
pa je malce drugače, kar vsi 
vemo. Trenutno smo na pragu 
velik vrat. Le-ta so priprta in 
je treba znati stopiti naprej. 
Enkrat nam to ni uspelo. In 
ko pogledam nazaj, vidim, 
kje so bile napake. Enostav-
no smo po takratni zmagi v 
četrtfinalu proti Rusiji dosegli 
vrhunec. V polfinalu smo bili 
zatem v želji po zmagi prema-
lo močni, izčrpani.

Jure Dolenc je izjavil, da 
bodo vse to, kar smo na SP 
v Španiji naredili, poizkusi-
li prenesti na ostale fante. V 
zdajšnji izbrani vrsti je šesteri-
ca tistih, ki smo takrat igrali v 

Na dobri poti do 
uresničitve sanj

polfinalu. Časa za evforijo ni, 
kajti resnično zelo malo manj-
ka, da pridemo do tistega, kar 
si želimo. Verjamem, da bodo 
fantje še naprej tisti pravi in 
da bomo proti Franciji, ki je v 
preteklosti osvojila vse, kar se 
je osvojiti dalo, prikazali novo 
odlično predstavo. Res je, da 
je gostiteljica prvenstva, a na 
takšnih prvenstvih se dogaja-
jo tudi presenečenja in tudi to-
krat je vse mogoče. Videli smo 
lahko, da Francozi na zadnjih 
tekmah niso tako blesteli, kot 
je marsikdo pričakoval, četu-
di so zmagovali. Vzdušje bo 
izjemno, a mi smo takrat, 
ko nihče od nas ne pričakuje 
podviga, sposobni presenetiti.

Po nedeljskem kosilu si 
bomo lepo odpočili in se pri-
pravili na poslastico. Seveda 
imamo mi, ki vse skupaj spre-
mljamo, čas za vse možne 
kalkulacije, za vse najboljše 
scenarije in sanje. Bi mi pa 
bilo všeč, da bi se s Hrvati sre-
čali v velikem finalu. Potem 
pa nam naj dovolijo, da odi-
gramo lepo igro in naj zmaga 
boljši. Seveda pa bi bila zlata 
vredna tudi bronasta meda-
lja, saj bo že sama uvrstitev 
v polfinale dala fantom do-
daten zagon ter spomin do 
konca življenja na občutke, 
ki jih doživljajo.

»Nori« Slovenci na 
pragu raja

Veselje po uvrstitvi v polfinale SP je bilo sredi Francije nepopisno.

NA KRATKO Dobovcu, ki ga vodi trener Andrej Dobovič-
nik, pred domačimi gledalci zaostanek z 1:0 
spremenil v končno zmago s 4:2. Dva gola 
je za Dobovec dosegel Matjaž Vojsk. Dobo-
vec je na lestvici zdrsnil na četrto mesto. Za 
tretjim Oplastom zaostaja za dve točki, za 
drugo Litijo za 8, za vodilnim Mariborom 
pa 16 točk. 7. februarja bo v domači dvorani 
gostil Bronx iz Škofij.

Novinca Galešič in Košman, 
bo tudi Cvek?
Umag: Celjski nogometaši se v Umagu 

pripravljajo na nadaljevanje sezone. Jutri 
jih na hrvaški Obali čaka prijateljski obra-
čun z Reko. Celjsko moštvo se je okrepilo 
z vezistom Goranom Galešićem in napa-
dalcem Ihorjem Košmanom. Sedemindvaj-
setletni Galešić je s klubom podpisal po-
godbo do konca naslednjega leta, 21-letni 
Ukrajinec pa do konca tega leta. Tik pred 
sklenitvijo pogodbe s celjskim prvoligašem 
je tudi Lovro Cvek. Velenjski nogometaši 
pa so na pripravah v Medulinu, kjer so že 
odigrali prvo pripravljalno tekmo. Avstrij-
ski St. Polten je z golom v zadnji minuti 
srečanja zmagal z 1:0.

Lahka pot čez Triglav
Kranj: Košarkarice celjskega Athletea so 

na najboljši možen način odprle drugi del 
Jadranske lige. V Kranju so domači Triglav 
premagale z 69:57. Zaradi poškodb in bolezni 
so bile zelo oslabljene, pa kljub temu veliko 
boljše od gostiteljic. Annamaria Prezelj je 

dosegla 25 točk, Iva Slonjšak 15. Zatem so 
v domačem prvenstvu zmagale v Ljubljani 
proti Ježici. Bilo je 88:67. Aleksandra Krošelj 
je dosegla 17 točk. Celjanke so sinoči odigrale 
drugo tekmo drugega dela Jadranske lige. V 
Celju je gostoval sarajevski Play Off.

Celjanke ujele odlično formo
Ljubljana: V 11. krogu državnega prven-

stva so rokometašice Celja Celjskih mesnin 
z 29:26 zmagale na gostovanju pri Ljubljani. 
Za zasedbo trenerja Sebastjana Oblaka je Pia 
Hren dosegla 9 golov. Velenjčanke so izgubile 
pred domačimi gledalci. Zagorjanke so bile 
uspešnejše z 31:23. Žalčanke so bile proste. V 
10. krogu so Celjanke v dvorani Golovec do-
bile derbi kroga z Ajdovščino. Bilo je 30:22. 
Na lestvici so Celjanke četrte, Žalčanke pete, 
Velenjčanke pa zadnje, enajste.

Drevova zapravila dobro 
uvrstitev
Kronplatz: Italijanka Federica Brignone 

je zmagala na veleslalomu za svetovni pokal 
alpskih smučark v italijanskem Kronplatzu. 
Druga je bila Tessa Worley, tretja pa Marta 
Bassino. Najboljša Slovenka je bila na 15. me-
stu Meta Hrovat, ko bi lahko bilo še veliko 
bolje. Zelo dobra peta je bila po prvi vožnji 
Ana Drev, ki pa je v drugi vožnji, ko bi lahko 
z malce sreče posegla tudi po zmagovalnem 
odru, na ciljni strmini naredila napako in na 
koncu končala na 27. mestu. Pred njo sta kon-
čali Ana Bucik in Tina Robnik.

MITJA KNEZ
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Košarkarji Term Olimia so v tek-
mi 15. kroga državnega prvenstva v 
domači dvorani v Podčetrtku z 79:44 
premagali Portorož. Varovanci Andre-
ja Žaklja so v tretji zaporedni tekmi 
na domačem igrišču prišli do druge 
zmage, tretje letošnje. Najbolj zani-
mivo je bilo v Rogaški Slatini, kjer so 
Slatinčani s 77:60 premagali šentjur-
ski Tajfun. Laški Zlatorog je do nove 
zmage prišel v Šenčurju ter znova 
zavzel prvo mesto na lestvici.

Laščani so prišli do zaslužene zmage, 
vendar pa je treba dodati, da so se go-

stitelji, ki jih vodi trener Ernest Novak, 
dobro kosali s favoriziranimi »pivovar-
ji«. Jan Špan je za Zlatorog tokrat do-
segel 22 točk. »Prvi polčas smo odigrali 
zadržano, nismo se znali sprostiti na 
obeh straneh igrišča. Naša obramba je 
bila v drugem polčasu za odtenek bolj-
ša kot v prvih 20 minutah, kar nam je 
v zadnji četrtini tudi prineslo nekoliko 
višjo prednost,« je po srečanju dejal 
laški trener Aleš Pipan. Zlatorog je 
na petnajstih tekmah vknjižil dvanajst 
zmag in tri poraze. Laščani so že sinoči 
odigrali tekmo 16. kroga. Pred domači-

mi gledalci so gostili Union Olimpijo, ki 
so jo na prvem letošnjem medsebojnem 
obračunu v Ljubljani premagali z 81:74. 
Rogaška je gostovala v Novem mestu 
pri Krki. Tajfun bo jutri gostil Šenčur, 
Hopsi bodo v zaostali tekmi 15. kro-
ga gostovali v Škofji Loki, medtem ko 
bodo Terme Olimia v soboto v 16. krogu 
gostovale pri Heliosu v Domžalah. Zla-
torog po včerajšnji prvenstveni tekmi 
že jutri čaka povratni obračun 5. kroga 
pokalnega tekmovanja proti Portorožu. 
Prvo tekmo je na Obali dobil s 77:49.

MITJA KNEZ

Janežič odličen že 
na uvodni tekmi

Slovenski atlet in član celjskega Kladivarja Luka Janežič 
je na dvoranskem državnem prvenstvu v krožnih tekih 
na Dunaju na 400 metrov s časom 46,79 sekunde v svo-
jem prvem nastopu v letu za slabe pol sekunde zaostal 
za osebnim državnim rekordom. S tem je prepričljivo 
potrdil mednarodno normo za nastop na marčevskem 
dvoranskem evropskem prvenstvu v Beogradu.

Luka Janežič je bil po prvem letošnjem nastopu pričako-
vano zadovoljen. »Moj cilj pred prvo tekmo je bil, da gladko 
dosežem čas pod 47 sekund. Imel sem nekaj manjših težav s 
stopalom pri pripravah na sezono in sem vedel, da bo prava 
forma prišla nekoliko kasneje. Uvodnih 200 metrov sem 
odtekel prepočasi, ko sem preveč varčeval. Drugi del teka 
je bil veliko boljši. Zadovoljen sem z zavoji in s štartom. To 
je bilo dobro,« je v uvodu dejal Janežič, »zdaj že dosegam 
takšne rezultate, da ne morem dosegati rekordov na vsaki 
tekmi, zato je ta čas na Dunaju dober in sem ga vesel.«

1. februarja ga čaka zahteven miting v Düsseldorfu. Luka 
Janežič je sicer slovenski dvoranski rekord (46,32 s) dosegel 
12. februarja lani v Linzu in tudi sicer je bilo leto 2016 zanj 
izvrstno. To je bila njegova najuspešnejša sezona doslej. 
Na olimpijskih igrah v Riu de Janeiru je v polfinalu dosegel 
sedemnajsti rezultat z državnim rekordom (45,07s) in bil v 
Amsterdamu peti na članskem evropskem prvenstvu. Tretji 
je bil na EP do 23 let leta 2015 in se je na članskem SP v Pe-
kingu uvrstil na 28. mesto. Državna naslova sta osvojila tudi 
Jan Kokalj na 3.000 metrov in Vid Kramer v teku na 1.500 
metrov. Oba sta člana celjskega Kladivarja.

MITJA KNEZ, foto: arhiv NT (SHERPA)

Tina Trstenjak in Andraž 
Jereb sta po izboru Judo 
zveze Slovenije postala ju-
doista leta 2016. Na slove-
snosti v celjskem Narodnem 
domu, ki jo je popestrila 
energična Tanja Žagar, je 
Trstenjakova, članica celj-
skega kluba Z'dežele San-
kaku, prestižno priznanje 
dobila predvsem kot prva 
judoistka sveta na jakostni 
lestvici in z zlato olimpijsko 
medaljo iz Ria de Janeira.

Jereb je postal judoist leta 
zaradi celoletnih rezultatov. 
Trstenjakova je ugnala klub-
sko sotekmovalko Anko 
Pogačnik, tretje mesto je 
zasedla Anamari Velenšek, 
bronasta z lanskih olimpij-
skih iger. »Zelo lepo se je 
spominjati prejšnjega leta, 
sploh ob takšnih priredi-
tvah. Je pa seveda treba iti 
naprej. Smo sredi treningov, 
pripravljamo se za nove tek-
me. Srečo imam, da imam 
takšnega trenerja, da naredi 
vse zame, jaz moram samo 

Mlajši plavalci PK Neptun 
Celje so se udeležili medna-
rodnega mitinga v Kranju, 
kjer je nastopilo 556 pla-
valcev iz osemindvajsetih 
klubov. Poleg tekmovalcev 
iz Slovenije so se mitinga 
udeležili tudi plavalci s 
Hrvaške, iz Srbije in Itali-
je. Predstavniki Neptuna 
so dosegli kar 46 osebnih 
rekordov.

Kranj je bil za celjski klub 
ponovno zelo uspešno pri-
zorišče. Ob vseh odličnih 
dosežkih sta izstopala Se-
bastjan Jug in Izabela Pakiž 
Rumpf. Oba sta bila najhi-
trejša na razdalji 50 metrov 
hrbtno. Jug je zlato medaljo 
osvojil tudi na 50 metrov 
prosto, medtem ko je bila 
Pakiž Rumpfova na 50 me-
trov prsno bronasta. Tre-
nerji PK Neptun so lahko v 
tem trenutku s formo svojih 
plavalcev zelo zadovoljni, 
predvsem zato, ker se neza-
držno bliža zimsko državno 
prvenstvo. To se bo začelo 

Lokalni derbi Slatinčanom, 
na vrhu še vedno Laščani

trenirati in potem pride 
uspeh. Zdaj nas čakajo nova 
pravila, treba bo iti z roko v 
roki z njimi, treba se bo še 
navaditi, vse se bo pokaza-
lo na prvi tekmi. Moja želja 
je, da bi ostala zdrava, brez 
poškodb, le tako bom lahko 

nadaljevala. Če bom zdrava, 
bodo tudi uspehi prišli,« je 
po razglasitvi dejala prepro-
sta Tina Trstenjak.

S tremi najboljšimi je v kon-
kurenci klubov pri dekletih 
prepričljivo slavil celjski klub 
Marjana Fabjana Z'dežele 

Sankaku, in sicer pred Beži-
gradom in Duplekom. Pri ju-
doistih je drugo mesto zasedel 
Adrian Gomboc, tretje pa Mi-
hael Žgank. Oba sta judoista 
kluba z Lopate.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Trstenjakova pričakovano 
judoistka leta

Najboljše »Fabijeve« tri, Tina Trstenjak, Anka Pogačnik in Anamari Velenšek

Neptun ima 46 osebnih rekordov

Mlajši plavalci celjskega PK Neptun so ponovno razveselili s številnimi odličnimi nastopi.

ta konec tedna v Maribo-
ru, ko bodo aktivni kadeti, 
mladinci in člani celjskega 
kluba. Prihodnji teden bosta 

na sporedu ekipno državno 
prvenstvo ter posamično za 
dečke in deklice v Kranju. Še 
teden kasneje bosta v Kranju 

še ekipno DP in posamično 
za mlajše dečke in deklice.

MITJA KNEZ
Foto: arhiv PK Neptun

Luka Janežič lahko po uspehu na Dunaju prihodnje tekme pričakuje 
povsem sproščeno.



20 Št. 4, 26. januar 2017MALI OGLASI / INFORMACIJE

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

PASSAT karavan, letnik 2003, 210.000 
km, prodam. Cena po dogovoru. Tele-
fon 040 842-927. 123

OSEBNI avto Fiat punto, letnik 2000, pre-
voženih 143.000 km, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 976-345.
 Š 106

KUPIM

OSEBNO vozilo od letnika 1998 naprej, 
celo, poškodovano ali v okvari, za 
lastno uporabo, kupim. Telefon 031 
783-047. 59

AVTO, od letnika 2000 naprej, lahko je 
poškodovan ali v okvari, kupim. Tele-
fon 041 567-747. 103

STROJI
PRODAM

NAKLADALEC Hu4, dva pajka in kosilnico 
Bcs 127 prodam. Telefon 068 161-662.
 112

KOMPLETNI originalni prednji pogon za 
traktor Zetor 5745, 6745 in podobno 
ter ostale rabljene dele za traktorje Ze-
tor, od 2511 do 7745, prodam. Telefon 
031 701-836. 52

ČELNI nakladalec za traktor Univerzal in 
mikser Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

KUPIM

MOTOKULTIVATOR, priključke, frezo, koso, 
mulčar, traktor, prikolico, trosilec in 
drug stroj, tudi v okvari, kupim. Tele-
fon 041 407-130. 67

TRAKTOR, lahko poškodovan ali v okvari, 
do 90 KM in ostalo kmetijsko mehani-
zacijo kupim. Telefon 040 507-060.
 103

POSEST

PRODAM

CELJE. Prodamo enostanovanjsko moder-
no zasnovano dobro ohranjeno hišo. 
Cena po dogovoru. Telefon (03) 548-
5424. 18

GRADBENO parcelo z dokumentacijo, na 
relaciji Vojnik–Slovenske Konjice, bli-
zu glavne ceste, prodam. Telefon 031 
697-748. 122

ODDAM

POSLOVNI prostor, hala 128 m², v Dra-
mljah, primerno za obrt, oddam v 
najem. Telefon 041 497-618. 7

Ko steklopoči, doNovomataskoči.

OKREPČEVALNICO v Lovski koči, Maistrova 
ulica 30, oddam v najem. Telefon 041 
763-478. 126

OPREMA

PRODAM

DVA generalno obnovljena štedilnika na 
centralno ogrevanje, vgrajen nov gre-
lec (kotel), desni, stranski priklop na 
dimnik, prodam. Telefon 041 243-089.
 81

Naročniki Novega tednika boste lahko naročniške ugodnosti za leto 
2017 – 4 male oglase v Novem tedniku do 10 besed in 2 čestitki s 50-od-
stotnim popustom na Radiu Celju – izkoristili izključno s svojo naročniško 
kartico ali naročniško položnico in s svojim osebnim dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, lahko koristĳ o samo naroč-
niki Novega tednika, ki imajo poravnane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje leto ne prenašajo.
Uredništvo NT&RC

AKUSTIKA

PRODAM

KLAVIRSKO harmoniko Germany »ka-
pelo«, 80-basno, malo rabljeno, kot 
novo, prodam za 250 EUR. Telefon 070 
263-987. 135

DVA bikca sivca, 300 kg, za nadaljnjo rejo 
in štiri ovce, dve z mladiči, prodam. 
Telefon 031 278-285. 133

DVE telici simentalki, ena breja v 5. me-
secu in pašna, druga težka 200 kg, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
031 640-437. 139

OČIŠČENE piščance in prašiča za zakol 
prodam. Telefon 031 787-009. 140

TELIČKO simentalko, težko 200 kg, pro-
dam. Telefon 041 783-116, Alojz. 147

TELIČKO simentalko, staro 6 mesecev, 
230 kg, prodam. Telefon 070 667-
374.  Š 107

TELIČKO ls, 200 kg, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 031 249-801. Š 103

KUPIM

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj + davek, kupim. Telefon 041 
653-286. Š 150

BIKCE, mesni tip, težke od 120 do 200 
kg ter telice in krave za zakol kupimo. 
Telefon 031 832-520. 25

PODARIM

PSIČKO mešanko zlati prinašalec, oče 
bernardinec, razglisteno, skoteno 
25. 10. 2016, podarim. Telefon 041 
267-475. 105

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

VINO, belo, rdeče, modra frankinja, pro-
dam. Ugodna cena, možna dostava. 
Telefon 041 382-735. p
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AVTOHIŠA ŠKORJANEC

ZAPOSLI PRODAJALCA
  za nova in rabljena vozila (m/ž)

 Pričakujemo:
VI. stopnjo izobrazbe ustrezne tehnične 

ali ekonomske smeri
3 leta izkušenj na podobnem delovnem mestu

znanje vsaj enega tujega jezika

Ponujamo:

delovno razmerja za določen čas s 3-mesečno 
poskusno dobo

možnost podaljšanja za nedoločen čas

Prijava:
Prošnje z življenjepisom pošljite do 6. 2. 2017

na e-mail: vanja.c@avto-skorjanec.si

Avtohiša Škorjanec, d. o. o., Mariborska cesta 115, Celje

ZAPOSLI PRODAJALCA
  za nova in rabljena vozila (m/ž)

Pričakujemo: VI. stopnjo izobrazbe ustre-
zne tehnične ali ekonomske smeri, 3 leta 
izkušenj na podobnem delovnem mestu, 

znanje vsaj enega tujega jezika
Ponujamo: delovno razmerja za določen 
čas s 3-mesečno poskusno dobo, možnost 

podaljšanja za nedoločen čas
Prijava: Prošnje z življenjepisom pošljite 

do 6. 2. 2017 na e-mail:
vanja.c@avto-skorjanec.si

Avtohiša Škorjanec, d. o. o.,
Mariborska cesta 115, Celje ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Od 250 do 300 kg cena zelo 
ugodna. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin. Telefon 031 509-
061. 2800

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481. p

PRAŠIČE, težke od 160 do 200 kg, proda-
mo po zelo ugodni ceni, 1,50 EUR/kg. 
Telefon 041 708-978. 79

DVE svinji, težki približno 250 kg, domače 
reje, prodam. Telefon (02) 781-5161 
ali 041 485-188. p

NEMŠKEGA ovčarja, mladiča starega tri 
mesece in ovna, prodam. Telefon 031 
638-934. 88

TELICO limuzin, pašno, brejo 7 mesecev, 
prodam ali menjam za manjšo. Telefon 
070 819-707. 101

ŽREBIČKO hafl inger, staro 8 mesecev, ro-
dovniško, lepo, mirno, prodam. Telefon 
041 783-440. 107

PRAŠIČA za zakol ali polovico prodam. 
Telefon 7810-536. 113

MLADIČKE pasme nizozemski ovčar, brez 
rodovnika, cepljeni, razglisteni, potni 
list, živahni, prodam. Cena 250 EUR. 
Telefon 041 415-846. 121

PRAŠIČA, težkega 180 kg, domača hrana, 
prodam. Telefon 041 794-275. 125

PRAŠIČA, 130 kg, polovico ali celega, 
prodam. Telefon 5777-431. 128

KAKOVOSTNO sortno vino beli pinot in la-
ški rizling ali mešano prodam. Telefon 
031 596-631, (03) 5795-571. 85

SENO v okroglih balah in silažne bale 
prodam. Telefon 041 763-409. 102

SENO, otavo v kockah in okroglih balah, 
z dostavo, prodam. Telefon 041 297-
961. 138

OSTALO

PRODAM

NOVO zračno puško 5.5 prodam. Telefon 
040 161-446. 6
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Ko si želim tvoje bližine, 
grem tja v mirni kraj tišine. 

Tam srce se tiho zjoče, 
saj verjeti noče, 

da te več med nami ni.

V  S P O M I N

V teh dneh mineva leto 
dni, kar nas je zapustil 

dragi mož, oče in stari ata

VINKO ZIDAR
z Grobelnega, Del 17 

(6. 1. 1931 – 27. 1. 2016)

Hvala vsem, ki se ga spominjate.

Vsi njegovi
p

Poroke
Celje
Poročila sta se: Maruša 

RUGELJ iz Nemčije in Matej 
ŠIBANC iz Vojnika.

Laško
Poročila sta se: Nataša 

JURGELJ z Vrha nad Laškim 
in Marjan RAZBORŠEK iz 
Kladja.

Mozirje
Poročila sta se: Janja PER-

GER in Matej MANDELC, 
oba iz Letuša.

Smrti
Celje
Umrli so: Ivan ŠOLINIČ 

iz Celja, 78 let, Marija OJ-
STERŠEK iz Lahomnega, 67 
let, Roman KUNEJ iz Celja, 
85 let, Ljudmila PERČIČ iz 
Celja, 85 let, Marjan ŠMID iz 
Celja, 76 let, Janko OBREZ iz 
Dobja pri Planini, 63 let, Mi-
lomir MILOJEVIĆ iz Štor, 51 
let, Marija ČEBIN s Polzele, 
93 let, Vinko BORŠIĆ iz Gro-
belnega, 84 let, Štefan BUDIŠ 
iz Velike Pirešice, 56 let, Mar-
tin PAPEŽ iz Pondorja, 87 let, 
Karl FRIEDRICH iz Šempetra, 
74 let, Venčeslav CESTNIK 
iz Latkove vasi, 89 let, Peter 
HRASTELJ iz Laškega, 82 let, 
Ida ŠANTEJ iz Lahomška, 67 
let, Ana MENART iz Nove 
Cerkve, 70 let, Bernarda LO-
VŠIN iz Celja, 89 let, Marija 
RAMŠAK iz Celja, 79 let, Mar-
ta URANJEK s Polzele, 77 let, 
Stanislava KARNER iz Celja, 
78 let, Angela ARBEITER iz 
Jakoba pri Šentjurju, 98 let, 
Mitja LUKANC iz Velikega 
Širja, 35 let, Rozalija ŽEPEK 

iz Celja, 85 let, Jožef Boris 
KNAVS iz Velenja, 85 let, 
Nada LAVBIČ iz Svetelke, 81 
let, Martin PAPEŽ iz Pondor-
ja, 87 let.

Laško
Umrli so: Ana VODIŠEK 

iz Lahomnega, 87 let, Franc 
TOČAJ iz Šmartnega v Rožni 
dolini, 85 let, Marjana GLA-
VICA iz Laškega, 66 let.

Šentjur pri Celju
Umrla sta: Veronika OB-

REZ iz Kompol, 93 let in 
Božidar CMOK iz Šentjurja, 
71 let.

Žalec
Umrli so: Justina ZAGO-

ŽEN iz Matk, 97 let, Bojan 
KOŠENINA iz Tabora, 55 let, 
Krištof ŠTEFANČIČ s Polze-
le, 73 let, Marija ŠLANDER iz 
Grajske vasi, 94 let, Marjeta 
MELANŠEK s Polzele, 92 let.

Velenje
Umrli so: Antonija UR-

BANC iz Belih vod pri Šošta-
nju, 89 let, Ivan DROFELNIK 
iz Paške vasi, 85 let, Marija 
LESJAK iz Lipja pri Velenju, 

Mirno in spokojno 
si zaspala, 

v večni sen od nas 
odpotovala. 

Naj bo srečno tvoje 
potovanje 

in pogosto vračaj se nam 
v sanje.

Z A H VA L A

Tiho in mirno je v 93. letu za vedno zaspala draga 
žena, mama, stara mama, prababica, tašča in teta

ANGELA KNEZ
rojena Kajtna 

iz Žigona pri Laškem 
(1. 4. 1924 – 14. 1. 2017)

V težkih trenutkih ste nam stali ob strani sorodniki, 
dobri sosedje, prijatelji in znanci.

Iskrena hvala za izrečena sožalja ter darovane sveče 
in svete maše.

Hvala gospodu župniku, Komunali Laško, gospodu 
Marku za odigrano Tišino, praporščakom, pevcem, 
patronažni sestri Zaliki za obiske na domu in Bogo-

mili Košec – Kajtna za besede slovesa.
Najlepša hvala družinam Košec – Kajtna, Ulaga, Ro-

mih in Jurgelj za nudeno pomoč.
Tebi, draga mama, pa hvala, da si živela in delala 

z nami.
Žalujoči vsi njeni

L 16

Kot reka, ki v daljavo se zgubi, 
odšla si tiho, brez slovesa, 
za seboj pustila si spomin 

na naša skupna srečna leta.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame, 
stare mame, prababice, tašče, 

sestre in tete

FRANČIŠKE ŠPEC
iz Velikih Grahovš 37 pri Laškem 

(5. 2. 1924 – 16. 1. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom 
in znancem, ki ste nam v dneh slovesa kakor koli 
pomagali, izrazili ustna in pisna sožalja ter besede 

tolažbe.
Hvala vsem za darovane sveče, cvetje, svete maše in 

darove za cerkev svetega Lenarta.
Hvala gospodu župniku Iztoku Hanžiču za lepo 
opravljen obred, govorniku Stanku Seliču, prapor-
ščaku, godbeniku za odigrano Tišino in pogrebni 

službi Komunale Laško.
Zahvala gre tudi pevcem iz Šmiklavža in vsem, ki 

ste jo pospremili v njen zadnji dom.

Žalujoči vsi njeni
L 17

Z A H VA L A

V 92. letu
nas je zapustila 

sestra, teta in botra

LEOPOLDINA GAJŠEK
iz Šmarja

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem soro-
dnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izraže-
na sožalja ter darovano cvetje, sveče in svete maše.
Hvala tudi vsem, ki ste jo pospremili k večnemu po-

čitku.

Žalujoči vsi njeni
134

Mnogo prezgodaj nas je zapustil naš sodelavec

BRANKO TRKULJA
iz Laškega 

vodja vzdrževanja cest

Ohranili ga bomo v lepem spominu.

Sodelavci Javnega podjetja Komunale Laško
n

Dobrota tvojih rok ne mine, 
čas ohranja nam spomine. 

Kogar imaš rad, nikoli ne umre. 
Le daleč, daleč je.

Z A H VA L A

V 58. letu nas je zapustil naš 
ljubljeni mož, ati, sin, brat, 

stric in svak

ALOJZ ŠTORMAN
z Vrha nad Laškim

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem, ki ste bili del 
njegovega življenja in nam v težkih trenutkih stali ob 
strani, še posebej stricu in svaku Bertiju z družino 
ter ostalim sorodnikom in prijateljem, Stanku Seli-
ču, gasilcem iz Gasilske zveze Laško, ZŠAM Laško, 
Vaški godbi Vrh nad Laškim, Konjerejskemu društvu 
Vrh ter drugim društvom iz našega kraja. Hvala zdra-
vstvenemu osebju oddelka za bolezni prebavil SB 
Celje, Alešu in Heleni Skrt, gospodu župniku za lepo 
opravljen obred, govornici Petri Šuster za izrečene 
besede slovesa, pevskemu zboru Fantje z Razborja, 
pogrebni službi Komunale Laško ter vsem in vsakemu 
posebej, ki ste mu podarili cvetje, svete maše in ga v 

tako lepem številu pospremili na zadnji poti.
Ohranili ga bomo v najlepšem spominu.

Žalujoči: žena Sonja, hči Jasmina, sinova Matic 
in Aljaž, mama Ana, brat Berti in sestra Ana z 

družinama ter ostalo sorodstvo
149

78 let, Salko VILIĆ iz Velenja, 
80 let, Marija RIHTAR iz Ve-
lenja, 50 let, Doroteja LENKO 
iz Belih vod pri Šoštanju, 70 
let, Anton REZMAN iz Šo-
štanja, 87 let, Ana MIKLAV 
iz Velenja, 93 let, Dragica 
PEČEČNIK iz Velenja, 52 
let, Ciril SLATINŠEK iz Ve-
lenja, 91 let, Alojzija FAJDI-
GA iz Velenja, 86 let, Robert 
OMLADIČ iz Šmartnega ob 
Paki, 57 let, Štefanija TERBUL 
iz Velenja, 74 let, Zofija FUJS 
iz Topolšice, 86 let, Frančišek 
FLORJANC iz Velenja, 93 let, 
Ida Marija RING iz Podkraja 
pri Velenju, 74 let, Jozefa 
RUDOLF iz Šoštanja, 77 let, 
Stanko RUDOLF iz Velenja, 
79 let, Jožef OSETIČ iz Dobr-
ne, 82 let, Stanislav POVŠE iz 
Velenja, 83 let, Franc PRAV-
DIČ iz Velenja, 81 let, Veroni-
ka KONEC iz Velenja, 84 let, 
Franc DOBNIK iz Topolšice, 
75 let.

Mozirje
Umrla je: Ljudmila PRI-

SLAN iz Dol Suhe, 84 let.

DOBRO ohranjen krznen plašč številka 44, 
nove obleke ter različne tehnične in 
pohištvene predmete prodam. Telefon 
(03) 781-4106, 041 277-420. 2964

DOMAČO naravno sušeno koruzo, kakovo-
stno pšenico, tehnico Libela, 300 kg, 
kosilnico Bcs 127 in tračni obračalnik 
Sip 200 prodam. Telefon 041 261-676.
 116

NOV računalnik prenosnik HP 255-G5 W 4 
M83 EA ugodno prodam. Telefon 031 
734-139. p

DRVA, dolga v hlodih, bukova ter hrasto-
va, z dostavo, prodam. Telefon 040 
211-346. p

NA farmi Roje pri Šempetru prodajamo 
vsak delavnik rjave jarkice na začet-
ku nesnosti, dnevno sveža jajca in vse 
vrste visokokakovostne perutninske 
krme. Sprejemamo naročila za eno-
dnevne in 5-tedenske piščance za do-
pitanje. Telefon (03) 700-1446. 124

OTROŠKI voziček, skoraj nov, in nov cepi-
lec na sveder ugodno prodam. Telefon 
031 612-160. 145

OREHOVA jedrca, plenice za odraslo osebo 
in zračno blazino za posteljo prodam. 
Telefon 041 215-828. 150

ZMENKI
ŽELIM spoznati nevezano žensko za prija-

teljska srečanja in druženje. Sem 62-le-
tni upokojenec. Telefon 070 479-473, 
070 362-723. 146

ZAPOSLITEV
IŠČEMO osebo z izkušnjami za delo v sti-

mulativnem kolektivu mladih v Baru 
Pišek na Lopati 17 v Celju. Zainteresi-
rani, pokličite telefonsko številko 041 
945-118. p

ZAPOSLIMO prodajalca/skladiščnika, mo-
škega, za nedoločen čas s poskusno 
dobro treh mesecev. Hojnik trgovina, 
Leskovec 15, Ljubečna, telefon 051 
617-220. 82

RAZNO
GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah 

izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, 
telefon 541-5011, 041 531-976. 93

IZVAJAMO posek, spravilo in odkup vseh 
vrst lesa. Sima les, Zagorje 31, Lesično, 
telefon 040 211-346. p
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KINO VELENJE

NAPOVEDNIK

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino
CINEPLEXX

Po slovensko s 
Katrco

TUJA LESTVICA
 1. OLLY MURS - BACK AROUND (6)
 2. BEYONCE FEAT. DIXIE

CHICKS - DADDY LESSONS (5)
 3. GREEN DAY - STILL BREATHING (3)
 4. JACK SAVORETTI - ANY

OTHER WAY (4)
 5. SCHULZ ROBIN, DAVID GUETTA & 

CHEAT CODES - SHED A LIGHT (6)
 6. LITTLE MIX – TOUCH (2)
 7. JAKUB ONDRA - EVERY SONG (3)
 8. ZARA LARSSON - I WOULD

LIKE (2)
 9. COLDPLAY – EVERGLOW (1)
 10. SARA HARTMAN - FROM THE 

OTHER SIDE OF THE WORLD (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. XEQUTIFZ – PAZI, DA BO PRAV (3)
 2. TABU - NABIRALKA ZVEZD (5)
 3. OMAR NABER - POSEBEN DAN (2)
 4. MATJAŽ KUMELJ FT. ALENKA 

GODEC - KAKO ZAKAJ (4)
 5. KLARA JAZBEC - MILIJON

IN ENA (6)
 6. JACKSON - NA POSTAJI (5)
 7. NANA MILČINSKI - SINJI SNEG (1)
 8. LAVENDER - IŠČEM TE (3)
 9. DAVID – KLASIKA (2)
 10. DREVORED - ONA MIRNO SPI (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
ED SHEERAN - SHAPE OF YOU
JP COOPER - SEPTEMBER SONG

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
ŠANK ROCK - NEKAJ VEČ
MONOLITS - ROKA V ROKI

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

 1. Lenarti: Vsak ne more biti muzikant
 2. Žagarji: Ne vem, če bom zmogla
 3. Štumperger: Na sončni strani Alp
 4. Murni: Traktor
 5. Upanje: Domači lepi kraj

D O G O D K I
M E D  2 6 . 1 . i n 2 .  2 .   2 0 1 7

PONEDELJEK,
30. januar,

ob 17. 30

  ÈETRTEK,
2. februar,
ob 10. uri

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljièna ura za najmlajše
za otroke do 3. leta starosti

SREDA,
1. februar,
ob 17. uri

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Gledališka predstava Avè, moji zobje
V izvedbi dijakov Gimnazije Celje - Center

ÈETRTEK,
26. januar,
ob 17. uri

foto: 
Rajko Vodišek

NE 
SPREGLEJTE!

LEVSTIKOVA DVORANA
Severna Koreja se odpira
V okviru U30 predava Izidor Furlan

GLASBA FILM
Koža - ogledalo zdravja
Bolezni kože v luèi psihosomatike
Predava dr. Slobodan Vujasinoviè

ÈETRTEK,
26. januar,
ob 10. uri

NE 
SPREGLEJTE!

NE 
SPREGLEJTE!

PRAVLJIÈNE DOGODIVŠÈINE 
Knjižnica Dobrna
Vsako drugo sredo ob 17. uri

ÈETRTEK,
2. februar,
ob 18. uri

LEVSTIKOVA DVORANA
Tajska
Predava Franci Horvat

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljièna ura za najmlajše
za otroke do 3. leta starosti

Z BRANJEM DO ZVEZD 2017
6. bralna znaèka za odrasle 
Gost bo Evald Flisar

PRAVLJIÈNE DOGODIVŠÈINE
Knjižnica Vojnik
Vsak drugi ponedeljek ob 17. uri 

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 26. 1.

12.00 Avla Doma II. slovenskega 
tabora Žalec
Osebna izkaznica 
umetniške gimnazije 
likovne smeri na 
Gimnaziji Celje – Center
odprtje razstave

18.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Kitarski orkester 
Glasbene šole Celje
koncert

19.00 Glasbena šola Velenje
Večer 4. U
razstava likovnih del in 
koncert

20.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Bunderla & Godler šov
Špas teater

PETEK, 27. 1.

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Subrata Manna (tabla) in 
Anjan Saha (sitar)
koncert indijske glasbe

Spored od 26. 1. do 1. 2.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Assassin's Creed – Asasinov 
nazor – akcijski, pustolovski
petek, sobota: 22.15
Balerina in Viktor – animirani 
družinski
četrtek: 15.30, 17.00
petek, ponedeljek, torek, sreda: 
16.00, 17.00
sobota, nedelja: 14.00, 16.00, 
17.00
Dežela La La – romantična ko-
mična drama
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda:18.30, 20.20
sobota, nedelja: 15.00, 18.30, 
20.20
Družina brez zavor – komedija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.40, 20.30
petek, sobota: 16.40, 20.30, 
22.25
Jackie – drama, biografski
od četrtka do srede: 18.15
Kitajski zid – triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.10
petek, sobota: 20.10, 22.30
Loving – drama
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.00
sobota, nedelja: 14.30, 18.00
Potniki – fantazijski
petek, sobota: 21.50
Pr' Hostar – komedija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.50, 20.40
sobota, nedelja: 13.50, 18.50, 
20.40
Razcepljen – triler
od četrtka do srede: 17.30, 21.00
Vaiana: Iskanje bajeslovnega 
otoka – animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.50
sobota, nedelja: 14.10, 15.50
Zakaj ravno on? – komedija
od četrtka do srede: 18.40, 20.50
Zapoj – animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.30, 17.40
sobota, nedelja: 14.20, 16.30, 
17.40
Zapoj – animirani, sinh., 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.40
sobota, nedelja: 13.30, 15.40
xXx: reaktiviran – akcijski
četrtek: 15.30, 17.20, 20.00
petek, sobota: 15.30, 17.50, 
20.00, 22.10
nedelja, ponedeljek, torek, sre-
da: 15.30, 17.50, 20.00
Čreda – komedija
od četrtka do srede: 19.50

ČETRTEK
19.00 Trgovski potnik (Liffe po 
Liffu) – drama
PETEK
19.00 Mister Universo (IFFR 
Live) – drama
SOBOTA
20.00 Home (IFFR Live) – dra-
ma
NEDELJA
17.45 Bučko (Liffe po Liffu) – 
animirana družinska komedija
19.00 Toni Erdmann (Liffe po 
Liffu) – komična drama
SREDA
19.00 Trgovski potnik (Liffe po 
Liffu) – drama

PETEK
18.00 Bučko – animirani družin-
ski fi lm, sinh.
19.30 Družina brez zavor – ko-
medija
21.15 Razcepljen – triler
SOBOTA
18.00 Loving – biografska ro-
mantična drama
18.30 Bučko – animirani družin-
ski fi lm, sinh.
20.30 Razcepljen – triler

NEDELJA
16.00 Balerina in Viktor – ani-
mirana avantura, sinh.
17.00 Bučko – animirani družin-
ski fi lm
18.00 Družina brez zavor – ko-
medija
19.00 The Beatles: Osem dni na 
teden – glasbeni dokumentarec
20.00 Loving – biografska ro-
mantična drama
PONEDELJEK
17.30 Razcepljen – triler
20.00 24 tednov – drama

18.00 Gledališče Zarja Celje – 
kulturni dom Trnovlje
Gledališko v novo leto: 
Fran Milčinski – Ježek: 
Zvezdica Zaspanka
v izvedbi otroške gledališke 
skupine Gledališča Zarja 
Celje

20.00 eMCe plac Velenje
Malapala
odprtje razstave Maje 
Lesjak

SOBOTA, 28. 1.

10.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje, Hermanov brlog
Zeliščkoti
lutkovna predstava v 
izvedbi Kulturnega društva 
Celje; abonma in izven

10.30 Dom kulture Velenje
Picko in Packo
gledališka predstava za 
otroke; Maksi (2) in Mega 
Pikin abonma

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

17.00 SLG Celje
Henrik Ibsen: Nora ali 
hiša za lutke
abonma po posebnem 
razporedu in izven

18.00 Kulturni dom Gorica pri 
Slivnici
Micki je treba moža
komedija v izvedbi mladih 
z Jožefovega hriba; vstop 
prost

19.30 SLG Celje
Jean Giraudoux: Ondina
SNG Nova Gorica, 
Borštnikov trojček, izven 
abonmaja

ČETRTEK,
26. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

PETEK, 27. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.40 melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 8.45 

Poročilo PU Celje, 10.00 No-
vice, 11.15 Radi ste jih po-
slušali, 12.00 Novice, 12.15 
Od petka do petka, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 Re-
gijske novice, 14.15 Rušimo 
tabuje, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Poglejte v zvez-
de z Gordano in Dolores, 
19.00 Novice, 19.15 Gosti-
mo gostoljubnega glas-
benega gurmana, 24.00 
SNOP (Radio Murski val)

SOBOTA,
28. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 9.15 
Otroški radio, 10.00 Novi-
ce, 10.15 Rušomo tabuje, 
ponovitev, 11.00 Kulturni 
mozaik, 11.20 Kuhajmo 
skupaj, ponovitev, 12.00 
Novice, 12.15 Tedenski 
osir, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gostimo gostoljubne-
ga glasbenega gurmana, po-
novitev, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja),18.00 Lestvica - 20 
vročih Radia Celje, 19.00 
Novice, 24.00 SNOP (Radio 
Ptuj)

NEDELJA,
29. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Kristijan 
Petek, 11.15 Tedenski osir 
– ponovitev, 12.00 Novice, 
13.00 Čestitke in pozdra-
vi, 18.00 Pesem slovenske 
dežele, 24.00 SNOP (Radio 
Ptuj)

PONEDELJEK,
30. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-

mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
9.15 Predstavitev skladb za 
melodije tedna, 10.00 No-
vice, 10.15 Ponedeljkovo 
športno dopoldne, 12.00 
Novice, 12.15 Vaš zakaj, 
naš zato, 13.00 Kulturni 
mozaik, 13.15 Izbiramo 
skladbe tedna, 14.00 Re-
gijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 
Znanci pred mikrofonom, 
Kristijan Petek, ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Ka-
trca, 24.00 SNOP (Radio 
Ptuj)

TOREK, 31. januar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU Ce-
lje, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živa-
li, velike ljubezni, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 
Regijske novice, 14.15 Go-
spodarski utrip regije, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Me-
lodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Strokovnjak 
svetuje, 19.00 Novice, 
19.15 Male živali, velike 
ljubezni, ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

SREDA, 1. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU Ce-
lje, 10.00 Novice, 10.15 
Kuhajmo skupaj, 11.15 
Zeleni val, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni mozaik, 
13.20 Mali O – pošta, 13.30 
Mali O – klici, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Poudar-
jeno, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 16.20 Filmsko pla-
tno, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 18.00 Pop čvek, 
19.00 Novice, 19.15 Zeleni 
val, ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Velenje)
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega raču-
na: 06000  0026781320. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: SHERPA, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnik odg. ur.:  Robert Gorjanc
E-mail: radio@nt-rc.si
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Barbara Gradič Oset, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Eva 
Popovič, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar, Bojan Pilih, 
Kristina Šuhel, Klavdija L. Tomažič

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

NEDELJA, 29. 1.

17.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Prijatelji, ostanimo 
prijatelji
muzikal z najlepšo 
Avsenikovo glasbo

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Bunderla & Godler šov
komedija Špas teatra

TOREK, 31. 1.

16.30 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop 
dislociranega oddelka 
v občini Vojnik: 4., 5. in 
6. razred, sledi 1., 2. in 3 
razred

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Sotla nas povezuje
literarni večer; gost; 
Božidar Bezinščak – 
Bagola

19.00 Vila Bianca Velenje
Marjanov večer
večer v spomin na 
kulturnega delavca in 
ustvarjalca Marjana 
Marinška

19.30 SLG Celje
Neil Simon: Matilda, 
počak!
Špas teater, gostovanje

SREDA, 1. 2.

9.00 do 11.45 Glasbena šola Rista 
Savina Žalec
Regijsko tekmovanje 
mladih glasbenikov 
Slovenije
komorne skupine z godali 
in klavirjem

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Avč, moji zobje
gledališka predstava; 
gostje: dijaki 3H Gimnazije 
Celje – Center

18.00 Dom kulture Velenje
Impro predstava
spontanost, sodelovanje 
in smeh – trije S-ji 
improvizacije; Abonma 
Mladost in izven

18.00 Mladinska knjiga Celje
Janez Markeš: 
Premišljevanje o Sloveniji
18.30 Glasbena šola Rista 
Savina Žalec

Javna produkcija
vstop prost
19.00 Plesni forum Celje

Maska rdeče smrti
plesno-glasbena 
predstava GCC in II. OŠ 
Celje; vstop prost
zmenek s knjigo; vstop 
prost

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Klaus Kuchling
orgelski koncert iz sklopa 
Glasba na hribu

Ostale 
prireditve

ČETRTEK, 26. 1.

9.00 Ljudska univerza Šentjur
O medsebojnih odnosih
predavatelj: dr. Karel 
Gržan

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Cikel zdravstvenih 
predavanj: Koža – 
ogledalo zdravja
predava dr.. med. 
Slobodan Vujasinović

17.00 Knjižnica Laško
Pravljična urica

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Branje je žur, reading 
is cool z Boštjanom 
Gorencem – Pižamo
pogovor bo vodila Brina 
Zabukovnik Jerič

19.00 Knjižnica Laško
Bonton v vsakdanjem 
življenju
strokovno predavanje 
Bojane Košnik

PETEK, 27. 1.

17.00 Celjski mladinski center
Izobraževanje za mir
multimedijska 
izobraževalna delavnica, 
ki jo je zasnoval Prem 
Rawat

17.00 do 19.00 Ipavčev kulturni 
center Šentjur
Ustvarjalnice z Manjo 
Koren Kodele
brezplačne ustvarjalne 
delavnice so namenjene 
otrokom od 4. leta

18.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Športnik leta 2016
z razglasitvijo naj 
športnika/-ce občine 
Rogaška Slatina

19.00 Rojstna hiša Antona 
Martina Slomška na Slomu 
pri Ponikvi
Zakaj me ne razumeš, 
saj sem vendar tvoj (oče, 
mati, otrok)
predava: Peter Pučnik

SOBOTA, 28. 1.

7.00 Ploščad Centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

9.00 do 13.00 Mestna knjižnica 
Velenje
Vsi kupujemo, vsi 
prodajamo
knjižni sejem

10.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Medvedek na potepu
otroški abonma Jurček

18.00 Rdeča dvorana Velenje
Mdance išče službo
plesna produkcija

NEDELJA, 29. 1.

16.00 Dom sv. Jožefa Celje
Molitveno srečanje 
starejših in starih staršev

PONEDELJEK, 30. 1.

16.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
namenjena otrokom 
starejšim od treh let; 
pripovedovala bo Maruša 
Škoda

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Severna Koreja se odpira
potopisno predavanje 
Izidorja Furjana v okviru 
Univerze za III. življenjsko 
obdobje

18.00 Krajevna knjižnica Liboje
Po pravljici diši
pravljična ura

18.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Energetska jedrna 
podpora za vsakdanje 
življenje
predavala bo Aleksandra 
Saša Krumpak

18.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Večer aforizmov z 
Jožetom Mastnakom – 
Marjanom
vstop prost

TOREK, 31. 1.

17.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
namenjena otrokom 
starejšim od petih let; 
pripovedovala bo Dona 
Pratnekar

SREDA, 1. 2.

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Take o zobkih
ura pravljic je namenjena 
otrokom, starejšim od 
treh let; pripovedovala bo 
Vesna Gaber Podhovnik

Dobrodelne 
prireditve

SOBOTA, 28. 1.

18.00 Hotel Benda Mozirje
Predavanje z Ivanom 
Sočejem v organizaciji 
društva Celjski vegani
denar od vstopnine bo 
namenjen za življenje 
Nikicine črede

19.00 eMCe plac Velenje
Dobrodelni družabno-
zabavni večer
zbrana sredstva bodo 
namenjena Centru Hiša – 
velenjskemu zavetišču za 
brezdomne osebe

NEDELJA, 29. 1.

17.00 Dom kulture Velenje
Ansambel Saše Avsenika, 
Študentski oktet, Eva 
Boto …
dobrodelni koncert

Razstave

Stari grad Celje, stolp nad 
Pelikanovo potjo: Svetlikanje 
prekletih/ Flickering of the da-
mned, zvočna instalacija Ga-
šperja Piana; do nadaljnjega; 
Prostorska postavitev Marka 
Požlepa Svetlikanje prekletih 2. 
del – fragmentacije zgodovine; 
do preklica

Paviljon za prezentacijo 
arheologije, Glavni trg Celje: 
razstava Rimska Celeja; do na-
daljnjega

Muzej novejše zgodovine 
Celje: razstavi Pot domov in 
Herman Lisjak vódi po vôdi; do 
10. 2.

Galerija sodobne umetnosti 
Celje in Likovni salon Celje: 
razstava Konrada Topolovca; do 
26. 2.

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: Osemdeseta@
Celje 1980–1989; do preklica

Otroški muzej Hermanov 
brlog: razstava Herman Lisjak 
vódi po vôdi; do 10. 2.

Galerija Železarskega mu-
zeja Teharje: XVII. celjska 
fotografska razstava 2016 Foto-
grafskega društva Celje; do 31. 
1.; razstava likovnih del Marie 
Karner-Lemesheve Od skice do 
jekla; do 30. 1.

Celjska kulturnica: slikarska 
razstava Nike Krašovec Šepič 
(akvareli in olja na platno); do 
31. 1.

Galerija Kvartirne hiše Ce-
lje: slikarska razstava Ljubana 
Šege Slike; do 31. 1.

Dom sv. Jožefa Celje: razsta-
va Janka Orača v sliki in grafiki; 
do 28. 2.

AQ galerija: prodajna razsta-
va del različnih umetnikov: do 
31. 1.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke; do 31. 1.

Mestna galerija v Kultur-
nem centru Rogaška Slatina: 
razstava Pozdrav iz Rogaške Sla-
tine – Rogaška Slatina na starih 
razglednicah; do 31. 1.

Anina galerija Rogaška Sla-
tina: razstava del ruskih umetni-
kov; do 12. 2.

Galerija Velenje: razstava 
grafik Iskanje matrice, dela 33 
slovenskih avtorjev; do 28. 1.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do hi-
storicizma po korakih (prilago-
jeno za osebe z motnjami vida), 
Lapidarij, Alma M. Karlin: Poti

Pokrajinski muzej Celje – 
Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravi-
liški turizem

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Brlog igrač

Fotografski atelje Josipa Pe-
likana: stalna postavitev

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti
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Foto: SHERPA
FOTO TEDNA Nisem najlepši, sem pa največji!

Minus jih ni motil
V Savinjo ob cerkvenem prazniku tudi pravoslavni verniki

Zveza srbske diaspore je 
19. januarja ob pravoslav-
nem prazniku, tako ime-
novanem bogojávljanju, 
organizirala plavanje v Sa-
vinji. Gre za tradicionalen 
obred v pravoslavni veri, ki 
je najbolj razširjen v Srbiji, 
Republiki srbski in Rusiji. 
V Sloveniji so ga prvič pri-
pravili pretekli teden, in 
sicer na Špici v Celju.

Spust v vodo in plavanje na 
ta dan sta imela kulturno-ver-
ski značaj. Pravoslavni verniki 
so namreč minuli teden imeli 
tridnevno cerkveno praznova-
nje. 18. januarja je bil po sta-
rem pravoslavnem koledarju 
Jezus krščen v reki Jordan. 

Dan kasneje je tako imenova-
no bogojavljanje, ko se opravi 
obred plavanja po rekah.

Če piha severni 
veter …
Gre tudi za druženje, ki je 

v Srbiji zelo priljubljeno, zato 
je tudi na spletu mogoče naj-
ti številne posnetke plavanja 
v rekah in poljubljanja križa 
oziroma »krsta«, kot ga ime-
nujejo pravoslavni verniki. 
Velja namreč tudi zanimiva 
teorija, da se ravno na dan bo-
gojavljanja ob polnoči odprejo 
nebesa in kdor zre v nebo ob 
polnoči, ima možnost, da se 
mu uresniči vsaka želja, le ja-
sno si jo mora zamisliti.

Sicer ta dan velja za ene-
ga največjih pravoslavnih 
praznikov. Voda, ki jo na ta 
dan blagoslovijo, naj bi bila 
zdravilna. Prav tako velja, da 
ta dan, če piha severni veter, 
napoveduje zdravo leto, a če 
zapiha južni veter, pomeni, 
da bo leto polno bolečine. 
Dan kasneje, torej 20. ja-
nuarja, pravoslavni verniki 
praznujejo tako imenovani 
Jovan dan, ko slavijo Janeza 
Krstnika, ki je Jezusa krstil.

»Od mladih se 
učimo«
Zanimiv običaj so v Slove-

niji tokrat prvič obudili na 
pobudo mladih, ki so se v 

Dogajanje na Špici je minuli četrtek spremljalo kar nekaj ljudi. »Gre za lep običaj, za katerega upam, da bo postal tradicija,« pravi podpredsednik Zveze srbske diaspore 
Slovenija Igor Mitić.

Slovenijo priselili v zadnjem 
času, pravi podpredsednik 
Zveze srbske diaspore Slove-
nija Igor Mitić: »Pravzaprav 
se mi, ki smo v Sloveniji roje-
ni in tu živimo že ves čas, na 
ta način od njih tudi učimo.«

Četrtkovo plavanje je na 
Špico privabilo kar nekaj 
ljudi. Tisti, ki so se odločili, 
da bodo zaplavali, so morali 
v reki priplavati do venca s 
krstom oziroma s križem in 
ga poljubiti. Venec v reko 
položi pravoslavni župnik 
oziroma pop. Plavanje ni 
tekmovalnega značaja, mora 
pa prvi, ki priplava, križ po-
ljubiti in ga dvigniti v zrak 
v čast Jezusu. Prijavljeni za 
plavanje so bili večinoma iz 
Celja, a tudi iz Velenja in Ro-
gaške Slatine. Po bogojavlja-
nju za pravoslavne vernike 
sledi še »slava«, ki je njihov 
značilen praznik svetnikov 

cerkve, ki jih Srbi častijo v 
svojih hišah ob posebnih 
obredih. »Temeljna cilja sta 
združevanje družin, prija-
teljev in druženje. Danes 
je tempo življenja takšen, 
da ljudje pogosto nimajo 

časa, in takšni dnevi so pri-
ložnost, ki jo izkoristimo 
za to, da smo lahko skupaj. 
Kajti druženja nasploh da-
nes manjka,« pravi Mitić.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Osrednjo vlogo v bogojavljanju ima pop oziroma pravoslavni župnik. Ta 
namreč s spustom venca s križem podeli tudi blagoslov sodelujočim.
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V zapletenem svetu, v katerem živimo, 
moramo vedno hitreje razmišljati in se od-
ločati pod pritiskom hitrega načina življe-
nja, preobilja informacij, različnih vrednot 
in interesov, kajpak tudi socialno-ekonom-
skega položaja. Sodobni človek vedno težje 
najde zbranost in način, da bi čas, ki mu je 
namenjen na zemlji, ne le preživel, marveč 
tudi razumel in osmislil. Mu pri tem lahko 
pomaga fi lozofi ja?

Na to vprašanje odgovarja mag. Tatjana Roz-
man, profesorica fi lozofi je in zgodovine na I. 
gimnaziji v Celju, ki že leto v Osrednji knji-
žnici Celje, od nedavnega pa tudi v Knjižnici 
Otona Župančiča v Ljubljani, pripravlja cikel 
predavanj z naslovom Ali lahko danes sploh še 
kaj počnemo s fi lozofi jo. V prvem predavanju 
iz drugega cikla se je lotila tudi ene trenutno 
najbolj aktualnih političnih tem, izvolitve no-
vega ameriškega predsednika, ki je prisegel 
minuli petek.

Zakaj je Trump tako zanimiv za fi lozofsko 
obravnavo?

Trump je trenutno absolutno tema številka 
ena, s katero se ukvarja vsa kritična javnost. 
Kot aktualna tema nov ameriški predsednik 
ni izšel iz »praznega prostora«, nepredvidlji-
ve situacije, ampak se je dalo slutiti, da se bo 
nekaj takšnega zgodilo. Težava je, ker se je 
to zgodilo v ZDA sorazmerno zgodaj. Vzpon 
populističnih politikov je sicer že kar nekaj 
časa trend. V enem od svojih predavanj sem 
opozorila na primerjavo med Silvijem Berlu-

Trump je dal veter v jadra populističnim 
politikom in sovražnemu govoru
Mag. Tatjana Rozman o tem, kaj še sploh lahko počnemo s fi lozofi jo

»Filozofi ja je znanost in znanstveni 
jezik je vedno oddaljen od vsakdanjih 
vprašanj, čeprav se fi lozofi ja z njimi še 
kako ukvarja. Nihče od matematike 
ne pričakuje, da bo jasna in razu-
mljiva, vendar je prisotna povsod, 
na vsakem koraku in težko si za-
mišljamo svet brez nje. Ravno tako 
kot si težko zamišljamo svet brez 
fi lozofi je.«

»Tek je idealna sprostitev in oblika 
rekreacije zame že kar tretje desetle-
tje. Zanj sem bila popoln antitalent, 
moja najhujša nočna mora tudi v 
spominu na srednjo šolo je bil tek 
na šeststo metrov, ki je tudi v špor-
tno-vzgojnem kartonu. To govorim 
zato, da bi spodbudila vse tiste, 
ki trdijo, da tek absolutno ni 
zanje: sem živi primer tega, da 
lahko iz čiste ničle, če človek 
vztraja, preteče tudi maraton.«

Mag. Tatjana Rozman (1964)
je po šolanju v Osnovni šoli Laško na-
daljevala izobraževanje na I. gimnaziji v 
Celju in kasneje na Filozofski fakulteti v 
Ljubljani. Po opravljeni diplomi se je leta 
1989 zaposlila na I. gimnaziji v Celju kot pro-
fesorica zgodovine in fi lozofi je, kjer to delo opravlja 
še danes. Ob delu je nadaljevala študij na Fakulteti 
za humanistične študije v Kopru, kjer je leta 2009 
tudi opravila znanstveni magisterij s področja fi lo-
zofi je vizualne kulture. Ob poučevanju v šoli je bila 
soavtorica vrste delovnih zvezkov za zgodovino 
v gimnazijskih programih (Stare dobe, Srednji in 
novi vek, Zgodovina na maturi …). Svoje prispev-
ke je objavljala tudi v Novi reviji in Zgodovini za 
vse. Predelana magistrska naloga je izšla v 
zbirki Zgodovini.ce z naslovom Pojoči kastrati 
– zlorabljeno telo na odru.

sconijem in Donaldom Trumpom. Berlusconi 
je sicer že del evropske politič-
ne zgodovine, vendar ima 
kar nekaj skupnih točk 
s Trumpom. Oba sta 
povezana z mediji, 
čeprav Berlusconi 
bolj kot njihov la-
stnik, medtem ko 
je Donald Trump 
nekaj sezon na-
stopal v svojem 

avtorskem šovu Vajenec (The Apprentice). 
Takrat nihče ni resno razmišljal, da bo 

to prihodnji predsednik ZDA. Zdelo 
se mi je, da je že dovolj velik do-

sežek za Trumpa, da je dobil 
republikansko nominacijo za 

predsednika države. Ampak 
po predsedniških volitvah je 
večina sveta obstala z odpr-
timi usti.

Ste bili torej tudi vi šo-
kirani?

Kot večina intelektual-
cev, ki so se s tem bolj 
poglobljeno ukvarjali, 
»češ saj mogoče pa 
stvar še ni šla tako 
daleč«. Ampak žal 
je pandorina skrinji-
ca odprta. Zdaj se 
moramo soočiti s 
tem, kar nas čaka. 
Trump je dal vetra v 
jadra vsem populi-
stičnim politikom, 
vsem sovražnim 
govorom, ki so z 
njim postali legiti-

mni. To je zago-
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Trump je dal veter v jadra populističnim 
politikom in sovražnemu govoru
Mag. Tatjana Rozman o tem, kaj še sploh lahko počnemo s fi lozofi jo

»Do fenomena Slavoj Žižek v Sloveniji in 
svetu ne bi prišlo, če ljubljanska fi lozofska 
fakulteta ne bi imela dovolj bogate in do-
bre znanstvene tradicije. In če ne bi Žižek 
znal izkoristiti tega, da se fi lozofi ja danes 
uveljavlja preko medijev, ki značilno za-
znamujejo naš odnos do dejanskega sveta. 
In v tem zagotovo ne vidim nič posebej sla-
bega, fi lozofi jo je dodobra populariziral.«

pomagala nacizmu na oblast. To vemo iz pri-
merjave med weimarsko Nemčijo in začetkom 
tridesetih let. Hitler je deset let prej, preden je res 
prišel na oblast, neuspešno poskušal izpeljati 
državni udar. Takrat so ga imeli za popolnoma 
marginalno fi guro v politiki, večina se mu je celo 
posmehovala, da nekdanji desetar v vojski res 
ne more povzročiti velikih sprememb.

Najbrž je malo nespodobno, da bi delali 
primerjavo med Trumpom in Hitlerjem?

Neposredna primerjava res ni smiselna. 
Njun osebnostni profi l je zagotovo različen. 
Če se s tem lahko na hitro potolažimo, so 
zgodovinske okoliščine tiste, ki so veliko bolj 
primerljive. To je zadeva, ki jo ne moremo od-
praviti zgolj s psihološko oceno, ampak gre za 
globlje družbene razsežnosti. Tudi Hitler se 
zagotovo ne bi povzpel na oblast, če bi takrat 
bile družbene razmere drugačne.

Te razmere so danes drugačne tudi iz dru-
gega vidika, ki ga obravnavate in osvetljujete 
v svojih predavanjih, ko govorite o brisanju 
meje med domišljijo in resničnostjo. Pri tem 
je spet ključna vloga medijev, tako klasičnih 
kot t. i. novih medijev, družbenih omrežij. 
In prav slednji naj bi odločali o rezultatih 
ameriških volitev. Torej odloča to, kar je izre-
čeno, tematizirano na Twitterju, Facebooku? 
Očitno virtualna realnost postaja pomemb-
nejša od stvarnosti …

To je danes dobilo že prav dramatične raz-
sežnosti. Ravno Trumpova volilna zmaga je iz-
postavila problematiko umeščanja 
laži, da se danes da vsako novico 
prodati kot resnico. Težava je, da 
neresnične zgodbe zavzemajo odlo-
čilno mesto tam, kjer bi morala svo-
je mesto najti resnica. Še en vidik 
vzpona populističnih strategij bi iz-
postavila: to, da namesto razumske-
ga premisleka v ospredje prihajajo 
čustvene reakcije. Če kot populist 
nagovarjaš čustva ljudi, pomeni, 
da je pot do učinka veliko hitrejša 
in veliko bolj nepredvidljiva, kot če 
politik stoji za svojimi argumenti, ki 
jih racionalno utemeljuje. Ob tem 
tudi pričakuje kritično javnost, ki 
zna avtonomno presojati in se od-
ločati med vsem balastom informacij. Težava 
današnje kulturne industrije je, da ustvarja 
prav te nekritične posameznike, ki so vodljivi, 
ki jih premamita reklama, zabava, in to je tisto, 
kar je že ušlo iz pandorine skrinjice.

Za Trumpa je glavni komunikacijski kanal 
Twitter. Torej je ključna stališča o aktualnih 
in zapletenih zadevah sveta, države druž-
be … mogoče razložiti v 140 znakih?

Twitter je simptomatičen primer, da politični 
jezik danes deluje poenostavljeno. S kratkimi 
besedili je pravzaprav mogoče »zakamufl ira-
ti« pravo realnost. Vplivaš na udarnost, kratke 
novice, ob katerih ljudem ni treba veliko pre-
mišljevati, lahko se odzovejo čustveno in hitro 
ter imajo občutek, da so del aktivne mreže, v 
bistvu pa jih to samo še dodatno ustvari pasiv-
ne in nemočne.

To seveda ne velja samo za politično po-
lje, ampak se prenaša tudi v medosebno 
komunikacijo. Če samo pogledamo, kako 
mladi komunicirajo med sabo, čeprav seve-

da tudi starejši. Če človeka ni na družbenih 
omrežjih, ne obstaja. Kako si razlagate ta 
fenomen?

Začelo se je pravzaprav že z izvorom kul-
turne industrije: najprej je bila televizija tisti 
medij, ki je bil tako zelo navdušujoč, ki je tako 
zelo očaral ljudi, da je najprej prevzel kulturo 
zabave in potem tudi kulturo informacij. Glede 
na hiter tempo življenja, glede na površnost v 
odnosih je tehnologija samo sledila trendom, 
stregla želji in potrebi potrošniške družbe … 
Če bodo socialna omrežja v celoti nadomestila 
možnosti artikulirane in argumentirane razpra-
ve, potem politike praktično več ne potrebuje-
mo. To je vstop v diktaturo, ker je alternativa 
parlamentarnega diskurza samo avtoritarni 
sistem diktature, ki dovoljuje enemu, da misli 
namesto vseh.

Filozofski koncepti so včasih navdihovali 
uporništvo, danes pa lahko zgolj pomaga-
jo pri preživetju v določenih razmerah, s 
katerimi smo se očitno sprijaznili in smo 
se jim vdali. Na primer temu, da je večina 
družbenega bogastva nakopičenega pri od-
stotku ljudi?

Uporništvo danes marsikdo pogreša. Am-
pak svet se je od dobe revolucij temeljito 
spremenil. Glavna razlika je, da so nekoč lju-
dje videli vzrok svojega stanja oziroma svoje 
situacije v nekem posamezniku ali določeni 
politiki, ki jo je bilo treba spremeniti, ter v 
reprezentativnem modelu oblasti. Kot je ne-

koč dejal Ciril Zlobec, ta njegov citat si bom 
vedno zapomnila, kadar bom razmišljala o 
tem, zakaj ta upor ni več možen v takšnih 
razsežnostih: »Nekoč so ljudje vedeli, komu 
zažgati grad, komu se upreti, proti komu se 
zoperstaviti, danes pa je sistem anonimen.« 
Torej, če pade Berlusconi, na njegovo mesto 
stopi nekdo drug z istimi mehanizmi in se 
zdi povsem brezupno, da bi žrtvovali svojo 
energijo, se šli revolucijo za enak učinek na 
koncu. Anonimni sistemi moči so posledica 
razvoja v času od druge polovice 20. stoletja, 
ko govorimo o postmodernizmu. To je čas, 
ki je primerljiv z obdobjem v antični Grčiji, 
ko se je zdelo, da v ospredju ni to, kar poveš, 
ampak kako poveš, in da ima vsak prav. To-
rej da ni verodostojne resnice, ker je bistvo 
v tem, kako argumentiraš. Ti argumenti so 
brez poglobljene vsebine, usmerjeni v to, da 
zgolj prepričaš svoje poslušalstvo, ne pa da ga 
navajaš k premisleku in da za tvojim stališčem 
stoji premišljena vsebina.

Kakšen status ima danes fi lozofi ja v učnih 
programih srednjih šol, na gimnazijah?

Ne najboljši. Filozofi jo načrtovalci učnih 
programov tlačijo v družboslovje, čeprav ni 
družboslovni predmet. Podobno kot mate-
matika ni naravoslovni predmet. Gre za dve 
področji znanosti, po svoje kar odločilni. Kje 
je danes mesto matematike v šolskih progra-
mih, vemo, mesto fi lozofi je pa je precej bolj 
marginalno. Koncept mature, kot je zdaj že 
skoraj dvajset let utečen, ni najbolj osmišljen 
in je predvsem humanistiko postavil v ozadje. 
Mogoče to ni bilo vidno takoj na začetku. Te-
žava je, ker šolski programi poskušajo delovati 
tržno, fi lozofi ja pa ni predmet, ki bi ga lahko 
tržili. Pred dnevi je bil o tej problematiki po-
svet na Filozofski fakulteti v Mariboru, kjer 
sem predavala o vlogi in mestu fi lozofi je v šoli. 
Namenjen je bil premisleku o tem, kako v naš 
šolski prostor vdira koncept inštrumentalnega 
uma, kako še vedno sledimo pozitivističnemu 
konceptu v učnih načrtih. Torej nismo presegli 
stališča, kot so si razsvetljenci predstavljali en-
ciklopedijo, da je vse človeško znanje popoln 
sistem, ki temelji na naravoslovno-matematični 
metodologiji. Razvoj je danes to že presegel, 
naravoslovno-matematični princip ni odgovor 
na vsa vprašanja.

Odgovora na vsa vprašanja zagotovo ni. Je 
pa v tem kaotičnem svetu najbrž pomemb-
no, da vsak najde fi lozofi jo svojega življe-
nja, okvir, v katerem se bo lažje spopadal z 

izzivi vsakdanjosti. Spominjam 
se misli dr. Tineta Hribarja, zna-
nega slovenskega fi lozofa, ki je 
nekoč dejal, da bo eden največjih 
izzivov 21. stoletja poiskati smisel 
življenja. Se strinjate s tem?

Absolutno. V čem je smisel ži-
vljenja, je nasploh zelo pomembno 
vprašanje za vsakega posameznika, 
vedno znova. Je pa vedno tudi sre-
diščno vprašanje fi lozofske smeri, 
ki ji dr. Tine Hribar pripada, to je 
fenomenološka smer. Še bolj kot 
na začetku, ko se je ta fi lozofska 
smer uveljavljala, je danes v tem 
kaotičnem svetu pomembno, da 
najdemo svoje mesto. Pri tem bi 

ponovno izpostavila, da je fi lozofi ja pot racio-
nalnega premišljevanja, ki ni vedno v nasprotju 
z religioznimi vsebinami, ampak na drug način 
vstopa v nek prostor. Zahodna civilizacija je 
vedno zaupala razumu in umu ter vedno našla 
rešitve. Glede intimnih vprašanj, s katerimi se 
prej ali slej sooči vsak posameznik, pa je tako: 
splača se investirati čas v branje, iskanje, veliko 
fi lozofi je je tudi v literaturi, kjer je mogoče na 
bolj konkreten način spoznati situacije, skozi 
katere gremo v življenju kot posamezniki ali 
kot skupina. Čeprav danes vsi s strahom pri-
čakujejo zrela obdobja življenja, lahko tudi iz 
osebne izkušnje povem, da človek, ko pride 
v leta, vidi prednost vseh spoznanj, ki mu jih 
prinašata življenje in zaupanje v modrost. Mor-
da danes ta beseda nima takšne teže, a vendar 
lahko človeku marsikaj olajša. Kot so naši pred-
niki znali spoštovati modrost, se lahko danes 
še vedno tudi mi zatečemo k njej.

ROBERT GORJANC
Foto: GrupA

»Ko sem staršem namignila, 
da bi šla študirat fi lozofi jo, je 
bil odgovor: ›To pa ne bo šlo, 
za to ti pa ne bomo dajali de-
narja.‹ Potem sem se odločila 
za dvopredmetni študij, za 
zgodovino pod A in fi lozofi jo 
pod B. In so se starši pomiri-
li, češ zgodovina je vsaj nekaj 
oprijemljivega, ampak prva 
ljubezen je ostala fi lozofi ja.«

tovo stvar, ki bo imela negativne posledice. 
Kot zgodovinarka, ne samo fi lozofi nja, lahko 
trdim, da je v zgodovini veliko primerov, ko 
se je sovražni govor stopnjeval do točke, ko 
so lahko bile posledice usodne. Ko se enkrat 
pojavi nasilje, je treba ogromno energije, da se 
stvari spravijo nazaj v utečene tirnice. In temu 
nasilju se je vedno treba tudi upreti.

Očitno smo v času, ko so populisti po-
novno na pohodu. Kaj je po vašem mnenju 
vzrok za pojav neopopulizma? Ponavadi iz-
haja iz ekonomskih okoliščin, in sicer kot 
posledica gospodarske krize, ki je morda s 
svojimi dramatičnimi posledicami šele zdaj 
udarila z vso silovitostjo.

Gospodarska kriza je zagotovo eden ključnih 
razlogov za takšne skrajnosti in njene posledi-
ce so vedno večplastne. Najprej občutimo eko-
nomsko-socialno plat, ki ustvari obup, neza-
dovoljstvo in pričakovanje hitrih 
rešitev. Naslednja stopnja so 
politične posledice. Ta-
kšen dramatičen primer, 
ki ga poznamo iz zgo-
dovine, je svetovna go-
spodarska kriza, ki se 

je začela leta 1929 
in je v Nemčiji 

dobesedno 

»Mr. Trump, precej poenostavljate zadeve, zapletenosti 
sveta se na da zložiti v 140 znakih.«

Status filozofije v učnih programih srednjih šol ni naj-
bolj ustrezen, je prepričana Tatjana Rozman.

»Populizem se je razpasel, zanj ni čas le za ›time out‹, 
marveč za zaustavitev, dokler je za to še čas.«
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Dragi otroci,  
pridružite se nam v soboto,  

28. januarja, ob 10. uri  
v Otroškem muzeju Hermanov brlog na 

lutkovni predstavi »ZELIŠČKOTI« v izvedbi 
Kulturnega društva Smeško.

Ko tako hitro bereš, da se spotiš
Andreja Črešnar je državna zmagovalka v hitrem branju v kategoriji odrasli

Pretekli konec tedna so 
se v Murski Soboti zbrali 
posebne vrste športni tek-
movalci. Njihov izziv je bil 
čim hitreje »preteči« be-
sedilo in ob koncu branja 
odgovoriti na zastavljena 
vprašanja. Učiteljica iz OŠ 
Dramlje Andreja Črešnar 
je v konkurenci odraslih 
brala najhitreje in domov 
odnesla pokal zmagovalke. 
Njen rezultat je bil 510 be-
sed na minuto, kar je zelo 
dobro, glede na to, da pov-
prečen Slovenec prebere 
250 besed na minuto.

Hitro branje je tehnika bra-
nja, ki se je je mogoče nauči-
ti, lahko pa je človek naravni 
talent. Simpatična učiteljica 
Andreja Črešnar tehnik hitre-
ga branja ne pozna oziroma se 
jim do zdaj ni posebej posve-
čala, saj se je na tekmovanje 
prijavila po naključju. »Ena 
od učiteljic je našla omenjeno 
tekmovanje in otrokom smo 
ga ponudili, da bi jih še bolj 
motivirali k branju in bralne-
mu razumevanju. Ker smo v 
OŠ Dramlje učitelji, ki se zelo 
dobro razumemo, smo se 
odločili, da se bomo prijavili 
tudi sami, in sicer v kategoriji 
odraslih. Ko smo dobili rezul-
tate, smo videli, da smo se tri 
učiteljice uvrstile na državno 
tekmovanje. Vse skupaj je 
nastalo iz ›fore‹ in tako smo 
potem tudi nadaljevali.«

Čim več besed v 
eni minuti
Na državno tekmovanje se 

je uvrstilo 66 tekmovalcev iz 
cele Slovenije. Hitri bralci so 
morali prebrati tri neznane 
članke, ki so bili tematsko zelo 
različni. Ko so članek prebrali, 
so organizatorji število besed 
delili s časom, ki ga je posa-
meznik porabil za branje, in 
dobili hitrost. A to še ni vse. 
Treba je bilo preveriti, ali je 
posamezen bralec besedilo 
res prebral, kajti ključno je 
razumevanje. Da tekmova-
lec to dokaže, mora pravilno 
odgovoriti na vsaj šestdeset 
odstotkov vprašanj, ki so po-
vezana z vsebino. Šele potem 
se rezultat upošteva. »Članki 
so bili zelo različni, a smiselni, 
besedilo ni bilo težko. Eno je 
bilo o branju, drugo o zasvoje-
nosti in mobingu, tretjega sem 
pozabila. Teme so bile zanimi-
ve, a vprašanja in odgovori so 
bili zelo podobni, zato moraš 
biti res dober pri pomnjenju 
najpomembnejših podatkov. 
Ker na splošno veš, o čem 
govori, a podrobno težko.« 
Andreja je izbrala svoj način 
branja. »Ker nisem poznala 
nobene ›uveljavljene‹ tehni-
ke, sem brala tako, da sem s 
prstom sledila besedilu in si 
poskušala čim bolje zapomni-
ti prebrano. Posebej sem bila 
pozorna na številke, imena in 
povezave med njimi,« je razlo-
žila Andreja.

Branje po sredini 
besedila
Po tekmovanju je zasle-

dila, da je eno od deklet 

Andreja Črešnar svoje učence navdušuje za branje in petje.

delilo svoj nasvet branja, to 
je branje samo po sredini 
besedila. Periferni vid nam 
namreč omogoča, da beremo 
tudi ostalo besedilo, četudi 
se nanj ne osredotočamo. 
»Drugo dekle, ki je sedelo 
poleg mene in je bilo skoraj 
moteče, je ob branju nekaj 
glasno ponavljalo ter s pr-
stom preletelo besedilo po 
diagonali.« Čeprav je Andre-
ja skromna ob svojem uspe-
hu, vseeno priznava, da je v 
času študija nevede upora-
bljala tehnike hitrega branja. 
»Spominjam se strokovnega 
izpita, ko sem imela pred 
sabo veliko literature. Brez 
hitrega branja je verjetno ne 
bi predelala tako dobro.«

Andrejo, ki je učiteljica ra-
zrednega pouka v Osnovni 
šoli Dramlje, je dober rezul-
tat tako navdušil, da se bo 
naučila različnih tehnik bra-
nja in mogoče katero kasneje 
predstavila tudi svojim učen-
cem. »Resda v tretjem razre-

du od svojih učencev želimo 
le, da besedilo preberejo in 
ga razumejo. Nikoli niso ča-
sovno omejeni. A ker se celo 
življenje učiš in rasteš, mi to 
ne bo škodilo. Mogoče bom 
kdaj učila v višjih razredih.«

Zgled učiteljice 
šteje največ
Na tekmovanju jo je spre-

mljala tudi družina, ki se je 
med njenim potenjem kopala 
v okoliških termah. Družin-
ski člani so bili zelo navdu-
šeni nad njenim uspehom, a 
kljub vsej navdušenosti nje-
na otroka ni navdušila nad 
tovrstnim preizkusom. Je pa 
zagotovo navdušila koga od 
svojih učencev. »Učencem 
nisem povedala, da grem na 
tekmovanje, a so iz medijev 
izvedeli, da sem bila uspe-
šna. Ko sem v ponedeljek 
prišla v razred, so stali v vrsti 
in so mi čestitali. Morala sem 
jim prinesti tudi pokal, saj ni 
v navadi, da učiteljice hodijo 

Pokal je morala Andreja prinesti v šolo, saj so bili učenci zelo veseli 
njenega uspeha.

na tekmovanja. A menim, da 
zgled največ šteje. Vse, kar je 
možno, bom naredila, samo 
da bi brali. Tudi s tekmova-
njem.«

Ne navdušuje jih samo 
z branjem, ampak tudi s 
petjem. Andreja je namreč 
pevka pri ansamblu Unikat. 
»Ko septembra dobim nove 
učence, ne povem, da pojem 
pri ansamblu. A kljub temu 
vsi kmalu izvedo.« V razre-
du ima 27 učencev in kar 22 
jih poje pri šolskem zboru. 
»Mislim, da je moja naloga, 
da jih navdušim za različne 
stvari. Le tako spoznajo, da 
je mogoče početi marsikaj 
in biti ob tem srečen. Moji 
učenci namreč lahko med 
malico poslušajo glasbo in 
ko pridem tretjo uro k pou-
ku, so veliko bolj sproščeni 
in pripravljeni na učenje. 
Vse naredim, da bi se dobro 
počutili v šoli. Nikoli jim ne 
ponudim glasbe našega an-
sambla, dokler sami ne reče-
jo. A če bi jih vprašala, kateri 
je njihov najljubši ansambel, 
bi vsi rekli, da Unikat.«

Vaja dela mojstra
Andreja je ponosna na re-

zultat, a vseeno je v pogovo-
ru dodala, da je imela srečo. 
»Tekmovanje se uvršča med 
športna tekmovanja, podob-
no kot šah. Po petih minutah 
tekmovanja sem se spotila, 
kot pri teku. Pred tekmova-
njem so nam organizatorji 
zaželeli veliko sreče, saj jo 
pri športu tudi nekaj potre-
buješ.« A podobno kot pri 
športu, več kot vadiš, bolje 
se odrežeš. Andreja bo tako 
letos vadila in naslednje leto 
ponovno preverila svoje bral-
ne sposobnosti.

Bralec ali ste članek pre-
brali v minuti in ob tem še 
razumeli? Potem ste neke 
vrste zmagovalec!

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: GrupA

Na 3. državno tekmovanje v hitrem branju, ki ga 
je v Murski Soboti organiziral Univerzum Minerva, 
se je od prijavljenih 260 tekmovalcev iz MemoŠOL 
uvrstilo 66 tekmovalcev iz cele Slovenije. V katego-
riji juniorji je državna rekorderka Brina Poropat iz 
Osnovne šole Tabor 1 Maribor, ki je brala s hitro-
stjo 3.928 besed na minuto in popravila svoj lanski 
absolutni državni rekord 1.874 besed na minuto. 
Državna prvakinja v kategoriji otroci je postala 
Raja Novak iz OŠ Fokovci, ki je imela povprečno 
hitrost branja z razumevanjem 1.540 besed na mi-
nuto. V kategoriji odrasli je zmago slavila Andreja 
Črešnar, učiteljica iz Osnovne šole Dramlje, ki je 
brala s hitrostjo 510 besed na minuto.
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»Nisem več ista Sara,« je dejala temnolasa mladenka, ki smo jo zadnje 
leto spremljali na njenih kraljevskih poteh. »Leto sem starejša in boga-
tejša za veliko znanj, spoznanj in izkušenj. Dolžnosti in naziv, ki sem 
ga bila v minulem letu deležna, so me močno izoblikovali. Spoznala 
sem veliko novih ljudi in se ogromno naučila. Res sem veliko pridobila 
in za to sem zelo hvaležna.« 21-letna študentka agronomije bo stopila 
nazaj na utečene poti. Z vinogradništvom in vinarstvom pa bo ostala 
povezana za vedno in zagotovo bomo zanjo še slišali.

Upornica v narodni noši
v srcu ostaja kraljica
Vinska kraljica Sara Stadler iz Bistrice ob Sotli je krono predala naslednici

več. Se vam zdi, da se njihovo po-
slanstvo nekoliko izgublja?

Z ostalimi dekleti, ki so nosila 
naziv kraljice, smo se odlično ra-
zumele in se veliko družile. Tudi 
one širijo svoje poslanstvo in pred-
stavljajo svoje kraje. Vse so tako kot 
jaz žrtvovale svoj čas in voljo. Res je 
da so oziroma smo marsikje samo 
za okras, neka dodana vrednost 
prireditve. Spoštujem delo sleher-
nega dekleta, sleherne kraljice. Se 
pa vloga »kraljice« izgublja z vsakim 
novim likom na tej sceni.

Kako danes gledate na položaj 
slovenskih vinogradnikov? 
Kaj bi bilo treba storiti, 
da bi izstopili iz pov-
prečja?

Počasi nam uspeva. 
Predvsem bi bilo treba 

mlade bolj iz-
obraževati 

o kulturi pitja vina in o bontonu. 
Tega nam vsem manjka. Vino je na-
čin življenja in vsi moramo bolj spo-
štovati delo kmetov, vinogradnikov, 
vinarjev. Ne zavedamo se, koliko 
dela je vloženega v vsako kapljico. 
Ko bomo spremenili razmišljanje, 
se bo tudi vino lažje in po boljših ce-
nah prodalo. Kar se kakovosti vina 
tiče, pa že izstopamo iz povprečja. 
Slovenija je butična proizvajalka 
vina, ki na zelo majhni površini 
prideluje veliko različnih vrst vina. 
To nas ločuje od ostalih in marsikdo 
zna to ceniti.

Kako se bo po vašem mnenju 
razpletla zgodba o teranu?

To me pa zelo skrbi! Sicer 
sem pozitivno naravnana 
in navijam za našega mi-
nistra mag. Dejana Žida-

na, ki napenja moči 

v tem boju. Evropska komisija bo 
izgubila vse zaupanje, če bo odo-
brila izjemo pri poimenovanju za 
Hrvaško. Bomo videli, kako se bo 
razpletlo. Absolutno sem seveda na 
strani kraških vinarjev, trepetam z 
njimi in si želim ugodnega razpleta.

V tem letu ste dali bolj ali manj 
vse drugo na stran. Boste morali 
na katerem področju še posebej 
kaj nadoknaditi?

Nikjer se ne pozna pretirano. Že 
med letom sem bila kar pridna in 
sem naredila kar nekaj izpitov za na-
prej. Nadoknaditi moram le zamujen 
čas z družino in s prijatelji. Zelo sem 
družabna in letos sem svoje najbližje 
na žalost malo zanemarila. A mislim, 
da so mojo časovno stisko vsi razu-
meli in da mi tega ne zamerijo.

Kje se vidite čez deset let in o 
čem boste svojim vnukom pripo-
vedovali iz časa vinskega kralje-
vanja?

Čez deset let se vidim nekje v slo-
venski kmetijski politiki. Mogoče 
sem malo preveč vizionarska in 
prepričana v možnosti sprememb, 
ampak dovolim si upati in sanjati 
o prijaznejši kmetijski politiki. Res 
me žalosti, ko poslušam razne ba-
nalne zgodbe. Če mi bo kdaj uspe-
lo … Iz kraljevskega leta bo zago-
tovo ostalo veliko lepih spominov, 
čeprav vseh zgodbic z vnuki pač ne 
bom delila (smeh). Njim bom po-
vedala, kako je njihovi super babici 
v predsedniški palači počila oble-
ka in kako se je iz te zagate rešila. 
Koliko smeha! Brez iznajdljivosti 
seveda ne bi šlo …

Imate kot nekdanja vinska kra-
ljica še kakšne dolžnosti, privile-
gije, pričakovanja?

Razen tega, da se moram vsako 
leto udeležiti kronanja nove vinske 
kraljice, dolžnosti nimam. Izjema 
so tiste, ki jih imam zapisane v 
srcu. Saj veste, kako pravijo – en-
krat kraljica, vedno kraljica. Poseb-
nih pričakovanj nimam. Čim prej 
želim končati fakulteto, narediti še 
kakšen tečaj … Nikoli ne veš, kam 
te življenje ponese, zato res ne 
smeš biti obtežen s pričakovanji.

Rekli ste, da je bil eden najlep-
ših trenutkov vašega kraljevanja 
sprejem v domači Bistrici ob So-
tli. V Sloveniji boste vedno ena 
od vinskih kraljic, v Bistrici bo-
ste vedno vinska kraljica. Kako 
ste doživljali podporo in ponos 

svojih domačih, sokrajanov, 
ki so vas v tem letu spre-

mljali na vsakem koraku?
Podpora in ponos so-

krajanov sta moje najve-
čje plačilo, ki sem ga v 

tem letu dobila. Ko sem videla, 
koliko nekaterim drugim moj na-
ziv pomeni in kako zelo ponosni so 
name, sem vedela, da se je vredno 
truditi še naprej. Včasih mi je bilo 
res že preveč naporno, takrat mi je 
njihova moralna podpora največ 
pomenila.

Vaša popotnica naslednici, 
21. vinski kraljici Slovenije, 

Maji Žibert?
Za leto si se obvezala, da 

boš stala ob strani našim 
slovenskim vinogradni-

kom in vinarjem. Naj ti 
ne bo škoda časa, ki 

jim ga boš namenila. 
Ne oziraj se na zlob-
ne jezike – teh je 
na vsakem koraku 
dovolj. Bodi pono-
sna nase, na svoje 
delo in z dvignjeno 
glavo predstavljaj 
našo Slovenijo kot 
zanimivo vinoro-
dno deželo. Draga 
Maja, želim ti vse 
najboljše!
SAŠKA T. OCVIRK
Foto: osebni arhiv

Zelo lep vtis ste naredili s svojim 
poslovilnim govorom. Ko ste ime-
li pozdravnega, ste navdih črpali 
iz napisa, da je kmet kralj. In ker 
je vaš oče kmet, torej kralj, ste vi 
princesa. Kaj vam je dalo navdih 
ob slovesu?

Že lani sem v nagovoru hotela 
izpostaviti našo tradicijo in spošto-
vanje do slehernega kmeta. K temu 
sem se vrnila tudi v poslovilnem 
govoru. Vinogradništvo, vinarstvo 
in vino so močno vpleteni v našo 
kulturo. In ta mi ogromno pome-
ni. Večji del govora je bil namenjen 
mojemu simbolnemu dejanju. Na 
predajo sem namreč prišla oblečena 
v narodno nošo. S tem sem hotela 
opomniti vse Slovenke in Slovence, 
da ne smemo pozabiti na svoje kore-
nine. Da jih moramo spoštovati in iz 
njih črpati navdih. Čisto preveč smo 
podlegli tujim vplivom, ki nimajo z 
nami nobene veze. To me žalosti. 
Obleko vinske kraljice sem nosila 
samo leto, še naprej pa bom osta-
la zavedna Slovenka in bom svojo 
ljubezen do kulture uživanja vina 
podajala naprej.

Koliko imate vinske kraljice 
sploh besede, ko gre za vašo opra-
vo?

Na žalost ne prav veliko oziroma 
čisto nič. Kreatorko določi organi-
zator in potem odobri tudi skico 
obleke. Moje mnenje oziroma ne-
strinjanje torej ni bilo dobrodošlo. 
Že takrat sem namreč predlagala, 
da bi nosila narodno nošo, a orga-
nizatorji za to niso imeli posluha. 
Res je bila moja uradna obleka zelo 
zanimiva in čisto drugačna kot vse 
prej. Privabljala je poglede. A se v 
njej nisem ravno dobro počutila.

A na koncu je vseeno obveljala 
vaša. Kako ste to izpeljali?

Zanimivo. Res mi je bilo celo leto 
hudo, ker kot uradnega oblačila ni-
sem smela oblači narodne noše. 
Meni to res ogromno pomeni. V 
svoji uradni obleki sem se marsik-
daj počutila kot maskota in zato sem 
s svojim zadnjim dejanjem hotela 
vsem pokazati in dokazati, da imam 
hrbtenico in da spoštujem naše izro-
čilo in tradicijo. Po mojem mnenju 
bi vsaka vinska kraljica morala nosi-
ti narodno nošo. Ta predstavlja nas 
– Slovence. Bleščečo, s kristalčkimi 
načičkano obleko – komu na čast 
to nosimo?

Na sejmu v Berlinu so se okrog 
mene sprehajale Nemke v narodnih 
nošah, jaz pa sem s svojim dekol-
tejem in z bogato kreacijo predsta-
vljala plehko južnjakinjo. Bilo me 
je sram. Zato sem oblekla narodno 
nošo. Ker mi ni vseeno. Ponosna 
sem na svoje dejanje in upam, da 
sem komu dala misliti.

Kako sem to izvedla? Joj, to je bila 
šele drama! Nihče ni vedel za moj 
podvig. Na prireditev sem namreč 
prišla v uradnem oblačilu in se ka-
sneje preoblekla. Narodno nošo mi 

Kako danes gledate na položaj 
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lo … Iz kraljevskega leta bo zago-
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čeprav vseh zgodbic z vnuki pač ne 
bom delila (smeh). Njim bom po-
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v predsedniški palači počila oble-
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leto udeležiti kronanja nove vinske 
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so tiste, ki jih imam zapisane v 
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želim končati fakulteto, narediti še 
kakšen tečaj … Nikoli ne veš, kam 
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koliko nekaterim drugim moj na-
ziv pomeni in kako zelo ponosni so 
name, sem vedela, da se je vredno 
truditi še naprej. Včasih mi je bilo 
res že preveč naporno, takrat mi je 
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Maji Žibert?
Za leto si se obvezala, da 

boš stala ob strani našim 
slovenskim vinogradni-

kom in vinarjem. Naj ti 

je posodila Akademska folklorna 
skupina Maribor. Cela prireditev 
je bila prestavljena za uro, bilo je 
ogromno snega in vsi so zamujali. 
Zamujal je tudi minister. Bila sem 
na zvezi z njegovim asistentom in ko 
mi je sporočil, da 
so blizu, sem 
se šla preo-
bleč. Orga-
nizatorjem 
sem rekla, 
da se mi je 
obleka strgala 
in je ne morem 
popraviti. Še re-
ceptorji v hotelu 
so mi pomagali. 
Potem sva z mini-
strom stopila v pol-
no dvorano. Počutila 
sem se fenomenalno. 
Vsi so samo izbuljili oči. Z 
vseh strani sem dobila same 
pozitivne odzive.

Katera so bila tista znanja in 
veščine, ki so vam bili v kralje-
vski vlogi najbolj v pomoč, in na 
katerih področjih ste se čutili 
negotovo?

Najbolj prav mi je prišlo znanje 
iz vinogradništva in vinarstva, ki 
sem ga celo leto še dopolnjeva-
la. Na začetku sem seveda vede-
la veliko manj, kot vem zdaj. Na 
posamezne dogodke se nisem 
posebej pripravljala in si tudi 
nisem pisala govorov. Od 
veščin pa sem zelo hva-
ležna za iznajdljivost. 
Res se vedno znajdem 
in nikoli se ne »seki-
ram«. To mi je v tem 
letu zelo koristilo. 
Tudi ko se mi je 
zgodila kakšna 
nevšečnost , 
sem jo hitro 
odpravila.

Kralj i c 
kmečke-
ga obilja 
imamo 
vedno 
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Stran Mladi za mlade so pripravili 
dijaki in profesorji Šole za rudarstvo 

in varstvo okolja Velenje.

Praznik okoljevarstvenih tehnikov 
Šolskega centra Velenje

Novinci z razredničarko ob letošnji češnji

»Na praksi je fajn!«
Najlepši del izobraževanja

Nagelj za srečo na 
poklicni poti

Dijaki z inštruktorjem 
na delovišču v jami

Vsaka generacija okolje-
varstvenih tehnikov v Šol-
skem centru Velenje posadi 
svoje drevo ob velenjskem 
jezeru.

V petek, 11. novembra 
2016, je bil za dijake in učite-
lje programa okoljevarstveni 
tehnik prazničen dan. Dijaki 
prvega letnika so že zjutraj 
posadili svoje drevo, kot je 
to naredilo že osem genera-
cij pred njimi. V Okoljevar-
stvenem gaju ob velenjskem 
jezeru se je skupini dreves 
pridružila še sadna češnja.

Sajenje drevesa in priredi-
tev po njem sta za nas vsako 
leto pravi mali projekt. Nanj 
se pripravljamo skoraj ves 
mesec. Dijaki prvega letnika 
so pri pouku raziskovali če-
šnjo z različnih zornih kotov.

Pri matematiki so računa-
li ploščino češnjevega lista, 
pri fiziki so izračunali, s ko-
likšno silo trči češnja ob tla, 
ko pade z veje, pri kemiji so 
se ukvarjali z uporabnostjo 
češnjeve smole, pri sloven-
ščini in angleščini so ustvar-
jali in interpretirali pesmi o 
tem sadežu, pri zgodovini so 
spoznali legendo o čudežni 
moči češenj. Pri strokovnih 

predmetih so prepoznava-
li kamnine v barvi češnje, 

ugotavljali pogoje, v katerih 
uspeva češnja, in še veliko 

drugega. Vse to so predsta-
vili na že 9. prireditvi Za vas 

in nas posadimo drevo. Pri 
programu so s strokovni-

mi in kulturnimi prispevki 
sodelovali tudi dijaki višjih 
letnikov. Po prireditvi so si 
obiskovalci lahko ogledali 
razstavo risb, ki so jih dijaki 
narisali pri pouku umetnosti, 
in se posladkali z okusnimi 
dobrotami. Tako je vsak di-
jak prispeval svoj kamenček 
v mozaik dogodka, katerega 
glavni namen je povezovanje 
dijakov, učiteljev, staršev in 
širjenje okoljevarstvenega 
duha.

Gostje so pohvalili pri-
zadevnost in ustvarjalnost 
dijakov. Podžupan Mestne 
občine Velenje Peter Dermol 
in direktorica visoke šole za 
varstvo okolja mag. Milena 
Pečovnik sta poudarila po-
men takšnih dogodkov za 
mlade generacije. Ravnatelj 
Šole za rudarstvo in varstvo 
okolja Velenje mag. Albin 
Vrabič je dijakom in drevesu 
zaželel vse dobro.

Posajena češnja in dobre 
misli, ki so jih dijaki izrekli 
ob prireditvi, dokazujejo, da 
se nam ni treba bati za našo 
zeleno prihodnost.

Dijaki 1. OVT in MAJA 
RADŠEL, prof.

Foto: iz arhiva ŠRVO

Geotehniki in geostrojniki rudarji opravlja-
jo prakso v realnem delovnem okolju. Vča-
sih je bil za potrebe prakse na območju jame 
Škale zgrajen učni poligon, v katerem so bile 
umetno ustvarjene jamske razmere, vključno 
s stroji. Tam so se izobraževali dijaki, ki so bili 
premladi, da bi opravljali prakso v jami. Tega 
poligona danes ni več, zato vsi dijaki opravlja-
jo prakso neposredno v povsem varnem delu 
jamskega okolja Premogovnika Velenje pod 
nadzorom inštruktorjev.

Inštruktorji so visoko usposobljeni starejši 
rudarji, ki imajo veliko izkušenj in poznajo 
jamo ter znajo delati z dijaki. Praksa je v majh-
nih skupinah – po trije do štirje dijaki – pod 
nadzorom in vodenjem inštruktorja, ki mu 
dijaki rečejo mojster. Praksa je malo krajša od 
delavnika rudarjev, poteka pa tako dopoldne 
kot popoldne, torej izmensko. Dijaki imajo svo-

jo garderobo, tako da so pri preoblačenju in 
umivanju ločeni od starejših »knapov«.

Po mnenju dijakov je praksa v jami najlepši 
in najzanimivejši del njihovega izobraževanja. 
Poglejmo nekaj izjav, ki so jih nanizali dijaki 
četrtega letnika geotehniške smeri. Nekateri so 
se podpisali, drugi so želeli ostati anonimni:

Najbolj mi je na praksi všeč, ker je veliko 
smeha. Všeč mi je tudi, ko sem na »cik- cak 
partiji«, še posebej ker se naučim veliko no-
vega. Manj všeč mi je, ko nas nekateri mojstri 
priganjajo k delu.

Na praksi sta mi zelo všeč zanimivo in razgi-
bano delo, pri katerem se naučimo 
veliko novega, ter seveda odlič-
na »knapovska« malica. 
Meni osebno je praksa 

veliko bolj všeč kot redni pouk, saj v premo-
govniku opravimo veliko koristnega dela.

Všeč mi je, ker na praksi opravljamo različna 
dela. Imamo v redu inštruktorje, ki se znajo 
tudi zabavati. Slabša lastnost dela v jami je 
morda prah, ki je včasih zelo nadležen, ampak 
tudi tega se sčasoma privadiš.

Na praksi mi je najbolj všeč, da se inštruk-
torji radi zafrkavajo, čeprav nekateri bolj in 
drugi malo manj. Ni mi všeč, ker se je zadnje 
čase malica poslabšala, mi je pa všeč, ko gremo 
prej iz jame. Alen.

Najbolj mi je všeč delo v realnem okolju. 
Inštruktorji so zelo podkovani in se lahko od 
njih veliko naučimo. Jože.

Všeč mi je delo, ki ga opravljam. Delo pa je 
lažje, saj imamo inštruktorje, ki nam pomagajo.

Najboljši je čas malice, ko z inštruktorji 
sedemo, pomalicamo in se nato 

skupaj pogovarjamo ter sme-
jimo njihovim šalam.

Všeč so mi delo in po-
govori z mojstri, tudi 

njihovi vici. Temnih 
in zaprtih prosto-
rov me ni strah. 
Najbolj mi je všeč 
malica. Včasih 
raje »zafugiram«, 
kot da bi pojedel 
malico. Tilen.

Najprej dobro 
pomalicam, po-

tem »začikam«. Ko 
se učim kakšnega 

novega opravila, se o 
tem z mojstrom pogo-

varjam. Neugoden je vča-
sih jamski prah in morda delo 

v nekaterih predelih jame, kjer je 
vroče. Davor.

Dobro je, da imamo prakso na prihodnjem 
delovnem mestu, da nas tudi zaposleni dou-
mevajo za enakopravne, predvsem pa, da ko 
stopiš noter »čez kapijo«, se počutiš kot doma. 
Vsi te lepo pozdravijo in vprašajo, kako in kaj. 
Pomagajo nam, če se kaj zalomi. V jami smo 
namreč vsi »kamerati«, vsi se dobro razumemo 
in se včasih tudi »za …bavamo«, ampak ko se 
dela, se pa dela. »Kamerati« delijo življenjske 

nasvete, ki nam vedno prav pridejo. Kot je rekel 
Aristotel – veselje pri delu ga naredi perfektne-
ga. Srečno! Rok.

In želje dijaka prvega letnika, ki še ni bil 
na praksi:

Veselim se prakse v jami. Najbolj se veselim 
dela na čelu in malice. Želim izvedeti, kakšen je 
delavnik »knapa« v jami. Prakso si predstavljam 
tako, da mi bodo enkrat pokazali, kaj delati, in 
potem bom delal, kot mi bo naročeno. Jakob.

Nekateri izrazi so čisto »knapovsko« žargon-
ski. Te pozna le tisti, ki je zraven!

Kaj je torej dijakom na praksi najbolj všeč – 
»knapovska« malica, povezanost s starejšimi 
rudarji mojstri, ki nanje prenašajo tako delovne 
kot življenjske izkušnje, razgibano delo, no-
vosti, malo adrenalina v jamskih prostorih in 
seveda neformalnost pri delu v primerjavi z 
resnim teoretičnim poukom v šoli, učenje v 
realnem okolju in občutek koristnosti. Ne mo-
remo pa mimo hvale, ki so je deležni inštruk-
torji mojstri v vseh ozirih, tako delovnih kot 
človeških, kar na mlade dijake vpliva izjemno 
dobro in očetovsko. Tako se lahko najbolj pri-
bližajo prihodnjemu kolektivu, saj jih rudarji 
sprejmejo medse praktično že pred skokom 
čez kožo.

Geotehniki in geostrojniki rudarji ter
doc. dr. BORIS SALOBIR,

učitelj strokovnih modulov
Foto: iz arhiva PV



31Št. 4, 26. januar 2017 REPORTAŽA

V množici kuharskih šovov se 
rojevajo novi kuharski zvezdniki, 
a za pravega mojstra je treba imeti 
veliko znanja, pa tudi spretnosti 
in talenta, pravi Marko Magajne, 
ki je leta 2010 zmagal v projektu 
Tuševa kuharska zvezda. Takrat je 
bil še dijak Srednje šole za gostin-
stvo in turizem Celje, pred dnevi 
pa se je tja vrnil kot član strokov-
ne komisije Društva kuharjev in 
slaščičarjev Slovenije. Ta je oce-
njevala dobrote, ki so jih ustvarile 
letošnje ekipe udeležencev prvega 
polfi nalnega tekmovanja v ponov-
no obujeni in prenovljeni akciji.

Marko je danes eden od šefov v 
restavraciji Galerija okusov v No-
vem Celju, kjer je vsak dan nov 
kuharski izziv. Tudi tekmovanje ni 
bilo enostavno, se spominja, saj je 
imel na razpolago le pol ure in se je 

moral znajti sam za razliko od leto-
šnjih tekmovalcev, ko je imel kuhar 
svojega pomočnika in na voljo več 
časa. A osvojeni naslov mu je odprl 
nove možnosti za napredovanje.

Promocija poklicev
V kuhinjah in na hodnikih šole 

je bilo na dan tekmovanja še bolj 
živahno kot ostale dni. Pouk je te-
kel nemoteno, ob tem pa so se v 
kuhinjah in predstavitvenih dvora-
nah potili dijaki iz šestih srednjih 
gostinskih šol, medtem ko ene za-
radi bolezni ni bilo. Ekipe so imele 
najprej nekaj časa za izbor sestavin, 
potem so se morale lotiti kuhanja 
in nazadnje pravilne strežbe ter 
predstavitve značilnosti svojih jedi. 
V ekipi niso bile le kuharji, ampak 
tudi natakarji in tisti, ki obiskujejo 
program turističnega tehnika.

Da gre za akcijo, ki je kakovostna 
vez med šolo in delodajalci ter osta-
lim gospodarstvom, je poudaril rav-
natelj celjske šole gostiteljice Iztok 
Leskovar in dodal: »Predtekmova-
nja so usmerjena na osnovnošolce, 
da jim gostinsko-turistične poklice 
predstavimo v pozitivni luči. Pova-
bili smo šole v regiji, a odziv je bil 
malo slabši, kot smo pričakoval, 
smo pa zato poskrbeli, da so s po-
močjo sodobne tehnologije lahko 
spremljali neposreden prenos tek-
movanja.«

V eni od kuhinj smo ujeli učen-
ce iz OŠ Lava. Mentorica Ksenija 
Koštomaj jih je izbrala med tisti-
mi, ki jih ta poklic zanima ali želijo 
tekmovati za zlato kuhalnico. Lani 
so zmagali tako na regijskem kot 
državnem tekmovanju. »Učenci z 
obiskom takšnih dogodkov, kot je 

Tuševa kuharska zvezda, spoznava-
jo delo kuharja, ki se na prvi pogled 
zdi povsem preprosto. Po takšnih 
obiskih drugače gledajo na to.«

Lokalne jedi
V Tušu so po nekaj letih premora 

projekt letos ponovno obudili in ga 
osvežili. Po štirih predtekmovanjih 
bo maja fi nalni del, kjer bodo zna-
ni zmagovalci. V Celju so komisijo 
prepričali dijaki iz Ljubljane, ki so 
skuhali žabjo pečenico s korenč-
kovim pirejem, kremastim kislim 
zeljem ter z drobljencem iz orehov 
in ocvirkov. V fi nale bo šla tudi dru-
gouvrščena ekipa šole iz Radovljice. 
Pripravila je pečen fi le zlatovčice s 
trdinkinim raviolom, z zelenjavnim 
pirejem in s peno kisle smetane.

»Vsaka šola se mora na pred-
tekmovanjih predstaviti z lokalno 

jedjo iz okolja, od koder prihaja, da 
javnost spozna tudi avtohtone slo-
venske jedi, skuhane na sodoben 
način,« je povedala Leonida Pevec, 
vodja projekta Tuševa kuharska 
zvezda. »Šole so se dobro odzvale 
in tudi raven tekmovanja je visoka,« 
pravi vodja projekta, ki poudarja, 
da je projekt namenjen promociji 
gostinskih poklicev in predstavitvi 
mladih kuharskih zvezd bodočim 
delodajalcem, kolegom iz stroke in 
javnosti. Letos so k sodelovanju po-
vabili tudi delodajalce, da bi lahko 
sestavili svojo ekipo, v kateri bi bili 
mladi do 21. leta, a na prvo predtek-
movanje ni bilo odziva. So pa prišli 
nekateri pogledat, kako to izgleda, 
in morda se bodo prihodnje leto 
opogumili.

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA

V Celju se je na prvem 
predtekmovanju 
pomerilo šest ekip.

Kdo bo letošnja kuharska zvezda?
Prvo predtekmovanje v projek-
tu Tuševa kuharska zvez-
da je bilo v Celju – V 
fi nale sta se uvrstili 
ekipi gostinskih 
šol iz Ljubljane in
Radovljice

Vsaka ekipa je morala pripraviti glavno jed s prilogo za pet oseb. Ekipo 
Celjanov, v kateri so bili Timotej Matjaž, Tina Gomilar, Nina Goričnik 
in Miha Hriberšek, je vodil učitelj Boštjan Bezgovšek (levo). »Zamisel 
za svoj krožnik smo iskali v obdobju Celjskih grofov in izbrali Barbaro 
Celjsko. Za trojno kraljico smo izbrali najboljše sestavine, kot so račje 
prsi, perutnina in svinjska ribica. Poleg tega smo dodali rdeče zelje, 
kolerabo in ajdo. Uporabili smo tudi pivo, ker je njegova proizvodnja 
že od nekdaj tradicija na tem območju. Vse skupaj smo postregli na 
črnem krožniku, ker so Barbaro imenovali črna kraljica.«

Kuharska komisija pri delu. Na sredini Marko Magajne, prvi zmagovalec projekta Tuševa kuharska zvezda Pripravljeno jed je bilo treba primerno postreči in predstaviti strogi komisiji.

Prvo predtekmovanje si je ogledala tudi Anica 
Justinek, višja svetovalka v Centru RS za po-

klicno izobraževanje. »Pohvaliti velja Tuš in 
soorganizatorje, da nudijo mladim možnosti 
za nove izkušnje, ker se tako najbolje učijo. 
Zelo mi je žal, da so gostinski delavci slabo 
nagrajeni za svoje delo. A kdor se odloči 

za te poklice in v njih ostane, izbere način 
življenja in nekatere vrednote, pri čemer ne gre 

le za denar.«

Vodja tekmovanja in kuharske komisije je 
bil Tomaž Vozelj, predsednik Društva kuhar-
jev in slaščičarjev Slovenije. Ocenjevalci so bili: 
Iztok Gumzej, Srečko Koklič, Dušan Veršec, 
Dejan Mastnak in Marko Magajne, strežne 
ekipe pa so ocenjevali Edvard Kužner, Tatja-
na Klinar, Matjaž Kovačič in Predrag Canjko.

Prvo predtekmovanje v projek-
tu Tuševa kuharska zvez-
da je bilo v Celju – V 

Prvo predtekmovanje si je ogledala tudi 
Justinek

klicno izobraževanje. »Pohvaliti velja Tuš in 
soorganizatorje, da nudijo mladim možnosti 

za te poklice in v njih ostane, izbere način 
življenja in nekatere vrednote, pri čemer ne gre 

le za denar.«Zmagovalni krožnik ljubljan-
ske srednje šole za gostinstvo 
in turizem z žabjo pečenico s 
korenčkovim pirejem, krema-
stim kislim zeljem ter z dro-
bljencem iz orehov in ocvirkov
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Radečan Andrej Grabar 
pravi, da se ukvarja z mo-
drostjo, s skrivnostjo življe-
nja, filozofijo in psihologijo. 
Njegove misli so zapisane v 
knjigah Človek in Duh resni-
ce, prebirati jih je mogoče 
na spletu. Ob tem ustvarja 
glasbena dela, arhitektur-
ne projekte, gledališke in 
multimedijske dogodke, 
plod njegove ustvarjalnosti 
so tudi inovacije. Njegova 
najnovejša zamisel so izo-
centrične smuči, ki niso le 
neobičajne na pogled, am-
pak predstavljajo čisto nov 
smučarski koncept.

Sam sicer ni navdušen 
smučar, a ker ima odprte oči, 
je ugotovil, da bi bilo treba na 
tem področju razmišljati o 
novostih. »Smučka je posta-
la potrošni material, cenena 
in nesolidno izdelana. Dana-
šnje smuči povzročajo veliko 
poškodb kolenskih vezi, hrb-
tenice …« Tako je razmišljal 
o takšnih, ki bi bile primer-
nejše za uporabo, da bi bila 
vožnja z njimi boljša, da bi 
manj obremenjevale kolena 
in hrbtenico ter da bi poveča-
le zadovoljstvo pri smučanju.

Leta snovanja
»Najprej je bilo treba pre-

misliti, kaj bi bilo mogoče 
narediti, potem smuči izde-
lati, a rezultat je bil negotov,« 
se spominja Grabar, ki je več 
let snoval novost. »Smučka 
je tako nova, da ni bilo mo-
goče povzeti česarkoli iz do-
slej znane. Nima nobenega 
pravila dosedanjih smuči,« 
pravi Grabar, ki je navdih is-
kal v bloških smučeh. S svo-
jimi izocentričnimi smučmi 
se je prvič zapeljal leta 2014 
na ledeniku Mölltalu. Prvi 
poskus ga ni navdušil, šele 
sčasoma so se pokazale vse 

Nova smučarska izkušnja
Izocentrične smuči so inovacija Andreja Grabarja – Prijetnejše smučanje za rekreativce, nove možnosti za zahtevnejše

pozitivne plati inovacije. »Če 
se z njo pelješ, kot se šika, je 
fantastična. Dobro se počutiš 
na njej. Vsakokrat se veselim 
smučanja, medtem ko mi je 
bilo prej zoprno in sem ko-
maj čakal, da bo konec.«

Smučar narekuje 
vožnjo
In kaj so glavne novosti in 

prednosti izocentričnih smu-
či? Te ne narekujejo smučar-
ju vožnje, temveč jo smučar 
narekuje njim. Odzivajo se na 
informacije, ki jih daje smu-
čarjevo telesno gibanje, in iz-
ravnavajo sile terena tako, da 
na smučarja delujejo neobre-
menjujoče. Tudi videz smuči 
je povsem nov. Kot razlaga Tea 
Šifrer iz podjetja Meltum, ki je 
prevzelo skrb za izdelavo, pro-
mocijo ter prodajo izdelka, gre 
za patentirano novost. »Center 
zavoja se vsakokrat na novo 
določa glede na aplicirano silo 
smučarja. Pojavi se torej pre-
mikajoči center zavoja, izo-

center. To omogoča nov način 
smučanja, ki v sebi skriva ne-
slutene tehnične razsežnosti 
in optimizacijo dosedanjega 
smučanja: poljuben radij za-
voja do 360-stopinjskega obra-
ta, vodljivost in stabilnost, ki 
narašča s hitrostjo, ter večjo 
varnost.« Z novo zasnovo 
smuči naj bi se razbremenilo 
smučarjevo telo, s tem pa bi ta 
imel novo izkušnjo smučanja, 
ki pozitivno vpliva na fizično 
in duševno zdravje.

Več smuči 
naenkrat
Zanimivo je, da so izo-

centrične smuči sestavljive. 
Kombinacija vozne deske 
None in ojačitvene plošče 
Imprint predstavlja smuč-
ko na smučki in omogoča 
sestavo različnih kategorij 
smuči, ki so prilagojene teži 
smučarja in zahtevnosti smu-
čanja. Smučar si sam sestavi 
svoje smuči glede na lastne 
parametre telesa, znanja in 
ambicije. Le deset vijakov 
mora odviti in lahko zamenja 
zgornjo ploščo. Izocentrične 
smuči tudi upoštevajo, da 
smo ljudje desničarji ali levi-
čarji. Asimetrični par smuči 
je prilagojen odrivni nogi.

Kako naprej?
V zadnjih dveh sezonah so 

izocentrične smuči testirali 
tako rekreativni kot profesio-
nalni smučarji in bili navdu-
šeni. Ob tem je inovacija na-
letela tudi na vrsto pozitivnih 
odmevov v strokovnih krogih 
na inovacijskih dogodkih pri 
nas in v sosednjih deželah. 
Junija 2016 so ustvarjalci 

Gre za smuči s povsem novo obliko in konstrukcijo, ki 
so lažje vodljive, okretnejše in hitrejše od trenutnih na 
trgu dostopnih rešitev. Jedro inovacije je vzpostavitev 
izocentra – spreminjajočega se centra zavoja, odvisnega 
od položaja smučarjevega težišča, obremenitve smuči in 
geometrije terena.

»Na teh smučeh se 
lahko peljete zelo 
hitro, akrobatsko. S 
kakšnim pogumnim 
mladim smučarjem 
bi radi preverili, kaj 
vse je mogoče.«

Inovator Andrej Grabar s svojimi izocentričnimi smučmi, s katerimi je dobil veselje do smučanja.

Tea Šifrer skrbi za promocijo inovativnega izdelka.

Smuči so primerne za vse stopnje znanja in za vse starostne skupine. 
Ob pravilni uporabi delujejo terapevtsko in lajšajo bolečine v sklepih 
in hrbtenici.

zanje prejeli zlato priznanje 
za inovacijo gospodarske 
zbornice osrednjeslovenske 
regije, septembra isto leto pa 
srebrno priznanje za inovaci-
jo v okviru GZS na nacionalni 
ravni.

Smuči so še vedno v ob-
dobju preizkušanja, čeprav 
inovator meni, da je zadnji 
model vrhunski. Izdelava je 
zahtevna in tisti, ki si želi ta-
kšne smuči, mora zanje od-
šteti približno dva tisoč evrov, 
pri čemer dobi vozno desko 
in več ojačitvenih plošč. To 
pomeni več smuči naenkrat.

Grabar meni, da bi kupce 
v tujini zagotovo zanimal ta-
kšen izdelek, če bi se našel 
nekdo, ki bi bil pripravljen 
vložiti v njegovo bolj mno-
žično izdelavo. A zdi se, da 
Grabarja ne skrbi, četudi bo 
izdelek ostal le za uporabo 
v krogu prijateljev, ki se radi 
odpravijo na Golte in uži-
vajo v spustih po sneženih 
strminah. »Pri vsakem delu 
je najbolj pomembna pošte-
nost. To mi je v užitek in tudi 
smuči so nastale na ta način, 
brez komercialnih trikov.«

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA

Podlaga Imprint zagotavlja posredno, mehko in stabilno vožnjo ter 
blaži vibracije, saj deluje kot vzmet.
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474
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Ko te veterani v koš vržejo
Športno-kulturno društvo Rudar Pečovje je organiziralo veliko sankaško tekmo

Poklic rudarja ali žele-
zarja je bil od nekdaj vse 
prej kot lahek. Samo naj-
bolj trmasti, vztrajni in 
zagnani so ostali. In bili 
zaradi tega vsaj tu in tam 
deležni tudi nekaj časti in 
priznanja. Železarske igre, 
ki so jih pred desetletji pri-
pravljali tudi v Štorah, so 
združile sotrpine težaške-
ga dela iz Štor, z Raven na 
Koroškem in Jesenic. Mor-
da se samo zdi, da so sani 
v tistih časih bolj drsele. A 
rudarska uniforma na sa-
neh še danes dobro izgleda.

Železarske igre so po 
osamosvojitvi zamrle. Tra-
dicijo so ponovno obudili 
leta 2001, ko so ustanovili 
Športno-kulturno društvo 
Rudar Pečovje. Med usta-
novnimi člani je bil tudi se-
danji štorski župan Miran 
Jurkošek, ki je bil prva dva 
mandata tudi predsednik 
društva. Tokrat je bil med 
tekmovalci. »To je del tra-
dicije, ki jo gojimo že vrsto 
let in nas res združuje v 

kraju.« Štore so bile dolga 
leta sinonim za železarno. 
Sankaška tekma je bila za 
marsikoga priložnost – in 
tako je še danes – da se pre-
priča, kako lepa in zelena 
je občina v resnici. »Na tej 
progi se bodo otroci lahko 
sankali še ves teden. Če bo 
vreme pomagalo, bo morda 
zdržala celo do počitnic,« je 
bil optimističen Jurkošek. 
Tudi predsednica društva 
ŠKD Rudar Pečovje Leoni-
da Cmok Kačičnik je bila 
ponosna na desetine pro-
stovoljcev, ki so v glavnem 
člani društva in so zadnje 
dni pripravljali progo. Z 
mislijo na zimsko tekmo so 
listje in dračje z gozdnega 
kolovoza odstranjevali že 
celo jesen. »Teren je kar 
zahteven, proga pa mora 
biti dobro pripravljena. Po 
gozdu, kjer je snega manj, 
ga moramo navoziti in vse 
›na noge‹ poteptati. Dela je 
res veliko.« A tekmo jim je 
doslej »sfižilo« samo vre-
me. Zadnjič so jo namreč 

zaradi pomanjkanja snega 
pripravili pred štirimi leti.

»Nikogar nisem 
ubil, da bi tako 
delal«
Štart proge in razglasitev 

rezultatov so pripravili pri 
kmetiji Klavžar. Gospodar 
Alojz se letos po progi ni 
spustil, a je z veseljem obu-
jal spomine na čase, ko je bil 
med najbolj zvestimi tekmo-
valci. Je tudi eden redkih, ki 
je na začetku delovne dobe 
še rudaril. Po končani voja-
ščini se je zaposlil v Železar-
ni Štore. »Ker sem bil doma 
tako blizu, sem bil običajno 
dežuren tudi ob nedeljah in 
praznikih. Nisem imel zelo 
težkega dela, bilo pa je pre-
cej odgovorno. Sicer pa je 
bilo delo v železarni tako te-
žaško, da ga je res malokdo 
zmogel. Še zdaj se spomnim 
tistih fantov – cele avtobuse 
so jih pripeljali iz drugih 
delov takratne Jugoslavije 
– ki so že drugi dan obupa-
li. So rekli, da niso nikogar 

ubili, da bi tako delali. Po 
kakšnem tednu jih sploh ni 
bilo več na spregled.« Alojz 
rad pokaže priznanje za po-
žrtvovalno delo, spominsko 
obeležje za delovni jubilej 
in fotografije iz takratnega 
časa. Na zimsko nedeljo, ko 
so pred njegovo domačijo 
gostovali sankači, pa se je 
za trenutek zazdelo, da so 
časi stare železarske slave 
spet oživeli.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA

Športno kulturno dru-
štvo Rudar Pečovje vsako 
prvo soboto v decembru že 
sedemnajst let pripravlja 
tudi Barbarin pohod. Sv. 
Barbara je namreč zave-
tnica rudarjev. Ne glede 
na vreme se pohoda vsa-
ko leto udeleži več sto lju-
di. Najprej se na Pečovju 
okrepčajo s tradicionalno 
prežganko, sledi pa kmeč-
ka pojedina v Trobnem 
Dolu.

Na Pečovju smo se nau-
čili, da je sankanje šport 
za vsakogar. Najmlajši tek-
movalec je bil star devet let, 
najstarejša med članicami 
je štela 64 let, dan pred 
tekmo je progo preizkusil 
tudi 76-letni gospod. Res pa 
so se najbolj srboriti fantje 
malo praskali po bradi. 
»Mogoče to niti ni šport za 
nas. Če nas pa veterani v 
koš vržejo …«

Devetletni Žiga Grabnar je bil najmlajši tekmovalec, 
ki se je spustil po vratolomni sankaški progi.

Marjana Čanžek je tokrat zasedla častno zgornje sta-
rostno mesto. »Včasih sem smučala, zdaj se sankam. 
Za kar je pač priložnost. Proga je super. Sem šla pa bolj 
na ›ziher‹. Je vseeno bolj pomembno biti cel kot prvi.«

Gostitelj na domačiji Alojz Klavžar se tokrat ni spustil v dolino. A je 
eden najbolj zvestih navijačev železarskega sankanja.

V osmih starostnih kategorijah obeh spolov se je pomerilo več kot trideset tekmovalcev.

Prvi se je po progi spustil Jože Štingl, ki je tekmo odprl v svečani rudarski uniformi.

Predsednica društva ŠKD Rudar 
Pečovje je Leonida Cmok Kačičnik.
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Želite živeti dlje in bolj zdravo? Xan-maX je prava rešitev za vas.
Zima je čas prehladnih obo-

lenj, različnih viroz in gripe. Kako 
preprečiti nastanek teh pogostih 
obolenj ali vsaj zmanjšati njihovo 
delovanje?

Odgovor je preprost. Z vnosom 
dovolj velikega števila raznolikih 
naravnih antioksidantov v telo, ki 
bodo zagotovili večjo odpornost va-
šega organizma, saj vemo, da imajo 
antioksidanti pomembno vlogo v 
preprečevanju nastajanja mnogih 
bolezenskih stanj. Preprečujejo na-

stajanje oksidativnega stresa, ki je 
sprožilec številnih akutnih in kronič-
nih bolezni, med katere spadajo tudi 
rakava obolenja.

Glede na to, da živimo v času, ko 
je zrak prekomerno onesnažen, ko 
so naše prehranjevalne navade vse 
prej kot zdrave, ko se ne znamo od-
reči nikotinskim užitkom in alkoholu, 
je še toliko bolj pomembno, da poleg 
rednega gibanja, uživanja različnih 
vrst svežega sadja in zelenjave telesu 
zaradi vse večjih potreb po antioksi-

dantih dodajamo raznolike in narav-
ne antioksidante. Ti delujejo v števil-
nih zapletenih presnovnih procesih 
v organizmu na različnih ravneh, kar 
omogoča ravno njihova številčnost 
in raznolikost. Njihovo delovanje je 
zaščitno in skrbijo za sprotno popra-
vljanje napak v organizmu, ki bi bile 
sicer sprožilec bolezenskih stanj.

Toda ne pozabite, da je potrebno 
vnašati v telo naravne in raznolike 
antioksidante, ki resnično delujejo 
na vseh ravneh. Xan-maX je 100-od-

stotno naravni sok iz mangostina 
– kraljevega sadeža, izdelek, ki ima 
dokazano vsebnost več kot 45 kva-
litetnih in naravnih antioksidantov, 
brez dodanih sladkorjev in konzer-
vansov ali drugih sadežev in nudi 
popolno zaščito za vaše telo, kar po-
trjujejo številne analize in zadovoljni 
uporabniki po vsem svetu.

Ne zadovoljite se z vnosom antio-
ksidantov v obliki praškov in tablet, 
saj je učinek le-teh veliko manjši kot 
pri vnosu naravnih antioksidantov.

Zato uživajte to razkošje zdravja 
vsak dan in telo vam bo resnično 
hvaležno.

Prepričajte se tudi vi in nas 
pokličite na našo brezplačno te-
lefonsko številko: 080-14-77 ali 
obiščite našo spletno stran: www.
xan-max.com in z veseljem vam 
bomo odgovorili na vsako zasta-
vljeno vprašanje.

Promocijsko besedilo

Virusna obolenja napadajo
Pričakajmo jih pripravljeni in odporni!

Hrana, ki krepi 
odpornost
Strokovnjak za prehrano, 

diplomirani dietetik Kemal 
Ejub, pojasnjuje, da je eden 
od razlogov za padec imunske 
odpornosti pozimi tudi nepra-
vilno prehranjevanje. Pozimi 
je namreč na voljo manj sadja 
in zelenjave, še posebej lokal-
ne pridelave, uživanje lokalno 
pridelanih izdelkov pa stro-
kovnjaki za prehrano vedno 
priporočajo. Ejub svetuje, naj 
se pri nakupu teh živil potro-
šnik vedno odloči za biološko 
ali ekološko pridelano sadje in 
zelenjavo, ki ne vsebujeta viso-
kih deležev kemijskih sredstev, 
ki zagotavljajo svežino živil.

Ejub pojasnjuje, da imata 
uvoženo sadje in zelenjava 
vrsto pomanjkljivosti:

- pri gojenju kmetje upora-
bljajo sredstva za zaščito 
rastlin in različnih aditive,

- lahko vsebujeta kemične 
snovi za zaviranje zorenja, 
podaljševanje trajnosti, 
ohranjanje barve,

- vsebujeta manj antioksi-
dantov, vitaminov A, B, C 
in E.

Gibanje, gibanje in 
še enkrat gibanje
Če zares želimo okrepiti 

imunski sistem, mora zdravo 
in polnovredno hrano po-
spremiti tudi gibanje. Profe-
sor športne vzgoje, osebni in 
kondicijski trener ter zagovor-

S kolesom v službo? 
Ceste so preveč ledene!

Peš v trgovino?
Ne v takšnem mrazu!

Daljši sprehod ali
hitra hoja? Ne, zaradi 
mraza peče v prsih!

Ni res, da mrzel zrak ni dober 
za pljuča! Preden pride zrak do 
pljuč in bronhijev, se segreje. 
Pri rekreaciji pri nizkih tem-
peraturah le velja nekoliko več 
pozornosti nameniti pravilne-
mu dihanju.

Iz različnih zdravstvenih 
domov poročajo o poviša-
nem številu bolnikov zaradi 
različnih virusnih obolenj, 
predvsem respiratornih. 
Prednjači gripa, proti kate-
ri se lahko cepimo, k čemur 
vsako leto pozivajo stro-
kovni delavci. A za zdrav 
organizem, pripravljen na 
virusna obolenja, ki na nas 
prežijo pozimi, lahko veliko 
naredimo tudi sami.

Vsako zimo nas različni po-
nudniki preplavljajo z različ-
nimi ponudbami prehranskih 
dopolnil, namenjenih boljši 
odpornosti. Za prehlad ali 
celo virusno obolenje naj-
lažje krivimo zimo in nizke 
temperature. A kriviti je treba 
tudi tisto, kar nizke tempera-
ture prinesejo s seboj. V tem 
času je namreč dostop do 
hranljivega sadja in zelenja-
ve močno omejen, prav tako 
se zvišajo cene nekaterih 
živil, po katerih posledično 
ne posegamo. Nizke tempe-
rature, sneg in zaledenele 
ceste nas odvračajo tudi od 
gibanja na svežem zraku. A 
ne le da omejimo rekreacijo 
na prostem, izogibamo se 
vsakršnem gibanju v mrazu 
in ledu.

treba topla oblačila čim prej 
sleči. Telo se namreč slabo 
odziva na prevelike tempe-
raturne spremembe.

- Poskrbeti je treba za varnost. 
S streh pada sneg, ponekod 
so poti zaledenele, pri hoji 
v hribe obstaja večja nevar-
nost zdrsov – ob primerni 
opremi, upoštevanju opo-
zoril in prilagoditvi aktivno-
sti torej nič, kar ne bi mogli 
rešiti.

- Pri telesni aktivnosti bodi-
mo pozorni na čimbolj pra-
vilno dihanje. Vdih skozi 
nos in izdih skozi usta.

Nobena skrajnost 
ni dobra
Tudi ne, ko gre za rekreaci-

jo, še posebej pri nizkih tem-
peraturah. Cigale zato opo-
zarja, da je zelo pomembno, 
da znamo prepoznati znake 
podhladitve, najbolj očitna 
sta tresavica in otežen govor. 
Treba je torej poslušati telo. 
Pekoč občutek v prsih po-
sledica prenizkih tempera-
tur, poudarja Cigale, ampak 
nizkega odstotka absolutne 
vlažnosti zraka.

EP, foto: splet

nik zdravega načina življenja 
Lucijan Cigale opozarja, da 
se ljudje premalo zavedamo, 
kako zelo pozimi zanemarja-
mo gibanje. In s tem ne misli 
le na redno rekreacijo.

»Ljudje vedno stremimo k 
udobju,« pravi Cigale. Če k 

temu prištejemo še časovno sti-
sko v današnjem hitrem tempu 
življenja, trenutne vremenske 
razmere in če upoštevamo še 
goro navodil ter priporočil o 
varnosti oziroma nevarnosti 
zaradi zaledenelih cest in po-
bočij, marsikdo sklene, da je 

toplo domače zavetje najboljša 
odločitev. Pri tem Cigale seve-
da ne pravi, da je treba pri izre-
dno nizkih temperaturah živeti 
enako: »S kolesom seveda ne 
bomo šli na ledeno cesto! A 
hoja po snegu ni tako nevarna, 
našemu telesu pa prinaša pa 
ogromno pozitivnih učinkov.«

Zima in temperature ne sme-
jo predstavljati ovire za gibanje 
na zraku. Kot spomladi ne sme 
biti izgovor cvetni prah (razen 
seveda za alergike in ljudi z 
respiratornimi težavami) in 
poleti ne pretirana vročina. 

Upoštevati je treba le nekaj 
osnovnih navodil:
- Pomembna so primerna 

oblačila. Obleči se je po-
trebno večplastno, oblačila 
naj znoj odvajajo stran od 
telesa. A paziti je potrebno, 
da se ne oblečemo preveč, 
prvih nekaj minut aktivnosti 
na prostem nas bi naj celo 
nekoliko zeblo, potem pa se 
bo telo postopoma ogrelo na 
primerno temperaturo. Ob 
prihodu v topel prostor je 

Izkoristiti je treba 
tisto, kar imamo …

 … in teh živil ni malo, poudar-
ja Ejub. V nadaljevanju je zapisa-
nih nekaj živil, ki lahko ključno 
vplivajo na krepitev imunskega 
sistema. Kot pravi, lahko z malo 
domišljije ta živila uporabimo 
na različne načine.

Sneg naj ne bo izgovor 
za opustitev gibanja na 
prostem. Če ne smuča-
te ali deskate, ostanejo 
sankanje, hitra hoja, pa 
tudi postavljanje igluja 
ali kepanje. Tudi pozimi 
se je treba zavedati, da 
šport ali gibanje krepita 
telo … in duha.

Strokovnjak za prehrano predlaga, da naj solata postane dobro in 
zdravo kosilo.

3. Radič, motovilec, korenček, por, zelena, brokoli, 
rukola

Za to skupino zelenjave je značilna grenkoba. Ta zele-
njava je vir antioksidantov (beta karotena, vitamina C). 
Spodbuja in krepi delovanje jeter ter vranice. Motovilec in 
rukola vsebujeta obilo železa, magnezija, kalija ter vitami-
nov A in C, ki varujejo pred stresom, srčno-žilnimi obolenji 
in slabokrvnostjo. Listi in koreninice vsebujejo tudi eterično 
baldrijanovo olje, ki pomirjevalno deluje na prebavila.

1. Ingver
Največkrat uporabljamo korenino ingverja, v večini prime-

rov ga postrežemo kot čaj. Ingver deluje proti vnetjem dihal, 
suhemu in pekočemu grlu, slabosti, zgagi in napihnjenosti.

2. Zelje
Vsebuje visok odstotek 

beljakovin. Je bogat vir 
selena in vitamina C. Med 
minerali prevladujejo kalij, 
železo, magnezij, žveplo in 
baker. Zelje je dober antio-
ksidant.

100 gramov 
zelja vsebuje 
približno 50 mg 
vitamina C,
kar je enako kot 
ena limona.
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Namig: predlagam uporabo jedilne ali temne čokolade, 
ker je sladica, pripravljena z mlečno čokolado, občutno 

presladka.

15 dag sladkorja sem počasi raztopi-
la na vodni sopari in tri jajca dodala 
naknadno, saj ta pri previsoki tempe-
raturi zakrknejo. Iz istega razloga sem 
temno čokolado stopila posebej, nato 
pa tekočo nekoliko ohladila, preden 
sem jo dodala zmesi iz sladkorja in 
jajc. Če bi vlila vročo stopljeno čo-
kolado, bi se jajca lahko spekla in 
mešanica bi bila zanič.

Zmes sem nato na vodni pari 
mešala približno 20 minut. 
Zmes je skuhana dovolj, ko 
spremeni strukturo, postane 
namreč zelo gosta.
Nato sem jo dobro ohladila, 
medtem pa penasto zmešala 
maslo, ki sem mu kasneje 
dodala hladno zmes. In 
krema je bila pripravljena.

KULINARIKA

Za mačje oči sem potrebovala jajca, sladkor, moko, jedilno 
čokolado, kakav v prahu, maslo, limonino lupino in banane.
Če se odločite za pripravo kreme, ki jo lahko zamrznete, 
boste potrebovali 15 dag sladkorja, 3 jajca, približno 4 rebra 
jedilne ali temne čokolade in 25 dag masla.

EVINA
KUH'NA
EVINA

KUH'NA
Krema, ki čaka na 

nepričakovane goste
Težko razumem, zakaj se nekate-

ri enostavno pojavijo na domačem 
pragu, ne da bi me obvestili o svojem 

obisku. Zaslišim zvonec, na poti do 
domofona intenzivno razmišljam, kdo 
zvoni, in ko goste spustim skozi spodnja 
vrata, začnem kot zmešana metati na 

en kup odeje, na drugega pošto in 
začnem pomivati kakšen kozarec, ki 
me čaka v koritu …, ter vse do takrat, 
dokler gostje ne pridejo do mojega 

nadstropja, razmišljam: »Ali jim imam 
kaj ponuditi?!«

Če torej želite, da vam gostitelji dobro po-
strežejo, predlagam, da opustite grdo navado 

nenajavljanja na obisk. Vsi, ki želite svojim 
gostom postreči kaj okusnega, pa berite dalje.

Vedno lahko imamo v kakšni škatli pripra-
vljene kekse. Za vse, ki radi postrežejo sladico 
»na vilico«, pa sem tokrat naredila mačje oči. 

Namenoma sem pripravila več kreme, ki vza-
me največ časa, jo zamrznila in ugotovila, da je 

odlična tudi odmrznjena. Je torej idealna rešitev za 
tiste, ki vam raven sladkorja večkrat na hitro in nepričako-
vano pade, ali za vse nepričakovane goste. V takšnem pri-
meru boste iz zamrzovalne skrinje vzeli kremo in medtem 
ko se bo talila, spekli biskvit. Sledi le še ciljna črta, kjer 
kremo namažete, dodate banano in zmaga je vaša … ali 
vsaj količina okusno zapakiranega sladkorja na krožniku.

Prav posebno pogostitev pa mi je za naslednji teden 
obljubila naša urednica Marjetka. Komaj že čakam, da 
enkrat predam kuhalnico in preizkusim, kaj bo ustvarila 
bolj izkušena kuharica.

Sprehod med trgovskimi policami

Mačje oči
Krema za mačje oči, ki jo lahko zamrznete

Biskvit Štiri rumenjake in štiri žlice slad-
korja sem penasto vmešala. Zme-

si sem nato dodala 2 dag kakava v prahu, na koncu pa sem ročno 
vmešala še dve žlici presejane moke.
Iz štirih beljakov sem naredila sneg, v katerega sem rahlo in počasi 
primešala zmes. Dodala sem še malo limonine lupinice, po okusu 
lahko dodamo tudi malo ruma.

Namig: pri pripravi biskvita 
je rumenjake in sladkor tre-
ba vedno penasto vmešati in 
nato dodajati druge sestavine. 
Moko primešamo na koncu, 
najbolje ročno z lopatko. Le s 
takšno pripravo bo biskvit me-
hak ter puhast in ne zbit.

OCENA
Priprava:

enostavna, čas vzame 
le hlajenje

Okus:

»čokobananast«,
torej odličen

Ne pretiravam, če zapišem, da je to ena najlažjih za pripra-
vo in najokusnejših sladic. Gre za starejšo sladico, najbrž 
bi recept našla tudi v babičinih zapiskih. A vendar je to 
sladica, ki vedno navduši male in velike sladkosnedce.

Čeprav sem preizkusila odtaljeno 
kremo, nikar ne zamrzujte celotne 
rulade. Banane bodo namreč 
spremenile podobo in okus.

Pripravljeno zmes sem čimbolj enakomerno razdelila po papirju 
za peko in pekla 10 minut. Pečen biskvit sem prestavila na folijo 
za peko za večkratno uporabo tako, da je papir za peko ostal na 
vrhu biskvita. Papir sem nato počasi odstranila.

Namig: če se papir prilepi 
na biskvit, si lahko poma-
gamo z mokro kuhinjsko 
krpo. To nežno pritisnemo 
na papir za peko, ki bo nato 
lažje odstopil od biskvita.

Daljši stranici biskvita sem zvila 
proti sredini in biskvit pustila, da 
se je ohladil. Nato sem ga pre-
mazala s kremo in dodala banani. 
Rulado sem spet zvila, vse skupaj 
pa premazala z ostankom kreme. 
Imela sem še dobro idejo, kako 
vse skupaj okrasiti z mrvicami in 
postreči s stepeno smetano, a so 
bili moji gostje preveč neučakani. 
Preverjeno, to je sladica, ki niko-
gar ne razočara!

Namig: da banane ne porjavijo, jih premažemo z limoninim 
sokom.

Oblikovanje
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Tolkalci spet 
navdušili

V soboto se je končal edini 
slovenski mednarodni festi-
val tolkalnih skupin – Bum-
fest. Že enajstič zapored so 
se v osrčju Spodnje Savinj-
ske doline zbrali številni lju-
bitelji dobre tolkalne glas-
be. Glasbe, ki nima meja in 
ima zelo široko občinstvo. 
V dveh festivalskih večerih 
se je na odru predstavilo 
več kot dvajset glasbenikov 
iz šestih držav.

Dvorana v Domu II. sloven-
skega tabora je oba koncer-
tna večera pokala po šivih, 
gledalci pa so lahko uživali 
v različnih glasbenih žanrih, 
pristopih in kulturah. Bilo je 
za vsakogar nekaj. Občinstvo 
je bilo ponovno zelo razno-
vrstno. Od vnukov do starih 
staršev. To je, kot pravi ume-
tniški direktor in vlečni konj 
festivala Dejan Tamše, tudi 
cilj festivala. »Z Bumfestom 
želimo ljudem približati ta 
brezmejen svet tolkal, njiho-
vo glasbo in energijo.« Sodeč 
po odzivu, je organizatorjema 
– žalskemu zavodu za kultu-
ro, šport in turizem in Sloven-

skemu tolkalnemu projektu 
Stop – tudi tokrat uspelo.

Na enajstem Bumfestu 
so se predstavili bobnarska 
skupina Laške pihalne god-
be, Claus Hessler iz Nemčije, 
Niki Waltersdorfer iz Avstrije, 

skupina Habengoods z Dan-
ske in belgijska skupina Bam. 
Nastopajoči glasbeniki so vo-
dili tudi glasbene delavnice, 
ki so bile kot vsa leta do zdaj 
odlično obiskane. Prvič sta 
organizatorja pripravila tudi 

Žalsko občinstvo je s stoječimi ovacijami pozdravilo izjemen nastop danske skupine Habengoods, ki je navdušila z nenavadnimi doma narejenimi glasbili. Dokazala je, da je na kante za smeti, vodovodne cevi in ostalo orodje mogoče igrati tudi najboljše rok uspešnice.

Belgijski trio Bam je z zvokom saksofona dokončno razvnel vzdušje v dvorani. Tudi največji ljubitelji sedežev so dvignili zadnjico in zaplesali.

Bo Dejan Tamše upihnil tudi dvanajsto svečko? Mnogi upajo, da jo bo.

Nemec Claus Hessler je pokazal in 
dokazal, kako velik mojster bobnov je.

V času festivala je oživela 
tudi avla doma. Brezplačne 
delavnice, ki so jih vodili na-
stopajoči glasbeniki, so bile 
dobro obiskane.

Bo prihodnje leto v Žalcu 
še bobnelo?
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tekmovanje v hitrostnem 
igranju na boben.

Dejan Tamše je po zadnjem 
dejanju in rezanju torte velikan-
ke pod enajstim Bumfestom 
potegnil črto. Prva ocena – fe-
stival je uspel. »Upam, da so bili 
obiskovalci zadovoljni. Dvakrat 
smo napolni dvorano, v soboto 
smo jo celo razprodali, tako da 
smo z organizacijskega vidika 
zelo zadovoljni. Gostje z vseh 
koncev Evrope se upravičili svoj 
sloves in izpolnili pričakovanja, 

ki so na našem festivalu precej 
visoka. Bučni aplavzi na vseh 
nastopih in ob koncu še množi-
čen ples v dvorani dokazujejo, 
da so bili z izborom gostov in 
njihovo izvedbo na odru zado-
voljni tudi obiskovalci.«

Je to konec ali nov 
začetek?
Že pred začetkom festivala 

je Tamše namignil, da bi enaj-
sti Bumfest utegnil biti tudi 
zadnji. Zadnja leta je namreč 

organizacijo finančno podpi-
ralo ministrstvo za kulturo, ki 
je prispevalo tretjino denarja. 
Večletna pogodba se je letos iz-
tekla in ker novega razpisa še 
ni, je tudi organizacija Bumfe-
sta številka 12 še pod velikim 
vprašajem. Čeprav se je še 
pred dnevi zdelo, da je Tamše 
pripravljen na vsaj krajši festi-
valski odmor, je že ob koncu 
letošnjega festivala nakazal, da 
mu volje in energije za nove 
podvige še ni zmanjkalo: »Res 

smo super, super zadovoljni 
z obiskom in odzivom občin-
stva in upam, da bomo mogo-
če Bumfest ›vozili‹ dalje, da se 
bomo mogoče celo videli že 
prihodnje leto na dvanajstem.«

Proračun letošnjega nekoli-
ko krajšega festivala je znašal 
približno 15 tisoč evrov, v pre-
teklosti so za organizacijo na-
menili nekoliko več, približno 
dvajset tisočakov.

LEA KOMERIČKI 
Foto: SHERPA

Žalsko občinstvo je s stoječimi ovacijami pozdravilo izjemen nastop danske skupine Habengoods, ki je navdušila z nenavadnimi doma narejenimi glasbili. Dokazala je, da je na kante za smeti, vodovodne cevi in ostalo orodje mogoče igrati tudi najboljše rok uspešnice.

Nenavadna glasbila so pritegnila pozornost mnogih, predvsem najmlaj-
ših. Danski glasbeniki so obiskovalcem dovolili, da so jih tudi preizkusili. 
Navdušenje je bilo še večje.Belgijski trio Bam je z zvokom saksofona dokončno razvnel vzdušje v dvorani. Tudi največji ljubitelji sedežev so dvignili zadnjico in zaplesali.

Dva koncertna večera in dvorana dvakrat polna do zadnjega kotička. To je vse, kar si organizatorji prireditev, koncertov, festivalov želijo.
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ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE

Rubriko pripravlja
Osrednja knjižnica Celje

www.kamra.si

Boštjan Gorenc – Pižama:
sLOLvenski klasiki 1

ALBUM S CELJSKEGA

Zbirka kipov šmarske 
Kalvarije v muzeju baroka (3)
Kalvarija

Zgodbe iz doline Netfl or-
janske je podnaslov knjige, 
ki je povsem drugačna od 
tistih, ki jih je človek vajen. 
Ob prvem listanju nekoliko 
spominja na stripe, ki smo 
jih brali v otroštvu, in je obli-
kovno vse kaj drugega kot 
resno delo. A kot nakazujeta 
naslov in podnaslov, gre za 
duhovite zapise, ki temeljijo 
na slovenskih literarnih kla-
sikih. Ti so postavljeni v naš 
čas interneta, mobilnih tele-
fonov, družabnih omrežij in 
rumenih vsebin na spletu.

Pižama je kot jezikovni moj-
ster in poznavalec domačega 
dogajanja povezal besedila 
literatov, ob katerih smo zeha-
li v srednji šoli, z današnjimi 
razmerami, jih po-
stavil v povsem nov 
kontekst in pred-
vsem poskrbel, da 
knjigo preberemo 
v enem zamahu in 
se ob tem nenehno 
zabavamo. Resda 
je pretirano zeha-
nje in dremanje v 
srednji šoli lahko 
pustilo takšne po-
sledice, da vseh od-
tenkov vsi ne bodo 
razumeli in bodo 
morda odreagirali 
v stilu SMS-dopiso-
vanja ob Menuetu 
za kitaro Vitomila 
Zupana.

Prvi: »Zanima 
me, če imaš akor-
de. Sem brskal 
po netu in ne 
najdem.« Drugi: 
»Akorde?« »Ja.« »Za Menuet 
za kitaro?« »Ja.« »Od Vitomi-
la Zupana?« »Točno tega. Saj 
sem napisal.« »Ni panike. Vem 
iz glave. C-E-P-E-C.« In tako 
naprej v tem stilu …

Uršika Zala je tako v knjigi 
zvezda Facebooka, Cankar-
jeve Vinjete in Črtice dobijo 
povsem sodobno vsebino, 
Levstikov Martin Krpan po-
stane zvezda portala Šepeta 
se … Zdravljico je s simboli s 
telefona mogoče prebrati tako 
ali drugače. Ob Kersnikovem 
delu Mačkova očeta se spo-
mnimo ne tako davnih aktual-
nih polemik. Beremo namreč 
javno pismo zaskrbljenih star-
šev, ki so v naslovu knjige za 
domače branje prepoznali 
propagando teorije spola in 
brezbožnega življenja dveh 
istospolnih oseb … Še eni, ki 
so dremali pri slovenščini.

Zabavno je branje zapisnika 
inšpekcije o Pekarni Mišmaš, 
kjer je ugotovila vrsto kršitev, 
med drugim je našla živalsko 
dlako v maslenem rogljičku. 
Levstikovo Popotovanje iz 
Litije do Čateža lahko tokrat 
spremljajo vsi sledilci na Twi-

Uršika in Prešeren 
kot FB-prijatelja

tterju, a se ne konča najbolje, 
saj je vmes veliko vinskih 
kleti … Finžgarjev roman 
Pod svobodnim soncem pa 
je tokrat ekološko obarvan 
in v njem se bodo našli vsi, 
ki verjamejo v zarote in iz-
puste letal. Muca Copatarica 
prodaja svoje izdelke v sple-
tni trgovini, Lepa Vida pa na 
enem od forumov sprašuje za 
nasvet, kaj naj naredi, ker ima 
starega bolnega moža in otro-
ka, ki cele noči joče, medtem 
ko ji nek črn tip ponuja, naj 
gre z njim.

V tem slogu se pred bral-
cem vrstijo najrazličnejša dela 
slovenskih klasikov, »poso-
dobljena« v duhu tega časa. 
Pižama kot prevajalec seveda 

ne more, da ne bi ošvrknil 
tudi razmer na tem področju, 
saj si mnogi domišljajo, da so 
lahko z Googleovim prevajal-
nikom pravi mojstri besede. 
Na primeru Prešernove Vrbe 
prikaže, kaj pomeni birokrat-
sko neznanje in podcenjevanje 
stroke.

Ne preseneča, da so obisko-
valci lanskega knjižnega sejma 
sLOLvenskim klasikom 1 na-
menili največ glasov in je tako 
postala knjiga leta. Vprašanje 
pa je, ali so dela slovenskih pe-
snikov in pisateljev brez takšne 
posodobitve res nekaj, kar je 
za današnje čase neaktualno, 
ali pa je to način, da v teh de-
lih spet poiščemo vse tisto, kar 
nam še vedno sporočajo.

TC

O avtorju
Boštjan Gorenc – Pižama 

(1977) je znan kot preva-
jalec otroške in fantazijske 
literature, glasbeni izajalec 
in stand up komik. sLOL-
venski klasiki 1 so njegov 
prvenec.

Mestna ljudska knjižnica je 
na Cankarjevi cesti v stavbi 
bivše Južnoštajerske posojilni-
ce – kasneje je v teh prostorih 
deloval Kl(j)ub – poslovala od 
leta 1952 do 1962, ko se je pre-
selila na Gledališki trg. Največji 
del tega obdobja (1954–1966) je 
knjižnico vodila Marica Frece. 
Ivanka Smola, mama lastnice 
prispevane fotografi je, je bila v 
knjižnici zaposlena od začetka 
leta 1949 do jeseni 1974, nato je 
vse do upokojitve delala v Lju-
bljanski banki.

Pri Slovenskem ljudskem 
gledališču Celje je bila mestna 
knjižnica vse do prejšnjega de-
setletja, ko so se zaposleni in 
gradivo pred sedmimi leti, 18. 
januarja 2010, preselili v sodob-
no knjižnico na sedanjo skupno 
lokacijo na Muzejskem trgu.

Prispevala: Vanja Bertossi

Knjižničarke mestne ljudske
knjižnice v Celju, okoli 1960

Od leve: Ivanka Smola, Marija Berk, Pavla Arzenšek in Viktorija Vajdetič

Rubriko pripravlja: Domo-
znanski oddelek Osrednje 
knjižnice Celje; Medijski po-
krovitelj: Novi tednik

Že v srednjem veku so na praznik 
Marijinega vnebovzetja množično obi-
skovali starodavno župnijsko cerkev v 
Šmarju pri Jelšah, posvečeno Marijine-
mu vnebovzetju. Po kugi leta 1645, ko 
je v župniji umrlo več kot dvesto ljudi, 
so na hribu nad trgom sezidali še za-
obljubno cerkev, posvečeno kužnemu 
zavetniku sv. Roku, ki goduje le dan za 
Marijinim vnebovzetjem. Ko je župnik 
Matej Vrečer obe cerkvi povezal s Kal-
varijo, se je kraj razvil v pravi romarski 
center. Po oceni vizitatorja je tako pri-
šlo v Šmarje leta 1760 na oba romarska 
dneva, 15. in 16. avgusta, do 12 tisoč 
ljudi. Takšne pasijonske poti so začele 
nastajati med protireformacijo in ka-
toliško obnovo, v Vrečerjevem času pa 

Kalvarija

so bile izredno priljubljena pobožnost 
vseh slojev prebivalstva, saj so privablja-
le tudi do petkrat več ljudi kot romarski 
kraji z daljšo tradicijo. Kalvarije so bile 
sestavljene iz poljubnega števila postaj, 
podobno raznovrstna je bila njihova vse-
bina: prizori Jezusovega trpljenja so se 
pogosto prepletali s prizori iz njegovega 
otroštva ali iz Marijinega življenja. Med 
letoma 1743 in 1745 je Vrečer najprej 
postavil šest velikih kapel, ki kažejo pet 
skrivnosti žalostnega dela rožnega ven-
ca in Žalostno Mater božjo, do leta 1753 
pa je med te postavil še osem manjših 
kapel. Velike kapele, ki se jim pridru-
žuje tudi kapela sv. Roka, imajo bogato 
kamnoseško obdelane portale, baročno 
razgibana čela, strešne stolpiče in oltar-
je s pravico maševanja, manjše kapele 
pa so oblikovane skromneje. Kapele so 
opremljene s kiparskimi skupinami, ki z 

naslikanimi prizori in s štukiranim ozad-
jem zelo dramatično in naturalistično 
predstavljajo posamezen prizor. Tako 
so se verniki lažje vživeli v podoživljanje 
Jezusovega trpljenja.

Vir: Muzej baroka Šmarje pri Jelšah, 
Šmarje pri Jelšah 2015

Pripravila MATEJA ŽAGAR, 
Knjižnica Šmarje pri Jelšah, 

Domoznanski oddelek
Foto: Domen Grogl
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Aškerc je fenomen

Na lutkovni predstavi
Učenci 1. triletja POŠ Tabor so imeli 13. januarja kulturni 

dan. Odpeljali so se v Ljubljano. V lutkovnem gledališču so si 
ogledali zanimivo predstavo Ostržek. Pisatelj Carlo Collodi, 
rojen leta 1826, je napisal zgodbo. Objavil jo je v prvi italijan-
ski reviji za otroke. Vsebina Ostržka je bila takrat izjemno 
izzivalna in v nesoglasju z vzgojnimi načeli. Morda je ravno 
zato še danes aktualna.

Vtisi učencev po predstavi:
Ostržek je verjel, da ko zakoplje zlatnike, bo zraslo drevo, 

polno denarja. (Maj Krivec, 1. c)
Ko je vila Ostržku ponudila zdravilo in mu prigovarjala, naj 

ga popije, me je skrbelo, da bo umrl! (Zala Stojčević, 1. c)
Ostržek je šel na sodišče … prvič sem videl kaj takega. Še 

nikoli nisem videl v nobeni predstavi ali risanki sodišča in so-
dnika. (Tevž Gosak, 1. c)

Zanimiva glasba je donela, ko so izpustili zapornike iz zapo-
ra. (Ajda Drča, 1. c)

Zanimivo mi je bilo, ko sta se mojster Višnja in mojster Pepe 
prepirala in tepla. (Jakob Aljaž Jančar, 2. b)

Zanimivo mi je bilo:
- da sta Ines in Ivan (Polenta) – igralca iz Usodnega vina – 

igrala v igrici Ostržek. (Lara Jezernik, 3. c)
- ko deblo šepne Pepetu, da je Polenta (zaradi svetlih las), 

Pepe pa je prepričan, da ga zafrkava Tone, zaradi česar se spreta 
in nato še stepeta. (Nick Košir, 3. c)

- začetno žongliranje mojstra Toneta s hlodom. Bil je zelo 
spreten in zabaven. (Zoja Viktorija Vertovšek, 3. c)

- ko sta imela maček in lisjak glavi zakriti z vrečama. (Aljaž 
Jelen in Jakob Turnšek, 3. c)

- kako sta maček in lisjak zavajala Ostržka, on pa tega ni 
sprevidel. (Urban Cestnik, 3. c)

Zabavno je bilo:
- ko sta lisjak in maček lovila Ostržka. (Lovro Zupančič, 3. c)
- ko so zelo veliki stražarji bobnali in korakali ob glasbi. (Tjaš 

Ropas in Zala Čulk, 3. c)
Pripravile razredničarke STANKA TOMINŠEK KUŽNIK,

SILVA RIZMAL in DARJA SAVINEK

Ob 161. obletnici rojstva pesnika Antona 
Aškerca je bil na domačiji na Senožetah 9. 
januarja 22. literarni Aškerčev večer v orga-
nizaciji KD Antona Aškerca Rimske Toplice. 
Letošnji gost je bil poznavalec Aškerčevega 
dela, prevajalec in lektor za bolgarski jezik 
Lyudmil Ivanov Dimitrov. »Aškerc je feno-
men,« je vzneseno dejal na začetku svoje 
zelo zanimive in nazorne pripovedi.

Ponedeljkov večer, ki ni pogosto obogaten 
z literarnim predavanjem, se je na Senožetah 
začel dokaj klavrno. Zasnežena in rahlo za-
ledenela pot od Rimskih Toplic navzgor pod 
Stražnik je marsikomu delala preglavice. Ves 
trud je bil poplačan, ko nas je sprejela doma-
ča pesnikova kmečka hiša. Dr. Janko Rode je 
v goste pripeljal prof. Dimitrova, ki je lektor 
za bolgarski jezik na Filozofski fakulteti v Lju-
bljani. Prevedel je več slovenskih del, med 
njimi tudi Cankarjevo Erotiko. Pripravlja in 
končuje tudi prevod izbranih Aškerčevih del.

Z Aškercem ga veže marsikaj, predvsem 
pa navdušenje, ki ga prežema, ko ga bere. 
»Aškerc je fenomen, saj je s svojim ciklusom 
Rapsodije bolgarskega goslarja postavil spo-
menik bolgarskim junakom. Poimenoval je 
vse pogumne može, ki so se borili proti Tur-
kom. Tega v bolgarski književnosti ni naredil 
nihče!« je ponovil večkrat.

Dimitrov se je začel zanimati za Aškerca, 
ko je postal lektor za bolgarski jezik v Lju-
bljani. Prebiral je njegove pesmi, pozorno pa 
je raziskoval tudi vse spise, ki so omenjali 
Aškerca in njegovo delo. Posebej pozoren je 

nanj postal ob Aškerčevem ciklusu dvanaj-
stih pesmi z naslovom Rapsodija bolgarskega 
goslarja, ki obravnavajo vojno proti Turkom. 
Med prebiranjem potopisov je odkril, da se je 
Aškerc na poti po Bolgariji sestal s pomemb-
nimi književniki in si v spremstvu Bezenška 
ogledal znamenitosti mesta Plovdiv.

Aškerc je v potopisu Izlet v Carigrad zapisal 
» … krasna Bolgarija! Želimo ti sreče in napred-
ka! Za politike tvoje se ne menimo, nam je 
za narod bolgarski, ki ni pozabil in ne pozabi 
nikdar, kdo ga je rešil turškega jarma, kdo je za 
svobodo njegovo prelival kri …« O tem ciklusu 
v slovenskem prostoru ni veliko napisanega, 
je pa okoliščine nastanka ciklusa raziskoval 
Matej Rode, slavist in prevajalec ruskega in 
bolgarskega jezika.

Posebno doživetje je bilo, ko je prvo pesem 
iz tega ciklusa o junaku Levskem v sloven-
skem jeziku prebral Matjaž Aškerc, temu pa je 
sledilo profesorjevo branje v bolgarskem pre-
vodu. Poslušalcem se je za trenutek zazdelo, 
da razumejo bolgarščino.

Predavanje je Dimitrov pospremil z živah-
no mimiko, nazornimi kretnjami in tudi z 
mnogimi humornimi vložki, ki so se nana-
šali predvsem na podobnosti in razlike med 
slovenskim in bolgarskim jezikom. Resno in 
strokovno predavanje, prežeto s humorjem 
in praktičnimi primeri, je kar prehitro minilo.

In spet smo se lahko prepričali, da je Anton 
Aškerc izven naših meja zelo cenjen književ-
nik tudi po 161 letih. Kaj pa doma?

MILENA SUHODOLČAN

Lyudmil Ivanov Dimitrov ter Matjaž in Avgust Aškerc
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Da je zadnji mesec leta res nekaj posebnega, poskrbimo 
učenci in učitelji v Osnovni šoli Hudinja s pestrim doga-
janjem. To se začne z bazarjem, ki ga pripravijo učenci 
od prvega do devetega razreda. Učenci okrasijo učilnice 
in šolske hodnike. Ti dobijo pravljično podobo, prav tako 
učenci izdelajo okraske in z učitelji pripravijo zanimive 
prireditve.

Življenje med 
Slovenijo in 
Avstralijo

Pred dnevi je v domu upokojencev v Šmarju pri Jelšah 
devetdeseti rojstni dan praznovala Stanislava Križnik. Vse 
življenje je živela med Slovenijo in daljno Avstralijo, kjer ima 
tri hčere in sedem vnukov. Žal so mamin jubilej praznovali 
vsak na svoji celini. A z obljubo, da se kmalu vidijo. Staniki, 
ki je bila rojena v Šentrupertu, kasneje pa se je poročila na 
Kalobje, so prišli čestitat in nazdravit predstavniki krajevne 
organizacije Rdečega križa, sosedje, sorodniki in prijatelji. 
Seveda si je slavljenka zaželela le zdravja, da bi lahko še 
enkrat objela svoje otroke.

StO

Zmagovalka letošnjega izbora Tajda Skalicky in Isaac Palma, ki je bil drugouvrščeni na letošnjem šovu 
Slovenija ima talent. Bil je glasbeni gost šole in član žirije.

Bodi idol Hudinje
nastopajoči je svojo pesem 
odpel zelo dobro in si prislu-
žil velik aplavz.

Posebno presenečenje ve-
čera je bil pevec Isaac Palma, 
ki se je predstavil z dvema 
svojima pesmima iz televi-
zijskega šova Slovenija ima 
talent. Tam je osvojil drugo 
mesto. S svojim nastopom je 
osvojil tudi naše učence, ki 
so mu navdušeno zaploskali 
in se po nastopih z njim tudi 
fotografirali.

Bodi idol Hudinje 2016 
je osvojila Tajda Skalicky, 
učenka 9.b-razreda, s pesmi-
jo Rolling in the deep pevke 
Adele. Z brezhibnim petjem 
je očarala učence in žirijo ter 
prejela največ točk. Drugo- in 
tretjeuvrščena sta bila učen-
ca Larisa Koštomaj in Urh 
Feldin, oba Tajdina sošolca, 
ki sta se prav tako sijajno 
odrezala. Tako je 9.b-razred 
absolutni zmagovalec idola 
Hudinje.

In kaj meni Tajda o 
svoji zmagi?
»Ker obožujem glasbo in 

izzive, sem se odločila, da se 
bom preizkusila na tekmova-
nju Bodi idol Hudinje.

Najprej smo imeli prediz-
bor. Žirija je ugotovila, ali 
si sploh pripravljen za oder. 
Tega niso vsi uspešno opravili 
in v veliki finale se je uvrstilo 
le deset pevcev in pevk. Pri-
prave so bile kar težavne, saj 
si se moral soočiti z mnogimi 
stvarmi, kot so izbira pesmi 
(ki jih je ogromno, tista prava 
pa le ena), trema (ki je nikoli 
ne zmanjka) in še in še …

In je le po dolgem čaka-
nju prišel dan, na katerega 
smo vsi čakali, dan D, dan 
nastopa. Glava je bila polna 
takšnih in drugačnih misli, 
no, pa smo vsi stopili na oder 
in odpeli svoje … Zgleda vse 
enostavno, stopiš na oder, od-
poješ, ampak ni tako. Si pred 
množico glav, ki so usmerje-
ne le vate in uživajo, nekateri 
pa le čakajo na kakšno tvojo 
napako in se sladko nasme-
jejo, če jo slučajno narediš. 
A vendar se nismo dali in 
vsi smo nastop zelo uspešno 
opravili ter po nastopih res 
nismo imeli pojma, kdo bo 
uvrščen med prve tri naju-
spešnejše pevce.

In povem vam, da je zma-
ga ob takšni konkurenci zelo 
velik dosežek, občutki so ne-
verjetni, nemogoče jih je opi-
sati, veselje je nepopisno, saj 
dobiš potrditev, da si dober 
pevec in da je zmaga rezultat 
trdega dela, ki stoji za vsem 
tem.«

MATEJA TURK

Dopoldne ob 
knjigi, popoldne 
ob godbi

V domu starejših v Preboldu nam ni nikoli dolg-
čas. Poglejte, kako glasno smo začeli dogajanje v 
januarju.

V četrtek dopoldne, 12. januarja, sta nas obiskali za-
posleni iz knjižnice Žalec. Gospa Valerija in gospa Lavra 
sta prišli s posebnim namenom. Z letom 2017 se je začela 
nova aktivnost, in sicer bomo s pomočjo knjižnice Žalec 
enkrat mesečno preživeli dopoldne ob knjigi. Namen dru-
ženja bo, da nam bosta gospe predstavili nove knjige, ki 
so na knjižnih policah.

Prvo srečanje je bilo bolj spoznavno. Seveda sta Valerija 
in Lavra s sabo prinesli kar nekaj knjig. Ugotovili smo 
tudi, katere knjige bi radi, da jih prineseta drugič, in kaj 
nas zanima. Nekaj knjig sta nam tudi posodili in jih že 
pridno beremo.

Isti dan so nas ob 16.30 obiskali godbeniki iz Zabuko-
vice z namenom, da nam polepšajo popoldne. Prišlo jih 
je kar dvajset in avla je bila kmalu zelo polna. Čarobno 
pa je bilo, ko so začeli igrati. Preigravali so same znane 
pesmi, kot sami pravijo, so igrali koračnice. Mi pa smo se 
ob melodijah veselo pozibavali in si brundali melodije. 
Bilo je glasno, ampak nepozabno.

META ROJŠEK BREZNIK

Med že kar tradicionalne v 
šoli spada prireditev Bodi idol 
Hudinje. Pripravimo jo zvečer, 
kar pripomore k posebno sve-
čanemu vzdušju. Na odru se 
predstavijo pevski talenti, ki 
uspešno opravijo avdicijo.

Letos so nastopili Urh Fel-
din, Živa Husinec, Maša Pol-
šak, Anastasija Rogić, Leja 
Umek s plesalko Majo Ocvirk, 
Larisa Koštomaj, Maja Vavdi, 
Tajda Skalicky, Elsa Memaj in 
Neja Blagojevič. Čisto vsak 
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Zlatoporočenca Katica in 
Blaž Horvatić

Osemsto pohodnikov 
Zdravju naproti

Planinsko društvo Polzela je tretjo soboto v januarju pripravilo 35. 
pohod Zdravju naproti na Goro Oljko. Letošnji je minil v hladnem 
vremenu, ob začetku pohoda je bilo 10 stopinj Celzija.

Pohoda se je, kot je povedal predsednik PD Polzela Zoran Štok, udele-
žilo približno osemsto pohodnikov iz raznih krajev Slovenije in sosednje 
Hrvaške. Voden pohod je bil s Polzele. Pohodniki so prišli na Goro Oljko 
tudi iz smeri Šmartnega ob Paki, Velenja, Šoštanja in Andraža nad Polze-
lo. Že po tradiciji so na cilju pri planinskem domu na Gori Oljki dobili trdo 
kuhano jajce in čaj, podelili pa so jim tudi priznanja. Za deseto udeležbo 
je priznanje dobilo osem pohodnikov, enako tudi za dvajseto. Vseh 35. 
pohodov se je udeležil Ferdo Glavnik s Polzele.

TT

S 35. pohoda Zdravju naproti na Goro Oljko

Druga sobota v januarja je bila za družino 
Horvatić iz Pongraca v KS Griže velik dan. 
Zakonca Katica in Blaž sta praznovala pet-
deset let skupnega življenja – zlato poroko. 
Cerkveni obred je bil v župnijski cerkvi sv. 
Pankracija v Grižah. Opravil ga je domači 
župnik Jože Planinc. Civilni obred je bil v 
posebni sobi gostišča Zibika. Tega je opravil 
predsednik sveta KS Griže Marjan Vodeb.

Triinsedemdesetletna Katica in leto mlajši 
Blaž sta se poročila v Hrvaškem Zagorju, od 
koder izhajata. Kot sta povedala, ju je pot pri-
peljala v Slovenijo, kjer sta dobila zaposlitev 
in si v Pongracu kupila manjšo kmetijo, na ka-
teri živita in jo še vedno obdelujeta. V zakonu 
so se jima rodile tri hčere, Smiljana, Duška in 
Mojca, imata pa tudi dva vnuka in vnukinjo.

Blaž je bil najprej zaposlen v Tekstilni tovar-
ni Prebold, potem je nekaj časa delal v tujini, 
kjer je pridobil poklicno izobrazbo. Ves čas si 
je želel samostojnosti, ki se mu je uresničila, 
ko je v Pongracu odprl lastno obrtno delavni-
co kovinarstva. Kot samostojni obrtnik se je 
tudi upokojil. Blažu se je v tujini pridružila 
tudi Katica, ko pa je postal obrtnik, se je pri 
njem zaposlila in upokojila.

Čeprav oba upokojenca, sta še dobrega 
zdravja in zelo delavna. Obdelovanje kmetije 
in pridelava vrhunskih vin sta Blaževa konjič-
ka, ki jima sledi njegov moto: »Je treba delat'!« 
V veliko zadovoljstvo mu je, če njegovo vino 
doseže priznanje. Katica je odlična kuharica, 
rada kuha in peče, njena posebnost pa je peka 
potratnih potic. T. TAVČAR

ŽE V SALONU
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Bonsaj – svet v malem (1)
Kako negovati prave male umetnine

Vsi, ki ste že slišali za 
bonsaje, veste, da so to 
drevesca, posajena v pli-
tvih posodah, in da je to 
umetnost vzgoje dreves, ki 
se je v začetku 19. stoletja 
razširila k nam z Daljnega 
vzhoda, pravzaprav z Ja-
ponske. Besedo bonsaj v 
japonski pisavi sestavljata 
dva znaka: bon (posoda ali 
pladenj) in sai (drevo ali ra-
stlina).

Umetnost vzgoje bonsaja 
je bila na Kitajskem znana 
že pred več kot 1.700 leti. 
Od tam naj bi se kasneje 
razširila na Japonsko. V ti-
stem času so ljubitelji nara-
ve prinesli iz gora prve pri-
merke miniaturnih dreves, 
ki so bila zanimiva zaradi 
nenavadnih oblik, nastalih 
zaradi neugodnih vremen-
skih pogojev. Ta drevesca so 
rasla na skalnatih območjih 
s plitvo zemljo, na območjih 
z močnimi vetrovi, s sončno 
pripeko in z debelimi sne-
žnimi odejami, kar je vpli-
valo na njihovo nenavadno 
in upočasnjeno rast.

Vzor so Japonci 
iskali v naravi
Zaradi svoje enkratnosti 

so jih sadili v lepo oblikova-

ne in okrašene posode, ki so 
imele sprva večjo estetsko 
in umetniško vrednost kot 
rastline. S to vrsto umetno-
sti se je ukvarjala v glavnem 
kitajska aristokracija. Bon-
saj, kakšnega poznamo da-
nes, je dobil svojo obliko na 
Japonskem, saj so Japonci 
znani ljubitelji narave, o če-
mer pričajo čudovito urejeni 
japonski vrtovi in ikebane. 
Iz zveriženih in slabotnih 
dreves so začeli vzgajati 
takšna, ki so po obliki po-
snemala drevesa v naravi. 
Znanje o vzgoji bonsajev 
so razširili celo do te mere, 
da so miniaturno oblikova-
na drevesa po svoji lepoti 
in skladnosti celo prekaša-
la svoje vzornike v naravi. 
Ker so iskali vzor v naravi, 
večino bonsajev gojimo na 
prostem pred hišo, na balko-
nu ali vrtu. V stanovanje jih 
prinesemo le za kratek čas, 
morda za kakšen teden. Kot 
sobne bonsaje lahko gojimo 
sobne rastline, katerih deblo 
sčasoma oleseni.

Različne oblike
Bonsaje so poleg rastlin, ki 

so jih poiskali v naravi, začeli 
gojiti tudi iz mladih rastlin, 
gojenih iz semena. Razvili 

so različne tehnike in oblike 
bonsajev, ki jih razvrščamo v 
različne razrede glede na ve-
likost in glede na obliko ter 
položaj debla. Večina bonsa-
jev ne presega višine 70 cen-
timetrov (višina rastline brez 
posode), le redko vidimo ve-
čje bonsaje, katerih velikost 
sega do metra, še redkejši so 
primerki, ki so višji od dveh 
metrov. Za začetnike so naj-
bolj primerni majhni bonsa-
ji, katerih višina ne presega 
20 centimetrov, saj dosežejo 
želeno velikost že v petih 
do desetih letih. Po obliki 
ločimo bonsaje s pokončno 
obliko, bonsaje, katerih de-
blo je ukrivljeno, vrh pa je 
nad koreninskim vratom, 
bonsaje z nagnjenim deblom 
in tiste, katerih debla, veje ali 
vrh se prevešajo čez zgornji 
ali spodnji rob posode.

To so osnovne vzgojne 
oblike bonsajev, pri čemer 
obstaja še mnogo oblik 
in njihovih izpeljank. Po-
membno je, da vsi deli 
bonsaja – korenine, deblo, 
veje in listi – delujejo kot 
celota. Pri pravih bonsajih 
ima silhueta krošnje obliko 
trikotnika, katerega zgornja 
točka predstavlja nebesa, 
spodnja zemljo in srednja 
človeka. Tako oblikovani 
bonsaji so dragi ali pa so last 
ljubiteljev, njihova vrednost 
pa je neprecenljiva.

Pri nas lahko kupimo t. i. 
bonsaje, ki so cenovno ugo-
dni, saj so vzgojeni iz rastlin, 
ki so hitre rasti, močno ob-
rezana mesta pa zakrivajo 
manjše veje. Večina jih sodi 
v družino figovcev, fikusov 

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2017, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/754-07-43.

 26. ČE plod

 27. PE -----

 28. SO ----- 

 29. NE korenina do 10. ure, od 11. ure cvet

 30. PO cvet do 11. ure, od 15. ure cvet

 31. TO list

 1. SR list

Chokkan – pokončna vzgojna oblika

Shakan – vzgojna oblika z nagnjenim deblom

Han kengai 
in kengai 
– vzgojna 
oblika, pri 
kateri se 
veje ali vrh 
prevešajo 
čez zgornji 
ali spodnji 
rob posode

Moyogi – vzgojna oblika z ukrivljenim deblom in vr-
hom nad koreninskim vratom

in jih lahko gojimo kot sobne 
bonsaje.

Naslednjič: presajanje 
bonsaja.
MATJAŽ PUSTOSLEMŠEK,

Šola za hortikulturo in 
vizualne umetnosti Celje

Seme
Minuli konec tedna je 

eden od zdaj že stalnih stro-
kovnjakov, ki sodelujejo pri 
nastajanju vsebin naše vr-
tnarske strani, na socialnem 
omrežju objavil fotografije 
semen, ki jih je za letošnjo 
sezono nabavil večinoma 
na spletnih straneh. Ne bom 
pisala, kako me ob takšnih 
slikah približno dvajsetih 
sort bazilike ali ničkoliko 
sort patišonov zasrbijo prsti 
in kakšne »lušte« mi naš 
zunanji strokovnjak s tem 
naredi.

Seme je nekaj najbolj ču-
dovitega. Čeprav na pogled 
deluje suho in neživo, je 
pravzaprav najbolj izviren 
del življenja. Samo nekoli-
ko vlage potrebuje in sen-
co ali svetlobo, odvisno od 
semena pač, in že poraja 
povsem nekaj novega in ro-
dovitnega.

Saj ne, da te teorije ne bi 
obvladala, ko sem se lotila 
prvega lastnega podviga s 
semeni. Le da je začetna vne-
ma dokaj hitro šla po gobe. 
Nabavila sem semena, če se 
prav spomnim, so bili vmes 
ognjič, kapucinke, bazilika 
in še kaj, kupila sem tudi 
šotne lončke in zemljo. Neko 
januarsko nedeljo sem pod 
dvomljivim moževim očesom 
skrajno skrbno zapolnjevala 
luknjice z zemljo in vtikala 
vanje semena. Potem sem 
vse skupaj zložila na večje 
plastične pladnje in odne-
sla v kabinet tik pod streho. 
Zdelo se mi je, da bo tam 
mojim rastlinicam nadvse 
ustrezalo. Dovolj je bilo sve-
tlobe, ki jo daje strešno okno, 
in dovolj toplote, ker prostor 
ogrevamo. Tam sem pravkar 
posejana semena popršila z 
vodo. Ko se danes spomi-
njam tega dne, se zavedam, 
da takrat tisto pršenje niti 
zemlje ni dovolj navlažilo, 
kaj šele, da bi vlaga prišla do 
semen in ustrezno opravila 
svoje delo. Približno dan ali 
dva sem takrat še hodila pri-
dno, a nekoristno pršit svoje 
nasejančke, potem je prišlo 
nekaj vmes. Če me spomin 
ne vara, je eden od otrok zbo-
lel in vsa pozornost se je za 
približno teden preusmerila 
nanj. Na semena sem pov-
sem pozabila. Ko sem potem 
čez nekaj časa našla čisto 
zaskorjeno zemljo, iz kate-
re seveda ni pogledalo nič, 
sem bila najbolj razočarana 
sama nad seboj. Priznam, 
to je bila najhujša vrtnarska 
polomija, ki je ne želim več 
ponoviti.

Zato pri meni pač ni pred-
vzgoje sadik. Zavestno. Raje 
se zanesem na naše strokov-
njake, ki to opravijo tako, 
kot je treba. Zato sem pod fo-
tografijami pisanih bazilik 
in patišonov različnih oblik 
že najavila, da pridem raje 
kar po sadike.

Vrtnarski nasvet
Čeprav mrzla zima še vztraja in z njo tudi snežna odeja, 

nekatere vrtnarje že »srbijo« prsti. Tisti »pridnejši« so 
do zdaj že natančno načrtovali, kje bo v letošnji sezoni 
našel svoje mesto določen posevek. Veliko 
vas v teh dneh že tudi naroča in 
nakupuje semena. Izbira je v 
teh dneh res velika, a bo-
dite pozorni na ka-
kovost. Ta se bo 
ob žetvi, če je 
dobra, obil-
no popla-
čala.
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NADGRADNJA ŽELEZNIŠKE PROGE

ZIDANI MOST-CELJE

Za vse proge na jedrnem omrežju se na nivoju Evrope 
vzpostavlja tako imenovano interoperabilnost - osni pritisk 
22,5 ton, proga mora omogočiti hitrost do 100 km/h, vožnjo 
vlakov dolžine 740 metrov, opremljene morajo biti s sistemom 
za vodenje vlakov ETCS in  sistemom za komunikacijo GSM-R. 
Proga Zidani most-Celje je del mednarodnih koridorjev 
oziroma jedrnega omrežja, zato je bilo iz Instrumenta za 
povezovanje Evrope (IPE) za projekt nadgradnje že dodeljenih 
90,6 milijona evrov, celotna investicija je sicer ocenjena na 
dobrih 282 milijonov evrov. 

Osnovni namen projekta nadgradnje železniške proge 
Zidani most-Celje je izboljšanje tehničnega stanja javne 
železniške infrastrukture ter s tem povečanje varnosti 
in urejenosti železniškega prometa. V okviru izvedbe 
nadgradnje železniške proge na odseku Zidani Most–Celje v 
dolžini 26,2 km je predvideno:
- nadgradnja treh odsekov železniške proge (Zidani Most–

Rimske Toplice, Rimske Toplice–Laško in Laško–Celje),
- nadgradnja treh železniških postaj (Celje potniška in 

tovorna, Laško in Rimske Toplice), 
- gradnja novih peronov na postajah in izvennivojskih 

dostopov za potnike na peron,
- ukinitev nivojskih prehodov ter gradnja podvoza ter 

povezovalnih cest 
- postavitev cca. 3,5 km novih protihrupnih ograj,
- nadgradnja signalnovarnostnih in telekomunikacijskih 

naprav.

Z izvedbo investicije bodo doseženi tudi določeni socialno 
– ekonomski cilji, ki se bodo odražali v bolj optimalnem 
odvijanju železniškega prometa, kar bo pripomoglo k večji 
konkurenčnosti železniškega prometa. Zagotovljen bo 
kakovostnejši transport tako na koridorjih vseevropskega 
jedrnega omrežja v smeri zahod - vzhod kot na lokalnem 
nivoju.

Obstoječa proga danes pomeni ozko grlo. Po ureditvi bo 
omogočen nemoten železniški promet na celotnem koridorju, 
kar hkrati pomeni možnost za spremembo oz. preusmeritev 
prometnih tokov v korist železnice. S preusmeritvijo prometa 
s ceste na železnico se bodo zmanjšale tudi okoljske 

obremenitve. Zmanjšali se bodo tudi izpusti NOx in CO 
ter toplogrednega CO2, s čimer bodo tudi bližje cilji EU o 
zmanjšanju izpustov toplogrednih plinov. 

PROMET V ČASU GRADNJE
Na postajah je predvidena izvedba del v več fazah. Dela se 
bodo izvajala ob popolni zapori prometa na posameznem 
tiru ali tirih, promet pa se bo odvijal po sosednjih tirih. 
Na medpostajnih odsekih so predvidene daljše zapore 
posameznega tira, predvidenih je tudi nekaj krajših popolnih 
zapor železniške proge (v trajanju največ 24 ur). V tem času 
bodo organizirani nadomestni avtobusni prevozi. V času 
trajanja del bo moten predvsem železniški promet, zaradi 
česar lahko pride do občasnih zamud predvsem v lokalnem 
potniškem prometu. Prav tako bodo delno ovirani dostopi na 
postajah, saj je v okviru projekta predvidena tudi nadgradnja 
obstoječe postajne infrastrukture (prilagoditev peronov, 
podhodov, nadstreškov, razsvetljave ...).

V času gradnje bo glavna cesta med Celjem in Zidanim 
mostom dodatno obremenjena iz naslova gradbiščnega 
prometa, na območjih, kjer je predvidena ureditev cest pa 
bo občasno promet oviran. O vseh spremembah prometne 
ureditve in zaporah bo urejeno obveščanje preko Prometno 
informacijskega centra za državne ceste (www.promet.si ali 
telefonska številka 1970).

Območja ureditve cest:
• V sklopu ureditev izvennivojskega križanja Marija 

Gradec so predvidene naslednje ureditve:
- prestavitev regionalne ceste R3-681/4006 v dolžini 275 

m in izgradnja podvoza pod železniško progo Celje – 
Zidani Most,

- gradnja 530 metrov dolge nove povezave regionalne 
ceste in lokalne ceste, ki poteka med Savinjo in 
železniško progo dolvodno,

- gradnja nove ceste  v dolžini 850 m ob železnici v smeri 
proti Radobljam,

- gradnja dveh mostov preko potoka Lahomnica,
- ukinitev nivojskega prehoda pri klavnici.

 Izvedba del je predvidena v letih 2018 in 2019.

• Most čez Savinjo v Marija Gradcu (se gradi istočasno s 
projektom nadgradnje železniške proge vendar iz programa 
novogradenj državnih cest)

 Predvidena je gradnja novega mostu preko Savinje v 
Marija Gradcu, ki bo povezoval križišči z glavno cesto G1-
5/0328 Laško – Šmarjeta na desnem bregu in cesto R3-
681/4006 Laško – Breze – Šentjur na levem bregu Savinje.  
V teku je izdelava projekta za pridobitev gradbenega 
dovoljenja. Trenutno potekajo še usklajevanja s pristojnimi 
soglasodajalci glede potrditve variante. Pridobitev 
gradbenega dovoljenja se pričakuje konec leta 2017, nato 
bo sledila izbira izvajalca in izvedba del. 

•  V okviru ureditve izvennivojskega križanja regionalne 
ceste R3-680/1223 in železniške proge v Rimskih 
Toplicah so predvidene naslednje ureditve:
- izgradnja dela regionalne ceste R3-680/1223 Rimske 

Toplice – Jurklošter v dolžini 444 m,
- gradnja novega podvoza pod železniško progo na zgoraj 

navedenem delu regionalne ceste,
- izgradnja dela lokalnih cest v dolžini cca. 420 m,
-  ukinitev nivojskega prehoda na območju postaje.

 
Za to območje občina sprejema Občinski podrobni prostorski 
načrt (OPPN), s katerim bo v prostor umeščen tudi nov most 
čez Savinjo v Rimskih Toplicah. Sprejetje OPPN, ki je podlaga 
za nadaljnje postopke, se pričakuje v septembru 2017,  
skladno s tem je predviden pričetek gradbenih del v drugi 
polovici leta 2020. 

TERMINSKI PLAN
Izvedba projekta je predvidena v petih glavnih fazah:
- I. faza: Nadgradnja postaj Celje in Laško od oktobra 2016 

do aprila 2018
- II. faza: Nadgradnja odseka Rimske Toplice–Laško in 

Laško–Celje od oktobra 2017 do avgusta 2019
- III. faza: Nadgradnja odseka Zidani Most–Rimske Toplice 

in postaje Rimske Toplice od julija 2018 do aprila 2020
- IV. faza: Izvedba protihrupnih ograj od avgusta 2017 do 

avgusta 2020
- V. faza:  Izvedba mosta čez Savinjo od konca leta 2018 do 

avgusta 2020

Nadgradnja postaje Celje
(potniški in tovorni del)

Nadgradnja postaje laško

Nadgradnja postaje 
Rimske Toplice

postajA ZIDANI MOST

Republika Slovenija, Ministrstvo za infrastrukturo, Direkcija Republike Slovenije za infrastrukturo, Tržaška cesta 19, 1000 Ljubljana
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V skladu s Stanovanjskim zakonom je UPRA-STAN kot prvi 
upravnik v Sloveniji razvil sodoben informacijski sistem za 
izdajo mesečnih položnic, s katerim bo v letu 2017 svojim 
uporabnikom omogočil enostavno preglednost stroškov tako 
za posamezno stanovanje kot za celotno stavbo.

UPRA-STAN je prvo podjetje na področju upravljanja stavb 
v Sloveniji, ki poslovanje v celoti prilagaja potrebam svojih 
uporabnikov. Stanovalci v blokih in uporabniki v poslovnih 
stavbah imamo pogosto težave pri branju položnic za 
obratovalne stroške in pri vplačilih v rezervni sklad stavbe. 
Pravzaprav tudi njihovega izvora velikokrat ne poznamo. 
Besedilo na položnicah je majhno in kot ugotavljamo, se 
od upravnika do upravnika razlikuje. Nepreglednost in 
nerazumljivost položnic vodita k nezadovoljstvu strank. 

»Prvi upravnik stavb v Sloveniji«
»Februarja 2017 bomo na 

prenovljenih mesečnih po-
ložnicah začeli prikazovati 
barvni graf glavnih skupin 

stroškov.
Hiter pregled v trenutku poda 

uporabniku predstavo, kako so 
porazdeljeni stroški v njegovi 

stavbi. Istočasno prikažemo 
tudi primerjavo padanja ali 

povečanja stroškov po mesecih. 
S tem olajšamo vpogled za nazaj, saj stranke pogosto iščejo 

podatke iz prejšnjih mesecev, izgubljajo čas, medtem ko so 
na primer že zavrgle svoje plačane položnice. Specifikacija 

stroškov je jasna in obarvana v barvi posamezne glavne 
skupine. Smo prvi upravnik v Sloveniji, ki prikazujemo vse 

stroške za celotno stavbo. Torej stranke dobijo na enem mestu 
informacijo, koliko stroškov nastaja na mesečni ravni v celotni 

stavbi. Ljudje so vedno bolj željni informacij in prav je, da jih 
kot upravnik stavbe transparentno zagotovimo.

Jure Lisica, 
direktor družbe

»Pri nas ničesar ne skrivamo. Prav 
nasprotno. 
Želimo, da naši uporabniki ves čas vedo vse, kar 
se tiče njihove stavbe. Stavbe upravljamo odprto, 
s tem mislim predvsem na vzajemno sodelovanje 
z etažnimi lastniki. Osnovo za delovanje tako ali 
tako postavlja Stanovanjski zakon.
Vsi izvorni računi dobaviteljev in izvajalcev so 
našim uporabnikom vedno na voljo v spletni 
aplikaciji za upravljanje iUpravnik ali osebno pri 
upravniku. Po želji jih damo na oglasno desko 
stavbe. Transparentnost stroškov mora biti 
popolna, zato v letu 2017 uporabnikom ponujamo 

prijaznejšo rešitev glede preglednosti položnic. Tako 
pri svojih lanskih položnicah kot pri položnicah 
drugih upravnikov smo zaznali nezadovoljstvo 
uporabnikov z branjem mesečnih računov, 
zelo majhno zapisano besedilo, nepreglednost, 
nejasne ključe delitve stroškov, pritožbe, situacije 
nepravilnega branja in tako dalje. Vse to nam je 
dalo vedeti, da je treba razviti novo programsko 
orodje. Pri visokih zahtevah, ki jih imamo v 
podjetju, nam navkljub že obstoječim odličnim 
programom ni uspelo ugoditi nobeno podjetje 
na področju informacijske tehnologije, zato smo 
delovno orodje z lastno idejo razvili kar sami.«Tea Kozar, predstavnica družbe

Položnice za vplačila v rezervni 
sklad ločujemo od tistih za 
obratovalne stroške že ves čas 
svojega poslovanja. Na novih 
položnicah za rezervni sklad 
bomo zdaj prikazali, koliko 
denarja je v skladu na dan 
mesečnega obračuna, koliko 
vplačil smo prejeli v danem 
obdobju, koliko je na primer 
dolžnikov iz tega naslova v 
hiši in podobno. Če stavba 
odplačuje kredit za investicijo, 
bomo prikazali tudi odplačane 
obroke in vrednost odprtih 
obveznosti do poplačila 
kredita.«

Za vsako stavbo smo izdelali tudi grafi čni prikaz 
zunanjosti, zato se bo na novih položnicah prikazoval 

izris stavbe, v kateri živi plačnik položnice.

Sestanke z etažnimi lastniki in novimi uporabniki 
organizirajo tudi v svojih poslovnih prostorih na Opekarniški 

cesti 15a, in sicer v poslovni stavbi Arena Petrol.

S pomočjo družbeno in okoljsko usmerjene blagovne 
znamke Delamo dobro za okolje in družbo prenašajo 
do svojih uporabnikov okoljsko osveščenost, koristne 

nasvete za varčevanje z vodo in 
energijo, organizirajo sezon-
ska čiščenja stavb, kolesarnic 
in okolja, prirejajo brezplačna 
strokovna izobraževanja s po-
dročja energetskih prihrankov 
stavbe in s področja navodil, 
kako ravnati po sanaciji objekta, 
družabne piknike, spodbujajo 
zasaditev cvetličnih balkonov, 
organizirajo dneve sosedov in 

podobne dogodke. Osredotočeni so na to, da želijo 
ponuditi stanovalcem več kot zgolj obračunavanje 
stroškov v stavbi.

»Ključno merilo kakovosti našega upravljanja je zadovoljstvo 
uporabnikov. Stalno si prizadevamo, da je vsa pozornost 
namenjena etažnim lastnikom in stanovalcem. Pri nas 
stoodstotno delujemo s srcem,« v imenu družbe pove Tea Kozar.

Vir: UPRA-STAN, d. o. o.

Upra-Stan d.o.o.

PE Celje, Opekarniška cesta 15a, 3000 Celje

A vendar obstaja zakonodaja, ki predpisuje določila. Jo vsi 
upravniki upoštevajo?

UPRA-STAN je prvi naredil korak dlje in je poleg tega, 
da upošteva zakonodajo, prilagodil preglednost položnic 
izključno svojim uporabnikom. Razvil je svoj informacijski 
sistem in določil standarde, ki bodo v letu 2017 omogočili 
njegovim uporabnikom popolno transparentnost in 
enostavno berljivost stroškov za celotno stavbo. Med 
prvimi upravniki v Sloveniji je že pred dvajsetimi leti začel 
uporabnikom ponujati ločen likvidacijski fiduciarni račun 
za zbiranje sredstev rezervnega sklada, saj se zaveda, da 
so težko privarčevana sredstva rezervnega sklada last 
izključno etažnih lastnikov. Poslovanje podjetja nima 
nobenega neposrednega stika z obstojem oziroma s stanjem 
sredstev rezervnega sklada, ki pripada uporabnikom. Brez 
soglasij predstavnikov stanovalcev denarja podjetje ne 
sme prenakazovati, kar pomeni zagotovljeno varnost tega 
denarja.

Omogoča tudi bolj enostavno plačevanje položnic preko 
pametnega telefona, e-računa, in tako spodbujajo k ekološkim 
rešitvam in prihrankom tudi na tem področju.

Zaposleni zase trdijo, da so družina,
ki stavbe upravlja s srcem.
Prepričajo s pozitivno energijo in �ilozo�ijo, s katero v sre-
dišče dela postavljajo prav uporabnike. Zavedajo se, da 
o vsem odločajo izključno etažni lastniki. 
V prvi vrsti želijo strokovno svetovati in 
biti podaljšana roka stanovalcev v več-
stanovanjskih stavbah. Upravljajo tudi 
večje poslovne stavbe. Minuli decem-

ber so zabeležili dvajset let podjetja, ki ves čas stabilno 
ostaja v rokah istih lastnikov. V Celju in okolici upravljajo 
stavbe dve leti in si pri tem prizadevajo vzpostaviti sis-
tem sodobnega upravljanja, t.j. z varčnim pristopom in 
s hitro- odzivnim servisom strank 24 ur na dan vse 

dni v letu. Še posebej jih veseli zadovoljstvo 
uporabnikov, ki pred njihovim nastopom 

niso imeli močne in z zakonodajo pod-
prte podpore upravnika.

o vsem odločajo izključno etažni lastniki. 
V prvi vrsti želijo strokovno svetovati in 

dni v letu. Še posebej jih veseli zadovoljstvo 

Promocijsko besedilo
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Če se kaj 
zanimivega 
dogaja tudi 

v vašem 
vrtcu, v 
varstvu

Z veseljem vas bomo obiskali.

Na tej strani Novega tednika
prostor najdejo pisane

aktivnosti predšolskih otrok.
pri babici

ali na igrišču
pred 
blokom, 
nam 
sporočite.

OTROŠKI VRTILJAK

»Veliko se smejimo
in smeh lovimo«
Na obisku v vrtcu visoko nad Laškim

Šentrupert nad Laškim je majhno naselje, do katerega se 
obiskovalec pripelje po dokaj strmi in vijugasti cesti. Krajani 
se hvalijo z daleč naokoli vidno cerkvijo sv. Ruperta in tudi z 
novo podružnico Osnovne šole Primoža Trubarja ter vrtcem. 
Leta 2010 sta šola in vrtec dobila nove prostore in zdaj je v 
vrtec vključenih 32 otrok. S fotografom sva obiskala oddelek 
druge starostne skupine, od tretjega do šestega leta.

da o njih govorijo in jih rišejo, 
rokavičke oblečejo in se z nji-
mi zapodijo na sosednji hrib. 
»Najlepši del zime je sneg in 
otroci so ga komaj čakali. Naj-
prej smo gazili po celem sne-
gu, nekaterim je bil do 
pasu. Nato smo si 
uredili progo. 
Zdaj vsak 
dan po 
malici 
sko-
č i -

mo na sneg in uživamo. 
Snežne vragolije so nekaj naj-
boljšega in ob takšnem sonč-
nem dnevu, kot je danes, že 
vsi čakamo, da gremo ven,« 
je dodala pomočnica vzgo-
jiteljice Melita. V njihovem 
majhnem vrtcu je res krasno, 
vse je novo, vse je ravno prav 
prostorno. Če se v drugih vrt-

Otroke sva ujela, ko so vadili 
igrico Rokavička. V igrico, ki 
govori o tem, kako je dedek 
izgubil kosmato rokavico in 
so se vanjo naselile različne 
živali, sta vzgojiteljici Irena in 
Melita vključili vse otroke. Ne-

kateri so se preoblekli v živali, 
drugi so bili spremljevalni or-
kester. »Igrico pripravljamo za 
marčevski nastop, ko se bomo 
predstavili staršem,« je pove-
dala vzgojiteljica Irena, ki jih je 
spremljala na kitari. A raje, kot 

cih pritožujejo, koli-
ko otrok je bolnih, 
se v Šentrupertu 
lahko pohvalijo, 
da so njihovi 
otroci zdravi in 

je njihov vrtec skoraj polno za-
seden. »Verjetno je tukaj zrak 
drugačen in je boljše vzdušje,« 
se je pošalila vzgojiteljica.

BGO
Foto: SHERPA

Pozdrav z zasneženih hribov
Ali se bomo 
lahko vsi 
stisnili v 
rokavičko?

Tudi školjka je lahko glasbilo.

 … fantje ustvarjajo z lego kockami

Punce šivajo in lepijo …
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 240

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

Modrost

Šali nam je poslala Mira 
Milec.

Bolniška
Nemec, Anglež in Slove-

nec so skupaj v zdravilišču. 
Nemec je slep, Anglež je na 
invalidskem vozičku, Slove-
nec pa ima zlomljeno roko. 
Nenadoma se jim prikaže 
dobra vila in jih vpraša, kaj 
lahko naredi za njih.

Nemec reče, da bi rad 
zopet videl. Dobra vila mu 
gre z roko čez oči, Nemec 
lahko zopet vidi.

Potem gre vila z roko 
preko Angleževih nog in 
on odide.

Slovenec pogleda vilo in 
ji reče: »Preden karkoli na-
rediš, prosim pomisli na to, 
da sem jaz še štiri tedne v 
bolniški.«

Obisk
V pisarno vstopi elegan-

ten gospod in reče tajnici, da 
želi govoriti z direktorjem.

Tajnica: »Žal mi je, direk-
tor je odsoten.«

Obiskovalec začuden: 
»Toda jaz sem videl skozi 
okno, da je v pisarni.«

Tajnica: »On vas tudi.«

Opozorilo
Žena pravi možu:
»Sinu moraš reči, naj se ne 

poroči s to kozo!«
Mož odgovori:
»Nič ne bom rekel, mene 

tudi ni nihče opozoril!«

Da se ne prehladi
Mož se z letališča s taksi-

jem vrača domov s službe-
nega potovanja. Polnoč je že 
mimo. Ker že dolgo sumi, da 
ga žena vara, ponudi taksis-
tu 100 evrov, če gre z njim 
v hišo za pričo, da ga žena 
vara.

Potiho sta se splazila do 
spalnice, mož prižge luč, 
odkrije posteljo in zagleda v 
njej ženo z ljubimcem. Izza 
pasu potegne pištolo in jo 
nastavi ljubimcu na čelo.

Žena vzklikne: »Ne streljaj, 
lagala sem ti, da sem denar 
podedovala. On je plačal tvoj 
avto, ki sem ti ga podarila, 
on je plačal jahto, letno karto 
za nogometne tekme, vikend 
ob jezeru. Celo mesečne kre-
dite plačuje on.«

»Kaj bi ti naredil?« vpraša 
mož taksista.

Taksist: »Hitro bi ga pokril 
z odejo, da se ne prehladi!«

Jezna
Jezen moški naredi razne 

neumnosti.
Jezna ženska ne naredi 

ničesar!
Niti zajtrka niti kosila niti 

večerje niti kave.
Ničesar!

Plavalni 
tečaj

Minuli teden sem si v Metro-
polu ogledal zelo zanimiv in 
zabaven fi lm Dotik vode, ki ga 
je napovednik označil kot me-
šanico burleske in komedije. 
Samir, glavni junak fi lma, do 
ušes zaljubljen v učiteljico pla-
vanja, se je za to, da bi osvojil 
njeno srce, vpisal celo na pla-
valni tečaj. Ob gledanju fi lma 
sem se živo spominjal svojih 
dogodivščin, ko sem obiskoval 
plavalni tečaj … za odrasle.

Nekaj scen je bilo kar po-
dobnih … učenje pravilnega 
položaja, zamahi na suhem, 
sposobnost gledanja pod vodo, 
učenje dihanja … Če so bile te 
zadrege v fi lmu namišljene, so 
bile moje še kako resnične. So 
pa okoliščine in motivi za uče-
nje plavanja v zrelih letih bili 
drugačni. Junak v fi lmu se je 
učil plavanja zaradi zaljublje-
nosti, jaz pa zaradi potrebe, da 
bi okrepil zakon. Kot pravijo, 
po desetletju zakona zaljublje-
nosti že dolgo ni več, temveč je 
le še trdo delo za partnersko in 
družinsko srečo. In tudi za to, 
da sem podaljšal zakon (ki je 
potem vseeno razpadel), sem 
se moral naučiti plavanja.

Nekega popoldneva me je 
nekdanja žena obvestila, da 
me na celjskem bazenu nasle-
dnji dan čaka plavalni učitelj. 
Naveličana mojih travm, sra-
mežljivosti, tečnobe in zaradi 
tega manj lepih ali kar pokvar-
jenih poletnih počitnic na mor-
ju se je odločila, da prevzame 
stvari v svoje roke. Očitno je 
našla dobrega učitelja, saj sem 
po štirinajstih dneh že solidno 
napredoval. »Na morju bo še 
bolje, morska voda te bolj ali 
manj sama drži na gladini,« 
me je učitelj opogumil in opti-
mistično pospremil ob koncu 
tečaja. Dobro me je naučil še 
»mrtvaka«, če bi prišle hude 
minute na morju.

Potem ko sem se leto, dve 
bolj ali manj držal blizu oba-
le ali sem od nje odplaval le 
toliko, da sem čez nekaj me-
trov že bil blizu območja, kjer 
sem lahko stopil na noge, sem 
sčasoma postajal vedno bolj 
pogumen. Žena me je obča-
sno še nadzorovala na obali, 
če bi se bilo treba preleviti v 
»badenmajstra«, potem pa 
nič več.

Nekoč smo se kopali na zna-
meniti Uvali Zrče, kjer sem 
odplaval od obale. Kar precej 
daleč, vsaj zdelo se mi je tako. 
Potem sem naredil obrat in 
plaval nazaj. Vmes je nastopi-
la kriza. Začele so mi pojenjati 
moči, vedno bolj sem postajal 
trd in bolj kot se mi je zdelo, 
da se nekako premikam proti 
obali, ki je bila že čisto blizu, 
bolj me je grabila panika. Ob 
tem sem pozabil, da obvladam 
mrtvaka. Žene ni bilo na oba-
li, morda se je že takrat odlo-
čila, da bi bilo dobro narediti 
konec zakonu.

Po drugi strani sem si mi-
slil: »No, če mi je že usojeno, 
da utonem, potem je prav, da 
vsaj blizu znamenite plaže,« 
sem tuhtal ob »kravljanju« 
z zadnjimi močmi. Nekako 
sem le »priveslal« do obale 
in si potem ob pivu in zvokih 
Gibonnija mislil tisto znano: 
»Kar te ne ubije, te okrepi.« Po 
tem skoraj tragičnem dogodku 
je moje plavalno znanje samo 
še napredovalo.

NIKOLI NI PREPOZNO

Popolni ljudje ne pijejo, 
se ne pretepajo, ne lažejo, 
ne delajo napak … in ne ob-
stajajo. (Paulo Coelho)

Rokerji v domu upokojencev

Štajersko kmetijstvo: pozeba ne bo uničila pridelka

»Kako mi lahko napišete 
kazen, če pa nisem rekel niti 
besede? Žena ves čas govori, 
jaz samo poslušam.«

Večina zmaga
Moj razum želi solato.
Moje srce in trebuh zahte-

vata pico.
Demokracija ni dobra za 

postavo.

Vir: splet
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Ona: Enkratna priložnost se 
vam obeta predvsem na podro-
čju konjička. Končno bi lahko 
iz njega iztržili nekaj več kot 
le zadovoljstvo. Poskusite se 
usesti s partnerjem in se pogo-
voriti o težavah, ki vas mučijo. 
Ne bo vam škodilo.

On: S partnerko boste prežive-
li prijeten konec tedna v dvoje, 
kar bo v veliki meri izboljšalo 
vajin medsebojni odnos. Vseka-
kor boste ponovno spoznali, da 
je ravno partnerka tista, ki bi za 
vas storila karkoli.

Ona: Spregledali boste name-
ne konkurence in storili potezo, 
ki jo bo pošteno presenetila, 
vam pa prinesla kar precejšnjo 
prednost, ki vam bo prišla še 
kako prav. Ta vaš uspeh vseka-
kor ne bo ostal neopažen.

On: Pojavila se bo nepri-
čakovana priložnost, da spo-
znate osebo, ki vam že dolgo 
buri domišljijo, zato nikar ne 
odlašajte, temveč priložnost 
zgrabite z obema rokama, saj 
vam bo prinesla obilico sreče, 
veselja in burnih doživetij.

Ona: S partnerjem se bosta 
odločila za precej ekstrava-
gantno idejo, ki bo na vajino 
začudenje naletela na izredno 
pozitiven odziv okolice. Očitno 
se vaše ideje primejo celo bolje, 
kot to pričakujete.

On: Nekdo vam bo ponudil 
zanimiv predlog in z veseljem 
ga boste uresničili. Predvsem 
boste uspeli prijetno združiti s 
koristnim. To bo znala ceniti 
tudi partnerka, zato se vam 
obeta zanimiva noč.

Ona: Saj ni tako hudo, kot 
se pritožujete. Vse skupaj je tre-
ba pogledati z malo bolj opti-
mističnimi očmi in bodo tudi 
rezultati veliko boljši. Obeta se 
vam precej vroča avantura, ki 
vas bo dodobra izčrpala.

On: Ponovno boste odlično 
investirali svoj čut za poslov-
nost – tokrat boste tudi vi imeli 
od tega obilo koristi. Vendar 
nikar ne pričakujte vsega naen-
krat, ampak bodite potrpežljivi. 
To se vam bo tudi obrestovalo.

Ona: Za poslovni nasvet 
boste prosili nekdanjega sode-
lavca, ki vam je nedolgo tega 
že pomagal. Tudi tokrat se bo 
izkazalo, da vam je več kot 
naklonjen, saj vam bo hitro 
pokazal pravo pot iz zagate.

On: Po napornih dneh se 
vam obeta prijetna sprostitev, 
ki vam bo prinesla veliko več, 
kot izgleda na prvi pogled. 
Spoznali boste osebo, ki bo v 
vašem nadaljnjem življenju 
igrala nadvse pomembno in 
tudi prijetno vlogo.

Ona: Prizadevanje pri pri-
jetnem neznancu se vam bo 
pošteno izplačalo, saj vam 
bo uspel veliki met na ljube-
zenskem področju. Mogoče bo 
ostalo samo pri prijetni avan-
turi, vendar bo lahko po drugi 
strani ravno to tisto pravo.

On: Vaša ljubezen pome-
ni nekomu veliko več, kot si 
predstavljate. Zato se nikar ne 
igrajte z nagajivimi pogledi, 
ampak raje premislite, ali ne 
boste s tem naredili več škode 
kot koristi.

Ona: Skrbelo vas bo to, za 
kar ste mislili, da je že rešeno. 
Kot vidite, je še vse odprto in 
se lahko še marsikaj spremeni. 
Je že tako, da je prav ljubezen 
tista stvar na svetu, ki je naj-
bolj nepredvidljivega značaja.

On: Sprenevedanje vam ne 
bo prav nič koristilo, ampak 
se vam lahko še zelo maščuje. 
Obiskal vas bo star znanec in 
vam predlagal sodelovanje z 
obojestransko koristijo. Potru-
dite se in ne bo vam žal.

Ona: Doživeli boste prijetno 
presenečenje. Pokažite občut-
ke in se prepustite partnerjevi 
roki, ki je vsekakor zanesljivej-
ša od vaše. In prijeten teden se 
bo prelevil v še prijetnejši ko-
nec tedna, ki ga ne boste hitro 
pozabili.

On: Nikar ne skrivajte ču-
stev, ampak pokažite partner-
ki kaj pričakujete od nje. Če-
prav jo boste malce presenetili, 
vam bo z veseljem ustregla. Ne 
pozabite, vsak je sam svoje sre-
če kovač.

Ona: Potreben bo povsem 
konkreten nastop, saj je vaša 
dobra volja odločno premalo 
za uresničitev tistega, kar ste 
si zamislili. Vsekakor je veli-
ko bolje, da storite eno stvar 
dobro kot dve polovično.

On: Prosti čas boste izkori-
stili za obiske pri sorodnikih, 
tam pa boste izvedeli tudi novi-
co, ki vas bo precej presenetila. 
Zdaj vam bo marsikaj iz prete-
klosti postalo veliko bolj jasno.

Ona: Prijatelj se bo sicer 
trudil, da bi vas razvedril, in 
čeprav mu to ne bo uspelo, tega 
nikar ne pokažite. Ves teden se 
boste dolgočasili, vendar bodi-
te nekoliko taktni, sicer se vam 
bo maščevalo.

On: Poskrbeti boste morali 
za kopico stvari, ki so vam bile 
včasih le zabava. Obeta se vam 
kar resen zaplet na poslovnem 
področju. Dobro bi bilo, če bi 
se resnično potrudili, kajti v 
nasprotnem primeru se lahko 
stvari izdatno poslabšajo.

Ona: Prej bo mogoče omajati 
skalo kot trmo vašega partner-
ja. Poskusite z majhno zvijačo 
in uspelo vam bo. In tudi par-
tner ne bo imel prav nič proti, 
saj bo takšna sprememba v 
vajino življenje vnesla novo 
svežino.

On: Nikar se preveč ne za-
ženite v nekaj, kar vam ni 
povsem jasno. Raje dvakrat 
premislite in šele nato ukre-
pajte. In nikar ne spreglejte 
dobrosrčnega namiga, ki bo 
prišel od tam, od koder ga ne 
boste pričakovali.

Ona: Pripravljeni ste na 
marsikaj, vendar bodo dogod-
ki tega tedna docela presegli 
vaša pričakovanja. Toda kar 
brez panike, saj se vam obe-
ta le dobro. Še posebej bodite 
pozorni na ljubezenske premi-
ke …

On: Skrajni čas je, da si vza-
mete nekaj časa tudi zase in 
da odpišete na pismo, ki ste 
ga že skoraj pozabili, nekdo pa 
vztrajno čaka na vaš odgovor. 
Imate lepo priložnost, da se iz 
vsega skupaj razvije še kaj več, 
kot pričakujete.

Nagradna križanka

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

KUPON
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Nagradni razpis
1. nagrada: bon za masažo hrbta v salonu Lai Thai v Celju 

in bon za dve kavi v Caffe štenga v Celju

2. nagrada: paket sladkarij iz Mercatorja

3. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 31. 
januarja.

Geslo iz številke 3: Lepote slovenskih mest

Izid žrebanja
1. nagrado, bon za storitve v Biovitalu, hiši zdravja in 

sprostitve na Ljubečni, prejme: Nika Pavlin iz Žalca.
2. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe in bon za 

štiri kave v Caffe štenga v Celju, prejme: Jožica Kristan iz 
Šmartnega v Rožni dolini.

3. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 
Marija Rojc iz Celja.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.

www.trik.si
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Tudi župan se je sankal
Med najbolj navdušenimi sankači na Pečovju smo zasledili tudi štorskega župana 

Mirana Jurkoška. »Proga je trda, ne pa ledena. Peti rezultat s sekundo zaostanka za 
najboljšimi je za tako progo izvrsten.« Sankanje je načeloma super šport. Kadar človek 
namreč nasanka, snega še blizu ni. Ampak glede na širok nasmeh o čem takem tokrat 
res ne moremo govoriti. Foto: GrupA

Radečanka Nuška Drašček, nek-
danja dijakinja I. gimnazije v Celju, 
je navdušila ruskega veleposlanika 
Dokuja Zavgajeva in ostale goste 
na tradicionalnem potopu penin v 
Savo na pomolu v Radečah. Med 
gosti je bil tudi Janez Škrabec, 
lastnik in direktor družbe Riko, ki 
veliko posluje na ruskem trgu in 
državah nekdanje Sovjetske zve-
ze. Morda sta Janez Škrabec in 
Nuška Drašček tudi kaj klepetala 
o bližnjem obisku našega predse-
dnika Boruta Pahorja v Rusiji. V 
predsednikovi delegaciji bi namreč 
lahko bil tudi direktor Rika, ki ima 
menda zveze, ki segajo do samega 
Kremlja. Da bi potemtakem Nuška 
Drašček lahko zapela samemu Pu-
tinu, torej ni tako neuresničljivo. 
Sploh če upoštevamo, da bo v Pa-
horjevi delegaciji tudi Nuškin ro-
jak, poslanec Matjaž Han.

Foto: GrupA

Kot kralj Artur
Na Špici se skoki v ledeno Savinjo kar vrstijo, tako da predsednik celjskega kajakaškega 

in kanu kluba Dušan Konda že dobro pozna vse postopke. Morda ga je le malo presene-
tilo, ko je pred dnevi ob pravoslavnem prazniku, tako imenovanem bogojávljanju, dobil 
v roke meč, s katerim je naznanil skok v ledeno vodo. Ob pomembni nalogi in pravem 
orožju v rokah se je verjetno kar malo preselil v čase, ko se je igral viteze okrogle mize 
in kralja Arturja. Še dobro, da to ni bil legendarni Arturjev meč Excalibur, ki bi ga bilo 
treba izvleči iz skale.

Foto: SHERPA

Žalski župan Janko Kos je 
ta teden pripravil tradicionalni 
ponovoletni sprejem za pred-
stavnike sedme sile. Povedal 
je, da je z njihovim poročanjem 
zadovoljen. Predvsem je vesel 
objav v tujih medijih, iz katerih 
pa novinarjev na srečanju ni 
bilo. Kljub temu je bilo zanima-
nje precejšnje, novinarji pa smo 
izvedeli, da bosta po lanskem 
»fontanskem« letu v občini še 
naprej v ospredju hmelj in pivo. 
Čeprav je Kos gotovo eden najve-
čjih pospeševalcev prodaje piva, 
je z novinarsko srenjo nazdravil 
s kozarčkom (ali dvema) rujne-
ga. Dokazal je tudi, da zna popi-
hati na nežno žensko dušo, ko je 
za rojstni dan čestital novinarki 
in moderatorki, tudi sodelavki 
naše medijske hiše, Saški Pukl. 
V dar pa ni dobila piva, ampak 
čokolado lokalne znamke.

Foto: TT

V Tušu so letos po nekaj-
letnem premoru ponovno 
zastavili akcijo izbora Tuše-
ve kuharske zvezde. Ob tem 
sta se srečala stara znanca, in 
sicer prvi zmagovalec akcije 
iz leta 2010 Marko Magaj-
ne in Anja Marjetič, ki je v 
Tušu zadolžena za odnose z 
javnostmi. Marko tokrat ni 
kuhal, pač pa je bil kot chef iz 
restavracije Galerija okusov 
član stroge kuharske komisi-
je. Anja je budno spremljala 
dogajanje na Srednji šoli za 
gostinstvo in turizem Celje, 
kjer je bilo prvo predtekmo-
vanje v akciji. V prihodnjih 
mesecih bo kar veliko na poti, 
saj bodo v različnih sloven-
skih krajih še tri predtekmo-
vanja pred majskim finalom.

Foto: GrupA

Naj še kaj ostane za Donalda 
in Melanijo

»Zdravko, ne stoči vsega, saj veš, da prihajata na obisk v naše kraje novi ameriški pred-
sednik Donald Trump in naša Melanija, ki se je tako odlično odrezala na inavguraciji,« je 
radeški župan Tomaž Režun (desno) posvaril Zdravka Mastnaka, ko je ta točil lanski 
letnik v Savo potopljene penine. Kajpak je znani sevniški vinar kakšno kapljico te tekoče 
posebnosti prihranil tudi za visoka gosta iz Amerike. Pa ne le to, nekaj modre frankinje je 
skupaj še s tremi sevniškimi vinarji prispeval tudi za vino First Lady, ki so ga donegovali 
v čast slavni sokrajanki. Radeški župan Tomaž Režun se zaveda, da pri verjetnem obisku 
zakoncev Trump v njihovih krajih ne bo prva violina, vendar verjame v dobro sodelovanje 
s sosedi. Tudi v to, da imajo v Radečah gostu kaj pokazati: vsaj vožnjo s splavom po Savi 
in najdebelejši kostanj v Sloveniji.

Foto: GrupA

Zapela veleposlaniku, bo morda 
še Putinu?

Stara znanca

Ni podaril piva, ampak čokolado
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